CRASHED SAUCER STORY

ditorial by William I.. Moore

isstory goes like this. Onthe
fourth of July, 1947 five year-
old Gerald Anderson arrived
in Albuquerque, New Mexico
wilh his family. The next day, he ac-
companied four other family members
(now all deceased) on a rock-hunting
expedition to the remote Plains of San
Augustin roughly 100 miles tothesouth.
While there, they discovered the bro-
ken wreckage of a UFO which had sup
posedly plowed into asmallhill. Nearby
were foursmall aliens which Anderson
described as doll-like. Two of these
were dead. one was barely alive, and
the fourth wasjust sitting therelooking
at them in fright. Suddenly, six other

people arrived— five college staaents
and thelr teacher, ailege%}r onc Dr.

Buskirk, all ol whom had been fossicking
around some nearby cliff dwellings.
Then another man showed up in a
pickup truck— an older fellow whom
Anderson thought looked a lot like
Harry Truman. Following him came a
contingentofarmed soldiers with trucks
and eventually aircraft which allegedly
used the road (described as two tracks
in the sand) as a landing strip. As the
military took control of the situation,
the one alert alien appeared to gocrazy
with fright. Naturally Anderson and
his family, along with the othercivilians
presenti, were trundled aside and given
stern warnings by a tough red-headed
army captain and a gruff black ser
geantbeforelthey wereinally released.
Forty-three years later, after walching
a segment about the Roswell Incident
on a popular television show, Ander-
son decided to go public, His story
could be verilied, he claimed. Ly pages
from a familv diarv which woere alleg-
edly penned in July of 1947 right after
the event had occurred.

Admittedly il's a fascinating tale. Yet
given the number of times UFQ re-
scarchers have been taken-in in the
past by similar high-sounding claims
which laler turned out to be phaoney, it
is difficult to imagine why any compe-
tent UFOlogist would buy into it with-
out first quietly conducting an exten-
sive investigation inlo the people and
circumstances involved. Stanton

Friedman found the story impressive
however, and alerted the meédia to

Anderson and his stillynverified claim.
“Powerful stuffl,” claime rie n,
while characterizing Anderson to the
press as “a really significant, poten-
tially the most important”™ witness to
the Hoswell crash. "There’s no way he
could know some of these things unless
he hadbeenthereatthetime.”

On the strength of Friedman’s reputa-
tion and his endorsement ofthe Ander-
son case, even Walt Andrus of MUUFON
bought into it, devoting virtually the
entire March, 1991 issue of the presti-
gious MUFON UFQ Journal to
Friedman's account ofthe affair.

Unfortunately, the Anderson case now
gives every appearance of being about
to blow-up in a huge puff of hot air.
Considerthefollowing:

First of all, based upon the diary pages
he provided as support for his claim,
Anderson’s storyis inextricably locked
into g July 5th, 1947 datg with abso-
lutely O Tcoway one way or the other.
Yet given what is now known aboul the
sequence of events on the Brazel ranch
beginni a July 5th date

loran occurrence ofthe type described
by Anderson is completely untenable.

—
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Why? Because if the events he de-
scribes had actually taken place on the
5th, thenmilitary authorities would have
alreadybeensavvytothefactthat some
kind of extraterrestrial event had oc-
curred when rancher Brazel came into
Roswell to report his unus ind on
the m i 6th. This would
certainly have altered THe sequence of
events at Boswell, and precluded the
initial confusion which occurred both
there and later at Ft. Worth. It would
also have created a trail of people and
events at Alamogordo Field similar to
that which has emerged over the vears
with respect to the Roswell base and
the Brazel ranch site. Remember that
Anderson describes a large number of
people, and even trucks and aircraft
being at the site while he was there on
the 5th. Yet while literally huggreds
have either come forth or been localé

who had knowledge of the Roswell/
Brazelranch events, such a ground swell

has never materialized about what
wou ave a much more signilicant
avent on July 5th if Anderson’s story is
true.

Even more damning however, are a
number of other points upon which the
story rests. Not the least ofthese is the
matter of the gruff black sergeant who,
in company with a "tough-talking red-
haired armycaptain,” allegedly warned
Anderson’s family to keep theirsilence
orthey would neverseetheirkids again.
While it may be common place today to
find black sergeants and white cap-
tains working together on high secu-
rity matters, such a scenario was com-
pletely out of the guestion in the still
highly segregated army of 1947. In-
deed, President Truman’s controver-
sial executive order to integrate the
armed forces “as soon as practicable”
was not signed until a year later. in late
July, 1948, and it tooK more than a de-
cade after that to fully implement it.
While such may be a matter of history
however, it is not the sort of small delail
thal someone out to fabricate a story
would be likely tothink of, and it is just
such things that ultimately trip up such
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individuals.

Anothern admittedly minor, point can
be made out of Anderson’s memory of
the aliens as doll-like. Somehow it
seems odd that a five vear-old would
associale the termdoll-like with beings
who were certainly larger than he was
at the time. It seems equally odd thata
five vear-nld would walk away from the
adults present (orthattheadulls present
would simply allow him to walk away)
and gouptothecrest of anearbyhill “to
assessthesituation™ as Andersonclaims
he did while mass confusion was going
on all around him.

All things being considered however,
Anderson's credibility rises or falls on
the question of authenticitv of the fam-
{ly diary which RE cTatmgd wonld sup-
port his tale— a poinl which brings us
to a very curious twist in this already
curious affair. Enter here Mr. Robert
Bigelow, a wealthy businessman who
OWIS, !mong other properties, the
Charleston Hotelin Las Vegas, Nevada.
Bigelow, itseems.isarathercontrover-
sial character in his own right. One of
hismanyventuresisathingcalled “Zeta-
Reticuli 2, Inc.”, also in Vegas; an oulll

which the incredible Milton William
(Bill) Cooner has thus Iar gotien away
with characterizingasa *"methamphet-
amine drug lab.” While we don't know
anything about that, we do know that
one of Bigelow's associates in the Zeta-

Reticuli 2 enterprise was none other
than one Mr Robert Scoltl Lazar (See

onrecordas naving inaicated thalLazar
places a great deal of trust and confi-
dence in Stanton Friedman (although
Friedman, according to comments
made publicly by him at the San Fran-
cisco Whole-Life Expoin April of 91, no
longer seems to have much faith a,nd]
confidcncein Lazar).

In any case, it was apparently through
Lazarthat Stanton came to know to Mr.
Bigelow, Atthetime, Friedman washol
onto the then new Gerald Anderson
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case and must have provided details of
it to Bigelow in glowing terms. Im-
prossed with Friedman’sreputation and
his enthusiasm over Lhe case, low
agreedtofinance an expeditiontoNow
Mexico willl Friediman, ’}'EnEI ersomn, and
a hypnotist from Missouri named Car-
penter. There they renited a helicopter
andflewoverihe Plains of San Augustin
in search ofthe original crashsite. This
Anderson wagmiraculously abletorec-
ognize (from the air) even though he
hadn't been back to that part of New
Mexico since he had been there (on the
ground) as a five year-old boy forty-
three yvearsearlier!

At this point the story looked so good
that Friedman (and presumably Mr
Bigelowj had reportedly secured the
interest ofamajor TV show. In addition
Friedman was touting the story as an
integral part of his forthcoming book,
and the MUFON Journal was set to
break it to the UFO community (See
MUFONUFQJournal, March, 1981).

All thal remained now was for Ander-
son to “prove” the story by supplying
the all-importantdiary. Uptothis point
in time, Anderson had reportedly pro-
vided only a typed transcript of the
alleged pages. Finally, “the real thing”
was produced, presumably written by
Anderson’s father shortly aller their
encounter with the crashed UFO and
the aliens.

Bigelow, to his credit, immediately a1~
ranged to have the paper and ink ex-
amined at hisexpense. The papercame
out OK, but the ink turned out to have
been of 1970sviniage!

At that point, Bigelow is said to have
lost faith in the case and is now at odds
with Friecdman. Alas, thereisreasonto
believe that prior to turn of events,
Bigelow was prepared Lo dump - large
chunk of cash into crashed saucer re-
searchwithStantonaspointman. (What

Lazuryg gﬂ.k‘;ﬁﬂ‘ in all this migat have
een, if anything, remains uncertain.)
Friedman's having led him down the

garden path about Anderson, however,
has reportedly soured him on crashed
saucers, and now he has turned his
interest to abductions instead. It is
allegedly Bigelow, along with Prince
ans Ad: tenstein, who are
theTwobig(3200k)inancia ac,kersfm‘
2 Budd Hopkins/David .
to research UFO abductions wh]ch
Hopkins has been touting to the UFO

community recently. (The Fri'gge has
dl&ﬂ been rime backer of Dr. Rima
WwW's TI%E AT Conlere ncgrﬂ.nM—

nor to The Fund for UFO Re-
search well— all efforts which Fair-
Witness heartily supports.)

Meanwhile, Jaime Shandera ofthe Fair-
Wilness board had been making phone
calls to Missouri todo some checkingof
his own on Mr. Anderson. The resulis
werelessthanencouraging. Yes, Ander-
son could possibly lay claim to having
once been achiefof police, but the Lown
involved had a populaton of less than
300 and Anderson had been the entire
police department. He was also well
known to colleagues as a teller of tall
tales.

When Shandera asked one of
Anderson’s ersitwhile colleagues if he
could “describe him as being a sober
individual,” he was met with instanta-
neous laughter at the other end of the
line. At this point, the party on the
other end could be heard shouting to
others in the room, “Hey, would you
guys cansider Andy to be the sober
type?!”, whereupon morelaughter could
be heard, Finally the man came back
on the line and said, *Well, you might
say he hashismomeénts.”

Friedman, who now spems lp have
mixed feelings about the case, contin-
ues tochase down leads and seek addi-
tionalinformation. Whereitwillallend
remainstobe seen.

-
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MORE ABOUT THAT \_/
“ROSWELLALIEN PHOTO”

t seems that the so-called
Roswell alien photo which we
Published in our last issue

“Roswell AlienPhotoorJust An-

other Hoax?", FOCUS, Dec. 31,

1990, p.23) has generated quite a con-
troversy, especially in Europé where
unscrupulous enirepreneurs havebeen
actively publicizing it along with some
of the most outrageous claims we've
ever heard. Here's what we have been

abletolearn:

f‘i} The photo, -:me-I of several, pcrﬁ:gys a
atex d;i$g;|y:_d.is ayed at an exhibition
held in cnlrgﬁ:!ﬁ'l 967. The photogra-
pher was one Chnstian Page, who ulti-
mately provided copies of the photos to
Canadian UFQ researcher Grant Cameran
of Winnipeg. Copies of two additional

h!otos are reproduced as part of this ar-
icle.

EE} During '60s and '70s, Dr. Felix U. Zeigel -

died, 1988) was fairly well known to the
UFO cnmmuni% as one who was actively
conducting UFO research within the So-
viet Union. It seems Mr. Cameron sent Dr.
Ziegel courtesy copies of these photos and
they quite naturally ended ur) In his files.
Upon Zeigel's death, those files ultimately

assed into the hands of one Mé.n_a_
aggvichT a writer (UFQ Glasnost, 1890)

wno 1S (he wife of Soviet cosmonaut Gen.
Pavel Popovich.

hSIS:I Sometime within the past year or so,
s. Popovich passed copies of these pho-
tos to german sensationalist author
Johannes von Buttlar, who published one
gTihem n N1 DOOK Drachenwege (‘Dragon
Ways", Herbig: 1990). Somewhere in this
process, Herr Michael Hessemann, a con-
troversial %erman magazine editor who is
known for his frequent promotions of some
of Europe's more incredible UFO
contactees, also got into the act and is
reported as having endorsedthe photos as
“undoubtedly genuine"— a report he sub-
sequently denied, although he has admit-
ted feeding the story to the german press
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as part of a book
promotion. Inany
case, this se-
quence ofevents
seems to have
beenthe genssis

of the totally out-

now circulating
around Europeto
the effectthatthe
photos were part
of a collection of
mare than 50

taken at Roswell
in 1947 by Baron
V

;ﬁiﬁsﬁm— Z

e mosl com-
mon version, is
identified as a
“German-Ameri-
can” on duty
there at the time
with “The Ameri-
can Security
Agency.” The
stary goes on to
claim that von
Poppen later
servedattheleg-
endary Hangar
18 at Wright-
PatterscnAFBin
the early 1950s.
While assigned
there, he sUpPpPOS-
edly visited Ca-
nadian UFQ re-
searcher Wilbert
B. Smithandpro-
vided him with
copies of these
photos. Accord-
ing to one version of the sm?;. it was Smith
who sent them to Zeigel from Canada.
Another version has it that Smith gave
copiesofthemto J. Allan Hynek, anditwas
Hynekwho sentthemto Ziegel. :

Composive photo ofentire model

(4) Maore recently, certain American wags



have ﬁicked up both the photos and the
yarn that goes with them from European
contacts and have been circulating them
indiscriminately here in the U.S. without
making any effortto learn the truth.

(5) Upon close examination, the European
rumors are actually a conveniently con-
cocted hodgepodge of American
saucerama lore that can be traced back to
the late 1950s by anyone who wanis to
takethetrouble. The yarn about Baron von
n's having photographed @ crasned
UFO at Los Alamos, New Mexico (NOT
Roswell) can be traced to the late Gray
Barker who, according to Barker's long-
time friend Jim Moseley (now editor of the
controversial Saucer Smear newsletter),
wrote the story up as a “s%eculative joke.”
Research shows that Barker's inspiration
for the tale was a partially complete fiction
manuscript written by one George Tyler of
California who died about 1954. Tyler's
manuscript was provided to Barker by a
friend into whose hands it had fallen aﬁm
Tger‘sdeath.
aron Nicholas von Poppen was actually
a real person, although he was an Esto-
nian, not a German-American. He had
beena ministerinthe short-lived fres Esto-
nian government between the two world
wars and had come to America originally to
seek capital for the development of that
country’s extensive oil shale reserves. Un-
able to return to his homeland after the
Sovier Union annexed Estonia in 1340,
von Poppenremainedinthe U.S.
Asitturns out, George Tyler was acasual
acquaintance of von Poppen's whom ths
baron regarded as “insane” but (noblesse
oblige) treated kindly nonetheless. Tyler,
who had a known interest in UFOs, appar-
ently felt he was doing von Poppen some
honor by using him as a central character
in his opus magnum, which he had worked
on for several years but which remained
incomplete at the time of his death from
cancer. Von Poppen, for his part, is on
record as having vehemently denied pho-
tographing a crashed saucer. He died in
LosAngelesin 1976 atthe age of 80.
In the mid-1980s, the Barker-Tyler-von

Poppentalewas rEVi‘JEd.WI%d_EVEn
further with traEP[ngis of mystery and para-
ja_and heavily played upon Dy wriers
Eu“?ﬁm Steinman and Wendelle Stevens
er 1 3= n-

2G— & book which
was heavily promoted in Europe by the

i

same Michael
Hessemann
who is behind
the present
story.

Aside fromthe
Barker-Tyler
tale,thereisab-
solutely no solid
evidence what-
socever to sug-

est that von

oppen was
ever at Roswell
~ . | or had anything

Madal photo from Russian Publication g do with phﬂ-

tographing a
crashed UFO, either at Roswell or at Los
Alamos. Certainly he was neverconnected
with “The American Security Agency"” be-
cause no suchagency ever existed. Andto
those who would argue that the “National
Security Agency” is what was meant, it
should be pointed out that the NSA did not
comeinto existence until 1952.

As for the notorious legend of a crashed
UFO andfrozen aliencorpses being stored
in “Hangar 18" at Wright-Patterson AFB,
that story can be traced to the wild t%les
circulatedinthe early 1970s by oneg Robe
S.CarrofFlorida. Accordingto Carr's wife,
those stories were nothing more than elabo-
rations upon Frank Scully's yarns which
Carr had read in the early 1950s (see
FOCUS, Dec. 31, 1889).

In any case, our publication of one of
the supposed “Roswell alien” photos in
the lastissue of FOCUS gencrated half-
a-dozen letters, three of which shed
some additional light on the subject
and appear below. All have been ed-
ited forlength.

Dear Mr. Moore:

Received the copy of FOCUS and found it
excellent as usual. Some comments. As
tothe pgomﬂ?ftheﬁlienﬁ... lam redtty sure
it started withme. The photois of adummy.
It was taken in 19‘!:723[?1‘9;?1'&'1': Mo um
Montreal by CTmstian Page. There %re
aeroany two photos. Everyone that | have
sharec the photo with has been told the
circumsiances surrounding its origin. |t
appears someone chose not to believe
me. The zipper should have givenitaway....

21-3-F
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Grant Cameron
Winnipeg, MB Canada

Dear Mr. Moore:

The alien photo... that appeared in FO-
CUS... is almost identical to (anjother
photo... of the same entity taken at a differ-
ent angle. The coller and zipper are the
same, as well as the facial expression of
this individual. | am enclosing the other
photo. The photo in FOCUS was very
interesting. It'sthe same “alien.”

The other photo was printed in black and
white in a Soviet magazine, “Technika
Molodezi" (Technology for Youth), June
1990. There is a caption undsrneath the
photo which says (in English):

“The being represented in this photo is
often thought to be the corpse of the

ilot of a UFO which crashed in United

tates territory. Intruth, this is a photo of
a model cast from a mold (lit. “a mold-
ing’) which was displayed at an interna-
tional exhibit. The exhibit was titled (lit.
‘inthe explanation it was stated’) ‘Thisis
h%w many Americans picture human-
oids.

A New York subscriber

Gentlemen:

| recently read yourarticle ROSWELLALIEN
PHOTO, OR JUST ANOTHER HOAX? in
the DEC 31,1990issue.

Since you must examine and evaluate

hotographs from time to time, please al-
ow me to correct a wron?hassu mption, not
so much to show you the error of your
ways, but just for your information. | trust
the comments will be usefulto you.

Depth-of-field characteristics are not afunc-
tion of the value— or cost— of a lens nor of
its age or quality. Depth of field is a law of
physics and is, therefore, absolutely pre-
dictable.

Contrary to the belief of many photogra-
Fhers, rml/ylwu factors can controldepth of
ield, the f/stop used, and the distance from
the focal plane (the film) to the subject.
While wide-angle lenses appear sharperit
is only becausétheimageissmaller....

Whatever the depth of field, it would have
2a FOCUS, 1991

no bearing on a photograph made at the
distance if was represented to be. Small
models shot up close reFresentung_b:gger
things would be an altogether different
1ssue.

During the 1940's and 50’s when | was in
the Air Force, nearly all pictures were shot
with 4x5 cameras (};;ctually Speed Graph-
ics, a good, state-of-the-art commercial
camera) using a flash gun mounted on the
camera. Few military photographers were
creative enough to use the refined back
light and fill light represented in the photo-
graph displayedinthe article.

While the lighting in the photograph is
B]easing it does appear to come from a

izarre angle. Could it be because you
reproduced a horizontal picture as a verti-
cal? Yep, you sure did. The “alien”is lying
down. Looking at himinthe properornenta-
tion the light appears to be natural light—
not flash— coming from a properdirection,
that is, from above where light sources
usuzlly are.

Knowing what | know about the mEIitap(,
you wouldn't have an opportunity to kibitz
about a zipper. Agenuine specimen would
be stark naked when he was photographed.

I'l second your notion about airbrushing.
é‘hat's the last thing a forensic lab would
L FE

H.M.J.
Charlotte, NC

(Editor's comment: Qur statement in
the Dec. 31st piece about the depth-of-
field being Lypical of cheaper cameras
was prompted by the fact that many of
these have only two lens (actually “f’)
settings— “daylight” and “flash™— with
*daylight™ being typically [/5.6 or {/8
and “flash" beingeither{/11 orf/16.The
point is that a knowledgeable PhotoF-
rapher using good equipment would
more likely choose /22 for flash pho-
tography at close range, resulting in a
depth-of-field significantly beyond the
capabilitiesofcheap, fixed scliing cam-
eras. The writer's astule recognition
that the photo should have been pub-
lished horizontally rather than verti-
cally is quite correct. We failed to note
same to our printer however, so he just
did what camenaturally)

~N




NEW WITNESS TO SAN AGUSTIN CRASH

' . e -
Mike O’Br 1€1, News-Leader, Springfield, Missouri J

Both lhe wiiness, Gerald Andersan,
and hypnotist, John Carpenter, were
sent copies of this article for their
approval as 1o accuracy prior to
publication, and both have agreed
and consented.

Carpenter, a professional therapist,
is a MUFON state section director
living In Springiield.

To a five-year-old kid from In-
dianapolis, the mountains and mesas
and vast scrubland surrounding Albu-
querque seemed an alien world.

“T was in awe,”" recalls Gerald Ander-
son of his arrival in New Moexica with
his family in July 1947. T was in the
wild frontier. There were real, live In-
dians out there.”

Then, says Anderson. on his second
day in the Southwest. he bumped into
real live creatures I'rum truly ﬁin_.n
world. = z
/7 “There were four — two dead, one dy-

| ing, one dppdl‘h‘]‘llh unimjured. The

| Creatites were about four feet @ll, with
teads dispropartionately large for their
bodies by human measure, and almond-
shaped, coal black eyes. They huddled
in the shadow of a 50-foot-diameter
silver disc — a *“flyving saucer™ that had
crashed into a low hillside on the rim
of what locals call the Pialnu of Sdn
“Agusthr———

Anderson, a former police chief ar
RDch'rav Bemﬁ‘d Tan-:v Ccuntv
SeCurity uf]_li:ér in Springficld, is ada-
mant about events on that hot midsum-
mer day <o long ago.

“1 saw them. I even touched one of

the creatures. | put my hand on their
ship. And | 1T wasn't alone — m my dad, my
uncle. my brother and my cousin all
saw the same things. And sodid a lot
of other people. But Thm aren't talking.”

Anderson is talking, publicly, after
43 years of silence,

Among those listening most intently
are some of the foremost rescarchers
into unidentified flving object (UFO)

phenomena. These experts say Gerald
Andersun appears o be an impor-
tant link in a frustratingly fragmented
chain of evidence cuncemmg IhE m{}s{
famous — or infamous — ch

UFOQ annals; the so-caligd™ )
cident.”

No one denies that somcthimng
pened in July 947 in central New
Mexieo, cradle of U.S. nuclear and
rocket technology. Hawever, military
authorities insist reports of strange
craft in the sky and bizarre wreck-
ave on the pround were traced at the
time to an errant weather balloon and
other manmade or nawral circum-
staned.

Nonetheless, over the years, persis-
‘tent whispered rumors grew  into
published articles and books, even
anovies, which fanned speculation that
what actually occurred was a_visit
by ercatures from another plﬂnct —
an intergalactic expediiion that turned
to tragedy on the high desert and
then into @ massive coverup in the
highest circles of the U.S. government,
~Anderson says he was unaware of
ongoing fascination and CONMIOVETSY
jover the strange cpisade from his

}childhood. until one evening this past
January when he was flipping through
channels on his television set and
stumbled across the popular program
“Unsolved Mysteries.”

T wasn’t looking for any unsolved
mysteries — 1 have enough mysteries
in my life that are unsolved, and 1 don’t
need any more,” Anderson jokes, He
is a burly, barrel-chested man. standing
6-4 and carrying a muscular 250-plus
pounds, with reddish hair and a ruddy
complexion creased from easy laughter.

“But, bingo! On comes this story, and
everything was wrong,” Anderson
recalls of the TV show. On sudden im-
pulse. he dialed an 800 phone number
that flashed onto the sereen. T guess
I figured that if people were still in-
terested in this thing, they might as well
vet it straight™ is the only ex-

planation he can muster for speaking
up after years of keeping mostly mum
on the matwr,

“These people don't know what
they're talking about,” Anderson told
the operator on the other end of the
long-distance line. ““The shape of the
craft is totally wrong. ‘And how do
you know that, sir?" she asked. *1 saw
it. 1 was there;” 1 told her. * Whoa!”
she said, “There are some people
who will want to talk to yoo .0 7

Anderson’s phone soon was ringing
with calls from UFO researchers
around the country, One in particular,
Stanton Friedman, a nuclear physicist
and popular lecturer who had advised
the “Unsolved Mysteries™ producers,
was struck by correlations between
Anderson’s recollections and obscure
details  Fricdman uncovered  while
sleuthing for a book to be published
next year.

Fricdman, who lives in Canada, con-
tacted John Carpenter, a Springfield
professional therapist who in his spare
time serves as state section director for
the local chapter of Mutal UFO Net-
work, a worldwide organization of
UFQ researchers. At Friedman's re-
quest, Carpenter conducted extensive
in-person interviews of Anderson. in-
cluding sessions under hypnosis.

he resulis excited Friedman.

“Powerful swuffl™ he exclaimed

upon hearing inlerview tapes.
Friedman arranged airline tickets for
Anderson and Carpenter to join him in
New Mexico o pinpoint the crash
site.

Anderson says the flight was his first
return to New Mexico in more than a
quarter-century, After pointing the pilot
of a chartered helicopter to a spot in the
desert 75 air miles southwest of Albu-
querque, Anderson gazed at a hillside,
strewn—with houlders the size of
Volkswagens and dotted with a few
gnarled pinon trees, that he says he last
saw in the summer of 1947...
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YT RAVFIENT

The Anderson family arrived in
Albuguerque from Indiana on July 4,
1347, They took up temporary ¢ residence
at the home of one of Gerald's uncles,
Guy Anderson. Gerald's father, Glen,
wis about 1o take z_unb as a niaster
machinist involved in nuclear weapons
design at the super-secret Sandia base
oi he BURKIFS of towhr

The next day, another uncle, Ted,
struck up a conversation with Gerald's
older brather, Glen Ir., who was on
leave from the Marine Corps. Glen Ir.
was a rockhound, and his uncle piqued
the young Marine’s enthusiasm with
tales of gorgeous stones just waiting to
be collected in the desert.

“Ted wold my brother, ‘I know where
there's plenty of moss agate” So we all
piled into a 1940 Plymouth — Uncle
Ted, my cousin Victor (Ted's eight-
year-old son), my brother Glen, my did
and myself. We went out into this area
where the most agate was supposed o
be — followed two ruts into the desert,
bounced along out there for a while,
and ended up on top of a ridgeline. We
parked the car and stared o walk down
an arrovo (gully) and dry creek bed and
out onto the plains.

Strange Discovery

*But we came around a corner and
right there in front of us, stuck into the
side of this hill. was a silver disc. There
were some remarks like, ‘There's a
crash up here. Something’s erashed up
here!” And then someone saving,
“T'hat’s a goddam spaceship!’

“We all went up there w it. There
were three creatures, three bodies, ly-
ing on the ground undernsath this thing
in the shade, Two weren't moving, and
the third one obviously was having trou-
ble breathing, like when vou have
broken ribs. There was a fourth one
next to it, sitting there on the ground.
There wasn't a thing wrong with it, and
it apparently had been giving first aid
to the others.”

Anderson animatedly acts out the
fourth ereature’s reaction when the
Family members approached. ““It recoil-
ed in fear, like it thought we were going
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W0 4IGACK 1T, ANJErson recounts, cover-
ing his face with crossed arms. The
adults tried repeatedly to communicate
with the frightened creature, Anderson

says, but there was no audible response
to greetings spoken in English and
Spanish.

A few minutes after the Anderson

2

| ¢lan happened upon the bizarre scene,
‘ six other people arrived — five college

students and their teacher. They'd been
Working on an archeological dig around
cliff dwellings a few miles away and had
decided to hike over afier secing what
they thought was a fiery meteor
;_rashlng the night before. The pro-
| “fes<or, a Dr. Buskirk. tried several
foreign languages in unsuccessful at-
{ tlempts (o coax a verbal response from
| the creatre, Anderson says.

The sun had climbed to a midday
peak by this time and. recalls Ander-
son. ‘o a kid from Indiana, it was hot,
brother, let me tell yvou." He'd chugged
a chocolate-flavored soft drink an hour
earlier, and the sweet soda pop was
chuming uncomfortably in his stomach,
So he sought shelter in the shadow of
the spacecraft.

“It was 115 (degrees) out there that
day. But around the craft, when you got
close 1o it, it was cold. When you

touched the metal, it felt just like 1t
carne OU[ ofa i'[‘E‘EZEI’

Something Not Right

Anderson also touched one of the
creatures lying motionless on the
sround — and it, too, was cold. In his
child’s mind, he had thought the figures
looked like dn]!q But when he fielt the
cold skin, T knew something wasn't
quite right. Yuck!™

Anderson says he ran to the crest of
a nearby knoll to take stock. A pickup
truck arrived on the nidge, and a fellow
whom researchers believe was a civil
engineer named Barmey Barnett joined
the curious audience. "l remember
thinking he leoked like Harry Truman.
In 1947, ¢every kid knew what Harry
Truman looked like,” Anderson says.

After a few minutes, Anderson sum-
moned the courage to again creep close
10 the strange surface. It was then he
says, he felt something more chilling

“than the surface of the craft or the skin
Juf the corpse: The upright creature

“turned and looked right at me, and it

was like he was inside my head — as
L il e was doing my thinking, as if his
'thoughts were in my head.”

Anderson remembers a mental sen-
sation of falling and tumbling end-over-
end. "I felt that thing’s fear. felt its
depression, felt its loneliness. 1 relived
the crash. T know the terror it went
through. That one look told me every-
thing that quickly.” he says with a snap
of his fingers.

ther things began happening
Oquitk!y‘ aboul this time, Ander-

s0n says. A contingent of armed
soldiers suddenly appeared. The
creature, which had calmed down after
its initial fright, “went crazy™ at the
sight of the soldiers. Thinking back on
the creature’s plight today brings on
“the awfulest. horrible feeling.” Ander-
SOT Says.

“His sitvation was hopeless. He
knew it. He'd just lived through a
nightmare that most of us wouldn't be
able w psychologically stand. He'd
watched two of his crew, his friends or
maybe even his family, die. He's watch-
ing another one die. He knows there’s
no chance of rescue, because the
military is here and his people aren’t
going to be able o get to him.

“Gudd only knows how far away from
home he was, and he knew he was
never going to see — if they have loved
ones — his loved ones again. He was
totally alone on a hostile planet, and the
only people who were showing him
kindness were being run off by the
military at weapon-point.

“As a kid, I was aware of what being
afraid of the dark was like, and the feel-
ing I got from him was that feeling
multiplied a million times. It was scary.
It was terrifving.”

Soldiers on the Seene

Anderson says he lost sight of the
creature as the soldiers swarmed over
the site. The civilians were brusquely
shoved from the craft. Anderson
remembers shouts and threars. His un-
cle Ted threw a punch at one of the



Gerald F. Anderson
Photo courtesy of Springfield News-Leader

Gls, “Things got very tense, very
dangerous,” Anderson says. “The
soldiers ushered us out of there very
unceremoniously. Their attitude.
describe it at best. was uncivilized.”

Anderson has an especially vivid

memory of a tough-talking red-haired

Army captain and an equally gruff
black serpeant. “They told my dad
and my uncle, who also worked a
Sandia, that if they were cver to
divulge anything aboul this — it was a
secret military aircraft, they said —
then us kids would be taken away and
they'd never see us again.” It seems
an outrageous threat in hindsight,
Anderson concedes. But at the time,
he reminds, “These people had
machine guns and you listened to what
they said.”

Another recollection strikes Ander-

- e
son as odd today: The soldiers didn't
].‘ appear surprised about the other-
! worldly craft and creatures. They
| didn’t gawk, slack-jawed and
awestruck, as the Andersons had done.

| “The soldiers weren't saying, ‘Gee,
look at that!” They were very cognizant _f’

of whar they were looking at, Thr.}
\ knew what it was”

~Amt it —soon became appaﬂ:nl
Anderson says, that the Army knew
what it wanted to do with the find.
“There was a battalion of military,
a real invasion force, when we pot
back up on the hilllop. There were
trucks, there were airplanes — they
had the road blocked off and they were
landing on it. They had radio com-
munivations pear set up. There were
ambulances. and more soldiers with
weapons.”

-

In the days that followed, all of New
Mexico was abuzz with talk of strange
lights in the sky, strange echos on radar,
strange doings in the desert. On July
7, news reports told of remnants of an

“unidentificd aircraft found by a rancher

near the town of Roswell, NM, about

150 miles east of the iullbu]t. where
The Andersons stumbled upon the
saucer.

Although several wilnesses said it
was like nothing they'd ever seen
before, military officers insisted the
metallic pieces came from an ordinary
weather balloon ...

Twao Tiscs

Forty-three years later, Anderson
smiles wryly when reminded of the Ar-
my’s pronouncement. “A lot of people
wondered why, if it was just a weather
balloon, the military put the pieces

under armed guard,and flew them in

a B-29 to Wright-Patterson Air Force
Base in Ohio.” he observes,
Anderson believes the wreckage scat-
tered near Roswell and the barcly
damaged saucer on the Plains of San
Agustin are connected. “There was a
gash in the side of the disc we saw, like
it had been crushed in,” he says. “The
contour of the craft would fit into that
gash perfectly — like another one of |
these things had hit it. 1 think two of
these discs had a mid-air collision. One |

‘exploded and fell in pieces near

Roswell, and the other crash-landed “1|

where we found it

With all evidence confiscated and thr::

'military steadfastly sticking hy the
- weather balloon explanation, the story

faded from the news by July’s end. And
Gerald Anderson says he tucked away
the memory as he grew into manhood.
I learned you just don't go up to the
average person on the street and say,
“Damn. know what T saw?" The guy
will go, *Get away from me, fool! Are
you crazy? That’s exacﬂy the first thin},
they will say to you: “You are -:raq
In later life, he didn't mention it even
o his wife until a few years aficr their
marriage.

Andcrson joined the Navy in the late
1950s and served a dozen years in pusts
around the globe. He lived for a few
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around the globe. He lived for a few
years in Colorado, working as a
paramedic and working toward a col-
lege degree in microbivlogy. In 1979,
he moved to Missouri to berter raise his
daughter away from what he rerms the
“druggy™ atmosphere of Denver. In ad-
dition to his law enforcement posts,
Anderson has worked for two southwest
Missouri trucking firms as a driver and
instructor.

Anderson also has been active in the
Episcopal Church. He recently was
elected to the vestry at Ascension
Episcopal in Springfield and is study-
ing toward becoming a deacon. A gold
crucifix — a cross complete with a
figure of the martyred Christ affixed to
it — suspended from a chain around
Anderson’s neck is testimony to his
faith.

No Conflict

Although he concedes his account
might make some fellow churchgoers
uncomfortable, Anderson sees no con-
flict between what he saw with his eves
and what he believes in his heart:

i “When you're talking about the concept

of God, you have o be talking in the
context of a universal situation, a dei-
ty that built the whole universe. Amd

Friedman Finds Favor

why should we assume that this speck
of sand in the backwater of space would
be the vnly place that an all-perfect,
almighty God could create life?”

In fact, Anderson says he “wouldn't
h¢ one bit surprised to find out that,
wherever this creature came from, there
they have a very strong concepl of a
supreme being, Because my contact
with the creature showed a high degree
of civilized saphistication, gentleness,
compassion — all of the things we hold
as 1deals.”

Of the five Anderson men who ven-
turcd inte the desert that day in 1947,
only Gerald is stll alive. Age. illness
and accidents claimed the other four in
recent vears. But not only Andersons
were at the scene, Gerald savs, and he
hopes his decision o come firth, albeit
belated, will encourage others to tell
what they know and spur official revela-
tions about the captured craft and
creatures,

[ want to see the government stand

up and say, ‘Look, we're nol alone in
the universe,” Let's make a “Star Trek'
really happen. Let's do go out there and
explore the universe. That may be our
only salvation. Because with what we're
doing to this Earth, we're not going to
make it much past the year 2000

TESTIMONY SUPPORTED
Mike O'Brien

Physicist Stanton Friedman serves
MUFON as Director of Special In-
vestigations on the Board of Direc-
tors, Provincial Direclor for the Atlan-
tic Provinces, Canada and as a Con-
sultant in Nuclear Physics.

What sets Gerald Anderson apart
from the thousands of other Americans,
including scores of Ozarkers, who say
they've seen UFOs or even insist
they've heen kidnapped by creatures
from outer space?
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Why are Gerald Anderson’s child-
houd recollections stirring international
interest among UFO researchers whose
reputations have been built on healthy
skepticism and willingness to debunk
hoaxes?

Because of little things he has to say
amd how he says them.

Stanton Friedman, a nuclear physicist
who has lectured on maore than 60X col-
lege campuses about UFOs, describes
Anderson as “'a really significant,
potentially the most important™ witness

to what both men believe was the after-
math of qne of two spacecraft crashes
in New Mexico in mid-summer 1947,

Fricdman is co-authoring a book
based upon several years of painstak-
ing investigation into the haunting
mystery. He was startled, upon meeting
Anderson for the first time only a few
months ago, to hear the Springficldian
echo details of the yet-to-be-published
research.

*“There’s no way he could know some
of these things unless he had been there
at the time." Friedman believes.

Example: Only days hefore first talk-
ing with Anderson, Friedman coaxed
a heretofore reluctant New Mexico
mortician into recounting a run-in he'd
had in 1947 with an especially unplea-
sant red-headed Army captain who was
heading up a team recovering hodics
from a hush-hush aireraft crash. Ander-
somn, too, spoke of a red-headed captain
with a mean disposition. Friedman says
the deseriptions of the ormery officer
provided by the two match precisely,

“although Anderson and the mortician

never have met.

In sketches of the desert crash scene
drawn by Anderson in Springficld
following hypnosis, a lonely windmill
appears in the distance. When Fried-
man later arranged for Anderson to
return o New Mexico to pinpoint the
long-aga crash site, no such windmill
could be seen on the horizon — until,
almost by accident, the windmill was
spotted behind trees that had grown up
during the 43 vears since Anderson was
last there.

*1 got shivers over that one” says
John Carpenter, who has extensively
debricfed Anderson over the past four
months and went along on Anderson's
return trip to New Mexico in October.

Carpenter holds degrees in psychology
and psychiatric social work from
DePaww and Washington universities,
and trained in clinical hypnosis at the
Menninger Institute. He's in his 12th
year of work at a psychiatric hospital
facility in Springfield.

“When Gerald tells his story, it's not
just a story — it’s his life he's telling
you, intermixed with his feelings and
his beliefs and all that is Gerald,”
Carpenler says.
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"When someone is spinning a hoax
or tale, they only give vou enough 1
rais¢ your curiosity. Not Gerald. He
gives you everything, in detail, much
more that you ask for. He'd be setting
himself up o he found out if it wasn't
true. He's so confident, he zoes so much
further than a hoaxer would ever dare.”

Carpenter puts great stock in Ander-
son's recountings under hypnosis, “It's
what he didn't say that was significant,”
Carpenter says, explaining that despite
clever prodding, Anderson never com-
mitted a hoaxer’s mistake of “recalling”
something that shouldn’t be part of his
OWN Memory,

“And when he's under hypnosis, all
the higger, adult words drop out when
he deseribes events from his child-
hood.” Carpenter found. “He relates
what he saw In childlike terms.”

C.irp;:nler also detected “genuine
amazement” when Anderson heard
what had been dredged from his sub-
conscious memory under hypnosis,
“The look an his face was priceless
when he realized he'd produced details
he'd forwotien on 4 conscious level so
long ago.”

Muost subtle but perhaps most telling,
in Carpenter’s view, was Anderson’s
reaction to being accepted as a viable
witness 1o an extraordinary encounter
with a spacecraft and creatures from
beyond Eurth.

*“He was so grateful at being taken
seriously. You could see the relief and
release after all those years, and the
great hope that other people would take
him seriously, too, once and for all.”

Ironically, Friedman points to Gallup
Poll results indicating that 60 60 percent
nl' Amcr:mnq W Im hm:, cnlfcgc H_E:Eree'i

such a rctepme LOHSTI[UCHC‘I why
would government officials persist in
what Friedman calls the “Cosmic
Watergate” — the coverup and denial
of the New Mexico crashes? Perhaps,
some speculate, because it would be too
embarrassing now to admit that some
supposedly made-in-USA technologies
actually were plagiarized from con-
fiscated spacecraft. '
Fricdman emphasizes that he's not as

Continued on page 9

‘Hypnosis

RELIVING JULY S5, 1947

John Carpenter, Msw/ACsw

“"They were up ahead, and they
started velling ... therve’s this thing ...
it’s Tike a crashed airplane or
somerthing ... There's all kinds of tore-
up stuff, wh, like wh, cardboard and
wood, and swff like thar ... T was
scared. He said there was dead peo-
e over there ... they don't look real

. There's ail kinds of, wh, vh, lights
inside the hole in this thing, and they 're
flashing ... there’s all kinds of neat stuff
in here ... And then, Glen grabs Vie-
tor by the leg and pulls him off. and rells
him ta dan 't mess around, because he
could make it explode and kill every-
body ... That doll or that funny thing
— the one just by me — { reached and
towched it, and it was cold ... It's got
big eves ... abighead ... it doesn't have

| lips ... four real long fingers ... they
| are like fittle kids ... about my age.”

Spoken by a 49-vear-old gentleman
named Gerald Anderson, these words
are selected excerpts froun a hypnotic
regression session conducted on
September 4, 199 as he relived “the
day after all the fireworks,” July 5, 1947,
Gerald Anderson was just three months
shy of being six years old. Most peo-
ple would find it difficult w remember
one particular day so many years ago.
However. few people are ever likely to
experience what Gerald did on that day
— which would haunt his family for
years.

It wats memorable that on only his se-
cond day in New Mexico he was ex-
periencing his first excursion into the
intense heat of a vast desert while feel-
ing ill from a chocolate soda. It was
memeorable in that he saw a large
mietallic dise wedged into the desert ter-
rain that provided cool shade. It was
memorable because he saw four “doll-
like™ beings — one of which was maov-
ing and looking back at him!

It was memorable when he thought
he saw Harry Truman drive up — on-
Iy to realize that it was just 2 man who
looked and dressed like him (Grady
Barnett). And it was most memorable
when a large number of military per-
sonnel — America’s heroes for children
of that era — arrived on the scene.
Shocked, however, by the abrasive
demands and threats to his family at
gunpoint, these “heroes” seemed more
like evil villains instead. This unex-
pected behavior produced a traumatic
reaction that would leave yvoung Gerald
with seary nightmares for many wecks.
If most of us had had that many
memorable events and perplexing im-
ares in one day’s e, we would pro-
bably remember that day as well.

It is not unusual in the mental health
profission o find people traumatized
as children, who can recall details from
four, five or six yvears old. related to
those vivid events. Because this was a
shared experience with other family
members, discussions of the event
throughout the rest of his youth would
serve to preserve many of the details.
For example, the name Armstrong (the
nasty-tempered, red-haired captain)
wats casier W remember because of the
sharp contrast with “Jack Armstrong —
all-American boy!" Gerald chuckles
when describing how neighborhood
bullies would back off when he and his
brother would threaten them with a visit
fromn their “linde fmends from Mars™”
because the kids had heard the adulis
discuss it and treat the event as real.

As an adult, Gerald found that his
July 5th recollections were met with
ridicule, laughter and disbelief. He
frund it much easier to just tuck it away
in the background of his life. Even after
he impulsively called the “TUnsolved
Mysterics” toll-free number to correct
their story regarding a few details, he
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was reluctant to talk to any UFO
reseacher — even Stanton Friedman —
until he could verify the researcher’s
credibility and professionalism. Recent-
Iy, he refused to meet with the national
TV progzram “Hard Copy.” Gerald
dislikes sensationalism; this story is
part of his life, and he hopes for respect
and sincere interest — not atlention or
personal gain.

When we met for the hypnosis ses-
sion — along with assistant Vincent
Serencko (a MUFON investigator with
military background), Gerald was skep-
tical of hypnosis itself — doubting that
it could produce anything additional to
his conscious recollections, Not only
was he amazed at retrieving details he
had forgotten, but he was sincerely
grateful and relicved that we weren't
laughingz at him as others had. (This
was largely reminiscent of the emo-
tivmal reliel abductees demonstoate after
revealing very private encounters and
guarded emotional secrets to accepting,
non-judgmental cars.)

I tape-recorded an hour of conscious
recall to obtain a clear idea of what gaps
or uneertaintics might exist. T eould also
then compare the description and
vocabulary from an adult’s perspective
with that of the child's pereeption under
hypnosis. As a child. he immediately
began to recall the unplzasant physical
sensations from feeling ill, drinking a
chocolate soda, and riding in their 1940
Plymouth on a bumpy. rutted road in-
to the open desert. He even developed
a sweat from re-cxpericncing the in-
tense heat. Lfforts to lead him or sug-
gest ditlerent responses failed con-
sistently. Efforts w elicit responses (o
“why" questions failed, He did not at-
empt ta explain, spaculate, or “fill in
the blanks"” when they occurned,

Many details emerged as we helped
him relive all that he could see. hear,
smell, feel or wuch. This provess has
always been useful in stimulkating recall.
Most of us can recall the feeling of a
dream slipping away from us as we
awaken in the morning and how dif-
ficult it is to attempt to hang onto it con-
scivusly, However, during the day one
may experience a cue of some kind that
can trigger the dream o réturn o ong's
conscious mind. This is the same type
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of recall stimulation that can occur dur-
ing a trance stafe.

[Tow he would remember details in
child-like terms also made sense: (1)
“horse tail Dapping in the brecee™ =
a bundle of fine wires; (2) “pink chalk
scribblings™ = hieroglyphic symbals;
(3) Uncle Ted yelling at Vietor that if
he broke his ankle, he wasn't going to
carry him back = Victor trying to snap
a lightweight beam (unsuceessfully) by
stomping on it. etc. [ also noted his
breathing became sharper and quicker
when recalling the creatures,

Perhaps most striking of all his
details are those of the alien beings
beeause of the precise words and fiel-
ings he chose which are so hauntingly
similar to what 1 hear so frequently
from abductees. (He states he has nod
read any books on abductions. ) Efforts
to trick or mislead him again failed. |
especially liked his efforts as a child

describe an apparent telepathic_ex-
| perience: It just seemed like if you got
| near them, it was like they were inside

vour head or something, Tt was like you
couldn’t think - like something was in
your head thinking for you ... that one
was staring right at me.”

Immediately following the two-hour
session T had Gerald make several
drawings — including a map of the ter-
rain with all the features he had ran-
domly mentioned. Because of the
specific armngement of these features,
I find it very difficult to imagine amone
being able to create the map features
and have #t match the actual wrmain of
the wvast New Mexican landscape by
chance!

Our trip o investigate the alleged sile
proved the map to indeed be a genuine
depiction of real terrain with the
features existing where they were sup-
posed 10 be. A hoax theory might be
that Gerald had visited the site recent-
Iv and memorieed certain visible
details. However, there are two pro-
hlems with that idea. Firstof all, Gerald
clearly has not had the financial means
to make the long trip there and back. OF
greater significance is the fact that the
windmill which was casually noticed on
the horizon while under hypnosis can-
naot be seen today while at the crash site.
To know that an old windmill s

even in existence, one has to get per-
mission to pass through a rancher's
combination-locked gate and then drive
toward his house on his private drive
before one can even catch a glimpse of
the old windmill, obscured behind trees
that have grown up to conceal it over
43 years. And it's exactly where it is
supposed to be on Gerald’s map drawn
in Springtield, Missouri.

While in the crash sile vicinity,
Gerald described his recollection to two
local women of the motherly woman
who nurtured il Gerald with a
chocolate soda at a little store. They
both recognized and identified that
woman and her store with no difficul-
ty. A respected mortician that Stanton
Friedman had interviewed privately just
prior to his first contact with Gerald
described a visit by two military men
— a nasty-tempered, red-haired captain
and a black seregcant (both seen by
Gerald at the crash site and rather un-
forgettable due to their abrasive
manner),

Cerald had also described the ar-
cheology professor, “Doc” Buskirk, as
a big man with a round, gentle face amd
ruddy complexion. Recently, Stanton
re-established contact with a source
(name withheld) in the ficld of ar-
cheology whom he had dealt with years
ago. This source had known an ar-
cheology teacher by the name of
Buskirk in Albuguerque who  was
described as a big, rather shy man with
a round face and a ruddy complexion.
Stan's same source had been on the
Plains of San Agustin himself in Oc¢-
tober of 1947, looking for possible dig
sites when a local cowboy approached
him and told of a saucer crash with
bodies on the ground several months

carlier. He had also, reportedly, run into

a document clerk at Los Alamos who
claimed to have seen a document on
that crash and those bodies, A local
Postmistress and several ranchers have
all reported remembering the saucer
crash on the Plains of San Agustin,
There are other promising leads for
more information at the present time.
Sadly, an elderly woman on her death-
bed in a Florida hospital repeatedly wld
her nurse of a saucer crash on the Plains
of San Agustin just days before she died




(one of the female students?). Stan has
also found others who knew of Grady
Barnett's saucer crash tale — on the
Plains — not near Roswell.

Verification of Gerald's involvement
comes in a letter sent directly from his
cousin, a Boman Catholic nun, in Col-
orado to Stanton Friedman in Canada,
She states: “My family has been
plagued by this incident for years and
it is far beyond time that such should
stap. Why Gerald would wish to reopen
this is completely beyond me ... My
father (Uncle Ted) was obsessed with
this unearthly horror and kept several
Journals to prevent others from getting
to them ... wreckage and debris from
the crash ... out there near the caves ..

Stanton also managed to track down
a stepsister that Gerald had confided in,
but then lost contact with for 33 years.
She remembered the incident, but very
few details. Stanton Friedman and Don
Berliner shall be putting forth a book
on these saucer crashes in New Mex-
ico later this year.

Recently, Gerald borrowed a
suphisticated police idenification kit w
produce photo-like composites of five
key figures from that memorable day in
1947, He has urged Stanton to show
these to other witnesses because he is
certain that they will recognize the faces.
Hopefully, “Unsolved Mysteries™ will
display these composites in a nationally-
televised update on their Roswell story
that they could run in the fall.

I have observed and listenad to Gerald
closely. Whenever he recounts his story,
the details do not change or expand. He
never elaborates or tries o answer ques-
ltions for which he has no information,
He displays a grest interest and hope for
more data to come forth from others,
Hea is grateful for the wann support and
respect from his church, friends and co-
wurkers. They know him!

Skeptics shall sheot darts from afar;
those who have listened closely to
Gerald have experienced his sincerity,
sensitvity. intelligence and candor. For
Gerald it has been a relief and a long
time coming for the events of tha
bizarre day to be wken more seriously:,
Like a child on Christmas Eve, he gets
excited with new developments. And the
search for more truths continues,

John §. Carpenter
Photy courtesy of Springfield News-Leader

TESTIMONY, Continued

interested in uncovering past misdeads
as he is in encouraging future progress.

“| believe we should have an “Carh-
ling™ aricntation rather than nationalistic
orientation. The easiest way (0
demonstrate the wisdom of this is to pro-
ve that lifeforms from other planets are
coming here. If we can do that, then
everyone will be forced o look at our
world differently, as part of a galactic
neighborhood.”

oron)

MUFON
Amateur Radio Net

20 meters — 1930 MH2
Saturday, 10 pm.

40 meters — 7.237 MHz
Saturday, 8 am.

10 meters — 28.460 MHz

Thursday, 8 pm.
10 meters — 28.470 MHz
Sunday, 3 pm,
All times Eastern Standard
or Daylight
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SCHMITT &

UFO CRASH

A CRITICAL Cg

ity Stanton T, Friedman

Copyright STF:1991; Reprinred with peomission,

am publicly on record as appreciating

the substantial research effort of Don

Schmitt and Kevin Randle in extending

Bill Moore's and my intensive investiga-
tion (mostly 1978-86) of the recovery of crashed
saucers in New Mexico in July 1847 by the U.S.
Governmeni, I know they made a great many
trips to New Mexico and elsewhere to go over
old ground in search of new witnesses, 1 have
covperated with them especially with regard to
activities sponsored by the I'und For UFO Re
search, The Fund. inconsultation with 11/5 and
myself hada conference for which 10 witnesses
plus some of the investigators were brought (o
Washinglon, DC, for a few davs and also spon-
sorcd trips by Randle or Schmitt to visit a num-
ber of witnesses unable to make il to Washing-
ton. 1 was present on a number of those Lrips
though my expenses were nol paid by the Fund,
In all. FUFOR has spent $48.000 on this re
scarch.

WNow it Is possible to evaluate the results of the
Schmitt-Randle effort since they have published
thelir book UFO Crash at Boswell (NY Avon,
1881, 327pD, paper; $4.835), Inaddition thevhave
written supplementary articles published in a
strange new report "The Roswell Record: 4
Historical Perspective® available from the J.
Allen Hynek Cenlerfor UF Studtes (CUFOS)

Unfortunately. boththe book and the report are
farally flawed by pettiness, by selective choice of
data, by false reasoning, by serious errors of
omission and commission. The tools of the
propagandistssesem tohave been used farmore
than those of investigative journalism or sci-
ence. These are sirong words and | regret
having to use them. but because of my close-
ness to the whole question of serious research
on crashed saucers for more than a decade. |
foel it necessary to express them.

One of the most serious acts of misrepresenta-
tion is the incredible attemptl to place Civil
Engineer Barney Barmelt's experience in the
Plains of St. Agustin (many maps say 'San
Augustin’ or ‘Salnt Augustine’) at the same
ranch northwest of Roswell and southeast of
Corona that was visited by then Major Jesse
Marcel. the Intelligence Officer of the 500th
Bomb Group stationed at Roswell Army Air
Field Marcel had responded to a report made
initially to Chaver County sherlff George Wilcox
by rancher Mac Brazel who had discovered 4
largeareastrewnwithrelativelvsmall piecesof
very strange material,. Wilcox, in turn, had
called the airbase. setting in place a chain of
eventsdescribedinsomedeatailin"UFQ Crash’™
It adds many details and many new witnesscsto
those prezented by Moore and Berlitz in “The
Roswell Incident”. and by Moore and myselfin
a subsequent series of papers. I had begun the
research and was a consullant to Moore for the
latter book.

Barney Barnett had. cither on the way to or
from hiswork activities inthe Plains. claimed to
havecomeacrossan almost intact saucerwhich
had plunged to the ground. Alongside the ve-
hicle. which had a major gash in it, were four
small alien bodies. Soonthere were also aleam
of archaeslogists and the military, whe teok
charge and threatencd everybody that bad
things would happen if thev ever spoke about
the experience

ITwasthe first to find out about Barney(whodied
in 1984} from his friends Jean and Vern Maltals
who had approached me in Bemidji. Minnesota
on October 25, 1978, following a lecture | had
presented al alocal college. | shared the infor-
mation with Bill Moore. then living in Minne-
sota, the very next day and he agreed to under-
lake the necessary follow-up work, [ was also
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the first to talk (February 21, 1978) to, and later
meel with, Jesse Marcel at his home in Houma,
Louisiana, inMay 1979, As pari of ourextensive
effort, Moore located and interviewed Barney's
niece Alice Knight and his bess, J.I. “Fleck”
Danley, both of whom placed the crash in the
Plains. Barneyv had lived in Socoerro. but also
worked out of the SCS office in Magdalena 27
miles to the west on the eastern edge of the
Flains,

Oneofthe new items turned up by Alice Knight
in 1990 was a diary kepl by Barnev's wife Ruth
(Alice'saunt) during 1947, The same vear lalso
was able to locate a man named Haruld Baca,
who had lived across the street from Barney
and RHuth In the 196805 prior to Barney's death
from cancer. He, too, testified that Barney had
told him briefly of the experience that took
place in the Plains. Alice had alwavs thought of
the crash location as belng in the Plains, asshe
recentlvrepeated toresearcher Linda Moulton
Howe. Bacaalsospoke tollowe about the Plains
as the crash-site. A local retired postmistess
lold me “ig the Plaing”®. For reéasons [ cannot
fathom.ﬂ%pmdInnmvmheﬁamett
crash site waveast to the Brazelranch as unfor-
tunately portraved on "Linsolved Mysteries”,
one of the few mistakes made in that produc-
tion. R/S try to make the date the one that
would be appropriate to the recovery of bodies
a couple of miles away complete with half-
cance-shapeddevicesinwhich they had appar-
ently crashed as described, for example. by
mortician Glenn Dennis of Roswell. His nurse
friend at the base hospital had seen the bodies
and told him about it. lwas the first researcher
to whom Glenn had (old his story... in August
1888 as a result of a lead Initially developed by
Bill Moore.

Another potential witness, Gerald Anders

had come forthafterthe se cormm
ary 24, 1990} of the “Unsolved Mysteries™ pro-
gram and also described in detail the scene on
the Plains of St. Augustinincludinguagashinthe
craft, four small bodies, an archacology group
underatall bald professor named Buskirk, and
a nasty red-headed officer named Armstrong
who did the threatening. Because of the liming
of his family’s move from Indianapolis to New
Mexico and becausc of acopyolfhisuncle Ted's
diaryigivenhimin 1978 at thetime of his father's
funerall, the date of early July was put lorth.
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The hand-written diary sald July 5, and also
gaid “Adrian” Buskirk. Cerald had told me of
thered-headed officerwithintwoweeksofwhen
I'had heard ofa nastyred-headed officer having
beentheone whohad threatened Glenn Dennis
at Roswell. No one knew of that conversation.

CheckingRuth’'sdiary, one finds entries forjust
about every day of the year, Most of these deal
with various domestic activities, visits to and
from friends and family, the building of their
new home, etc. Onworkdays, there was almost
always an entry indicating lhat Barney had
either been in the field or at the office. Ruth
seems to have alwavs noted when Barney was
outside of the immediate area of Socorro, and
there are often notations about when he came
home, especially il it was later than usual.

There are forty entries mentioning Barney be-
ing al various locations in the Plains such as
Magdalena. Datil. Pie TowTorm e o 2h Coun-
try. There were a number of entires saying that
Barney had also been to Palvadera, Lemitar or
San Antonio, all towns which are less than fif-
teen miles directly north or south u
Trips to Albuguergue, due north. are also men

ticnedasarethe manytimesthat Ruth orBarey
had car trouble. When he was in the field, he
often used an SCS5(U.5. Soil Conservation Ser-
vice! pickup truck. There is not even a single
entry fortheentire vear of 1947 which mentions
ANY slte cast of Socorro, such as Carrizozo,
Corona or Capitan, all of which, incidentally.
are at a lower altitude than that of (he Plains
which are at aboul 6800 {eet.

Further note that, as described by /S and
others who have been to the Corona site, such
as aviation writer Don Berliner of the Fund, the
roads are difficult indeed starting with a poor
road followed by a gravel road and then two tire
ruls meandering for many miles during which
an auto’s speed would be greatly limited even
now and certainly back in 1947. The R/S hook
hasnomapsothereadercan't tell how far away
and hard to get to the Corona site actually is.

B/5 acknowledge that the entries for July 2 and
July 8 are as follows: JULY 2: *“Barney went to
the high country near Datil came home from
Datilat6PM.” JULY 8: *Barnevwenl to Pie Town
for the day to do some work.



July 2 wasthe night when Mac Brazel heard the
loud explosion. July 8 was very likely the date

of the recovery gf the bodies a few miles away

after an acrial reconnaissance,

In their book, much of the IL/S hypothesis falls
flat unless they can find some way of getting
Barnett to the Corona site (3 long and difficult
haul from hisbase at Socorro); vet their method
of doing so is nothing less than sheer specula-
tion at its journalistic worst. “Because of the
Thniary officers,” they ask, “did Barnett men-
tion Pie Town because il was so far away? Was
he covering his tracks by suggesting he was
more than 300miles from the crash site? Was he
dctually in Lincoln County on July 877 Yot mere
paragraphslater (as is so typical of their think-
ing throughout the book), what had initially
been presented in the form of furtive, specula-
tive queslions suddenly gets (reated as 7 it was
well-established troth in spite of the fact that
thereisn't the slightest evidence offered insup-
port of it

In an article in their *Rosweall Repart” ICUFOS,
1981 Lthey sav “"We believe that Barneit refurn-
ing to Socorro after discovering the craft and
being threatened by the military, was reluctant
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“Barney went to the
L.B. Moore ranch at
Horse Springs for
' the day, didn't make

| it home.”

to give the correct location. He told his wile he
had been in Pie Town because it explained why
he had not returned home until 8:30 PM., and
he didn’t want her to know that he had been in
Corona.” keepmmindthat July2 was a Wednes.-
day and Julv 8 a Tuesday, both work days for
Barncy. Both Bill Moore and [ have heen re

peatedly tald by Vern and Jean as well as by
others we have interviewed over the vears lin-
cluding the former Mavor of Sacorro, Barnett's

boss. LF, Danley, and numerous others who had
known him well) that Barney was very much a
straight shooter who was totally trustworthy.
Vern Maltais says the chances that Barney had
lied to Ruth are nil. Furthermore, it is clear
from other entries that Barney normally told
Ruth where he would be PRIOR to leaving.
especiallywhen he wentout inthe field. Paren-
thetically I should add that almost no ranches
back thenhadtelephones, so Barney was out of
touch, and could not call when he was leaving
for home,

R/S for obvipus reasons also do not mention
that the diary entry for July 9 was “Barney went
to the High Country again this A M. Got back
mid afternecon. 1 wen! to the office for B at 5
P.M." INote especially the word “ AGAIN" which
often appears in the Diary when Barney had
been to the same place {wo days in a row.) Nor
do they mentionall the other enirles relaling to
*High Country” or the total absence of entries
indicating ANY trips anvwhere near Corona
imore than 100 miles away) during the entire
vear of 1947 In fact, follow-up research has
shownihat the Brazelranchsite wasnot evenin
Barnett's 5CSdistrict and that an earlierreport
by Moore indicating that it was. was in error.
{Acknowledged, WAL naddition, thereare no
entires for 1947 indicating that Barnett played
hooky from work either— an unlikely scenario
inanycascforastraight arrow whowas 35 years
old &t the time,

They also do KOT mention the entry dated
September ITthwhen Ruthwrote, “Barneywent
tothe L B Mooreranch at Horse Springs for the
day, didn't make it home.” The LB. Maore
ranch is the location of the windimnill d by
G rsoiy John Carpenger, Don Ber-
Iner, Robert Bigelow and myvselfl
during a September, 1980 trip to Anderson's
crashsite and matchinpga drawing he had made
earlier afier a long session with psychiatric
social worker John Carpenter. John is very
skilled at misdirecting people to see if they are
reciting their own story or echeing what he {ells
them.

R/Sareparticularly distressingintheirattempts
to discredit Anderson. They confuse the infor-
mation in Ted's diary with that coming from
Gerald. Thelr story about Dr. Buskirk (whose
first name Anderson thought may have been
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*Adrian’) isillustrativeaftheirtrving to make g
square peg {it a round hole. Gerald had, with
the aid of an artist, come up with sketches of
Captain Armstrong, of Buskirk, and of one of
the archaeology students whose name was
Agnes (for whom the diary gives a partly illeg-
ible last name resembling Shedlefski or
Shedletski)l. Buskirk was tall, bald, and in his
late thirties or early forties. | had located a
Winfred Buskirk when | contacied the Univer-
sity of New Mexico Anthropology Department,
but he claimed all too gquickly that he had been
in Arizenathesummeroef 1947, Almostallofthe
many people [ have discussed 1947 with have
had to think aboul il and figure out what they
were doing that vear. Not Winfred.

I went on to search unsuccessfully and at con-
siderable expense for Adrian, [ gol in touch
with Tom Carey of the Philadelphia arca and
provided him with both a copy of the Buskirk
sketch and what little | knew about Agnes (who.,
according to the diary, was from Toms River,
New Jersevl. Considerable checking in the
Toms HRiver arca as well as the University of
Pennsylvania (which had come up as a possible
affiliation for Buskirk) produced nothing use-
ful. Tom Carey, however, did discover a 1986
book by Winfred Buskirk entitled The Western
Apache. which incorporated material which
Buskirk had originally written in 1949 as his
PhD thesis. According to the book's Foreword,
thiswasBuskirk'sonlv publication. Thebook as
obtaincd by Ceorge Fherhart of CUFOS had a
jackel on which was Buskirk’s picture. Clearly
he was a round-faced, very bald man. [ think
almost evervbody would agree that the picture
strongly resembles the Anderson sketch. espe-
clally allowing for the difference in age.

One would think that R/Swould presume, there:
fore, that perhaps Anderson was right after all.
ldidsome checking and found that Buskirk was
48 in 1847, so Anderson was right again.

Instead, R/S are guilty of gross misrepresenta-
tionintheirattempt to keep Buskirk away from
the crash scene. Thevespoke with him. gotthe °1
was in Arlzona’” story and bought it hook, line
and sinker. In their "Roswell Report” paper
they say. “In his book The Western Apache,
Buskirk states unambiguously that from June
through September 1947 he was at the Forl
Apache Indian Reservation doing research for
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his PhD thesis on the apache. In fact, Winfred
Buskirk must have been nowhere near‘the
Plains of San Agustin during the first week of
July 1947 because his book contains a photo-
graph that he took at Fort Apache captioned'A
World War Il veteran celebrates the Fourth of
July, 19477 This is frankly unambiguous non-
senseg

In fact, the caption of the picture is four lines
long, not one. There is no indication as to who
took the picture or where or even when it was
taken, and furthermore no one has ever said
that the Plains crash date was July 4th in any
case! Amiu clearly shows that
eastern Arizona is very close to western New
Mexico. Infact. the drive from Fort Apache to
Horse Springs is shorter than the drive from
Svcorroto the Corona site. Much more impor-

e
tant is that Buskirk humself actually savs in his

book [p.xivlthat his “field work was carried oui
on the Fort Apache Reservation in Arizona in
June, 1946; June-September. 1947: and March-
April, 1948, a total time of five months.” Yet if
nneadds upthe months here, there areactually
seven (June '48; June, July, August & Seplem-
ber'47; and March & April, '48). The two-month
discrepancy suggests that there were blocks of
perhaps entire weeks in some cases where
Buskirk waspotat the Reservation duringthose
months. Atthe veryleast, thisleaves the matter
of his whereabouts duringthe first week of July.
1947 open to at least some question.

In the final analysis, a guick trip for Buskirk
from the Reservation to the Apache areas of
NewMexiconearthe Plains{perhapstoinspect
archaeological sites or digeings in that area)
would have been no real problem at all. Cer-
tainly ifR/S feel free Lo speculate about Barnett
having gone to Corona and then lied about it,
there is no reason forthem not to entertain the
same sort of speculation with regard to Dr.
Buskirk— except that such speculation is con-
venient for them In the first instance while
being something different from what they want
to hear In the second. If Bamett could have
beenintimidated by the presence of military on
the uone hand. then why not Buskirk on the
other? Certainly his background as a naval
officer during the war and a naval reservist
after it was over left him every bit as vulnerable
as Barnett would have been at the time. R/S’
unwillingnesstoaccommnodate thissoriofthink-



ing not only smacks of a self-serving double
standard on theirpart,itisalso aninsult fotheir
readers.

R/Semploy the tvpical propagandist technigu
of *absence nfevidcnc-ﬂm:ﬁm:?
frequently in boih their book and in the articles
in “Roswell Report”™. For example, they cite 91
vear-old Francis Martin, who grew up on the
Plains and claims she would have known about
anything like a crash out there-— the inference
being that if she didn't know about it, then it
couldn’t have happened. Yet in the same vein,
many of the people whom Bill Moore and |
contacied in and around both Hoswell and Co-
rona said they didn't know snything about a
crash either. Presumably by /S siandards. we
should have stopped the investigation right
{here.

R/5 alse claim. apparenily based upon
somebody's quick check, that there were no
other archacologlsts dipging near the Plains
other than Herbert Dick who was exploring
nearby Bat Cave Why they dan't mention the
map showing no less than eleven such sites
whichwas published in Berlitz and Moore's The
Hoswell Incident is anvbody's guess, In addi-
tion, there certainly were brief exploratory vis-
its by prople searching for sites to use as part of
their PhiD theses work, In addition, Drake told
me vears ago of having heard. in Seplember of
1947, of an earlier UFQ crash onthe Plains from
a ranch hand in Datil

With regard to archaeologists (and tvpical of B/
5" shoddy behavior In this whole alfair, Ed.} 1
caught them trying lo pull the unforgivable
trick of passing off an anonymous phone caller
as a bona flde witness, On page 115 of their
book, thevsay, “A firsthand source who was ong
of the archaeologists came forward, but be-
cause he wasworried about professional reper-
cussions, he didn't want his name used.” More
than ane entire page is devoied to his “story.”
Then they go an to give his “testimony” egual
weight with Barnett's. and. surprisingly, with
that of vne "Cactus Jack™, a Iocal drifter, long
dead, whose real name isn't even known! 1 had
originally heard his tale from Iris Foster. who
said she heard him speak of a crashed saucer
back in 1871, Siricily unverifiable hearsay.

In Chicago, on July 7, 1841 in front of several

—

witnesses, 1 asked Don Schmitt if there was
some way we could get hisunnamed archaeolo-
gist to testify, perhaps privately, to a congres-
sional commiltes. Presumably he was a PhD,
now probably retired. and a valuable live wit-
nesstobodiesandwreckage. land otherpresent
were shocked to hear his reply. *He was an
anonymouscaller,” said Schmitt, “We don't know
his name.” Of course, there is no hint of this
small limitation on legitimacy in the book.

Another example of false reasoning occurs in
their "Roswell Report” article. Speaking ofthe
archaeologists at the Barnett site, R/S first ad-
mit that they were never able to identify or
locate any of these people. Than they go on to
boldly assert that *None of the archaeologists
mentioned the event to anyone.” How could
they possibly know? If they don't know whao
these people were, certainly they couldn’t have
located any of them. And if thev never located
them, how could they know who might or might
not have sawd what to whom? (It's all very
reminiscent of 1950s comedian Johnny Stanlev's
parody of the nursery rhyvme about Little Ba
Poep having to leave her sheep alone because
she didn’t know where to find them. Quipped
Stanley. “Iftheshesp werelost and youcouldn't
find them., vou'ld have to leave them alone,
wouldn't you?" Ed.] Had R/S simply said that
they had beenunabie (o find any scuttfebutd on
this story circulating amongst those within the
archaeological community whom they had con-
tacled during the course of their investigation,
there would have been no problem. But that's
not what they said,

It 1s difficult to understand why it 1s s0 impor-
tant for R/S to get rid of Anderson instead of
tracking down the facts wherever they lead,
Theirarticle about him in “Roswell Report” gets
just about everything wrong. which 15 perhaps
not surprising since their only contact with him
was a single phone conversation in February,
1990. They try to show he couldn't have found
the site by using the arpument that Don Ber-
liner got lost when he tried to take I1/S there
despite his having been there mn a helicopter
thedavbefore Yetthefactisthat Donwasn'ton
the helicopter— only Gerald and Bob Bigelow
and I were. They lotally ignore the very impor-
tant involvement of John Carpenter and the
fact that we ail spent three days ogether in
Diatil, at the site. and in Albuguerque They
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dismiss Anderson’s story partly on the basis
that there are supposed (but conveniently un-
specified) “discrepancies” betweenwhat hesald
initially and what he said later. This in spite of
the fact that R/S argue no less than twice in
their book that discrepancies in a witnesses’
storv should be taken as an indication thal the
witness is truly recalling rather than just recit
ing a story!

B/S and CUFOS seem to have taken a strong
anti position with regard to the MJ-12 docu-
ments but withaut virtue af having done any
research. They say (p.231), “There is no evi-
dence thatl the document is authentic.” Fgually
there isn't any evi-

known about Menzel's covert intelligence con-
nections in the hirst place somehow seems to
haveescaped Hodeghieraltogether. Thefactis,
Menzel's connections were simply not known
publicly until 1 obtained special permission to
examine Menzel's personal papers (stored in
three different locations) and dupg that material
out of them myself— well after the MI-12 docu-
menis ware received with debunker Menzel's
name listed as one of the original MJ-12 mem-
bers. No one else, including either Moore or
Shandera, had accessod those files before I did.
And the Menzel thing is just one of more than
thirty other details in the documents which
turn out to have bean previously unknown (See

rclated article

dence that R/S or
Mark Rodeghier,
who prints a very
negative, fast{-pass
attack on MJ-12 in |
the “Roswell Re-
pori’. havedoneany
archival homewoark
or have paid any at-
tention to the twao
verylengthyreporis
on the subject, one of which is my own and the
otherof which was published by William Moore
and.Jaime Shandera. Curiously, neitherislisted
inthe 71itembibliography which appearsatthe
end of 5/R's boolk; nor can one find any refer-
ence therain to the no less than ten update
papers on Hoswell which have been published
by either Moore, Shandera or myself (many
through MUFON) since the appearance of The
Boswell Incident book in 1980,

There is very much an attitude of *“Don't bother
us with the evidence, our mind is made up.”
Rodeghier for example, instillanotherillustra-
tion of CUFOS' own brand of twisted logic. ar-
gues that anyone creating a fraudulent docu-
ment would quite naturally seek to include
some not-generallv-known fact therein so as to
pive theirwork anaura ofauthenticity. He then
gocs on to point out that Dr. Donald Menzel's
previously unknown work for various intelli-
gence agencies was such a fact— his attitude
being, “‘Since a good hoaxer would want to
include something like this in 2 phoney docu-
ment, and since the Menzel thing fills the bill,
therefore the document is a hoax.” The neces-
sity of explaining how any hoaxer could have
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“Twining was just a short

drive from the
Roswell Army Air Field.”

elzewhere in this
issuel,

Randle, for his
part, stressesthat
the documentisa
fraud becausethe
listofMJ-12 mem-
bers says "Admi-
ral” Hillenkoctter
ratherthan “Rear
Admiral’. He
doesn't mention that it lists "General” Montague
rather than “Brigadier General”, and that it is
standard protocol to use General for all ranks
of General. Admiral for all ranks of Admiral,
and even Colonel for both full Colonel and
Lisutenant Colonel. This has been verified by
numerous formermilitary personnel including
now Colonel in the National Guard Dr. Jesse
Marcel. former Navy Commander Tom Deouley,
and former naval Lieutenant Commander Dr.
Scott Jones. In addition. there exists a letter
from President Truman to Rear Admiral
Hillenkoetter which begins "Dear Admiral’™.

/Strytoputadoublewhammyonthe Plainsof
St Augustin by saving it can't have been a real
crash site because it Isn't mentioned in MJ-12
and that MJ-12 can’l be genuine because il
docsn't mention the Plains, They also argue
that the date of the beginning of the cover-up,
listed in MJ-12 as July 7th, is wrong. It Is Inter-
esting that they mention in passing that Gen-
eral Twininglalso listed as one of MJ-12) wentto
Alamogordo Alr Field after cancelling plans for
a trip to Seattle. on July Tth. Alamogordo is
much closer to the Plains than is Roswell. They
prass this off by commenting that, “Twining was



just a short drive from the Roswell Army Air
Field.” I have made that drive, It goes overa
mountain passandisnot “short™—itsabout 115
milés and would have taken a good three hours
by car back in '47. Besides. Twining was as-
signed his own plane (a B-17G) and crew, which
could have flown him directly to Roswell.

If Twining did go to Roswell during that week,
the trip was made covertly. It is on record,
however, thal he did go to the Kirlland/Sandia
complex at Albuguergue (which the MJ-12 pa-
pers mention as having been involved in the
recovervl. And what he might have accom-
plished by going to Roswell Field is a matter of
conjecture in any case. Roswell had no scien-
tists, but Alamogordo, White Sands(then part of
Ft.Blissunder Gen. Montague) and the Kirtland/
Sandia complex certainly did, Twining's forte
was research and development. It seems rea-
sonable to assume, therefore, that tactical op-
erations and logistics would have heen left to
someonc else,

Intheirrushtodismiss Twining'ssudden tripto
New Mexico, RS also conveniently noglect (o
mention the fact that almost the whale front
page of the July 0th issue of the Alamogordy
newspaper was devoted to a descriplion ef the
stured launch of a weather balloon with radar
reflector, and the military's explanation that
this is what people must be reporting as flving
dises. This demonstration was staged exactly
ongdayvafterthe AirForcetried to explain away
the Roswell crashasasimilarweatherdovice in
a press statement made by CGen. Hamey oul of
8th AirForce Headquartersin Fl. Worth. Loin—
cidence, or a carefully :
Whichever it was, /S saw it Lo ignore it En—
tirely., One can only wonder why

[n a later edition, the paper noted that Gen,
Twining and several other generals had con-
ducted 2 “routineinspeciion” of the Alamagardo
Base on July 11th. 1t obviously wasn't routine
since ii hadn't heen planned in advance, wasa
very high-powered affair, and included no pic-
tures.

Thebottomline hereisthat R/Swilldoanvthing
to avoid information which doesn’t square with
their preconceived notion of events. They are
aven willlng (o change a witnesg' testimany
when it suits them. For example. they use the
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word “Doctors” three times for the person(s) at
the Roswell Base who called Glenn Dennis.
Both in person 10 me and on NBC's A Closar
Look™, Mr. Dennis has alwiays been careful to
use Lhe term "mortuary officer™, not “doctor”™. It
may be less impressive, but it is more accurate.
R/5' literary license here is simply indefensible
in terms of whal the witness actually said.

Thebook isloaded with pettiness, Forexample,

while R/5 do mention The Roswell Incident
book twice in passing. they mention none of Bill
Moore's papers nor {5 any credit given for his
major research contribution. In their first ref-
erence (p.33). they say of the book. *A hrief
though somewhat inaccurate chronology of
eventswas constructed and a few ofthe partici-
pants had been identified.” Thanonp.219. their
second reference, they sav, “Moore and
Friedman located more than sixty witn

who had some knowledge ofthe event.” Even by
1983, the total was up to 90 (and by 1880, well
over ,Lz_a‘r_ vet surely even 60 is more than "a
few ™ — especially when that total included most
of the major figures that B/S would later try to
claim for theirvery own.

Another ilustration of their pettiness is the
failure to even mention the Fund for UFQO He-
search in ithe three and one-hall page
Acknowledgementssection despite the fact that
the Fund gave R/S more than $10.000 for re-
search cxpenses, When asked about this,
Schoutt at firstclaimedthat that researchwasn't
included in the book! Whean it wids pointed out
to him that the list of interviews and the dates
they were conducted (which appears in the
book) clearly speaks to the contrary, Schmitt
then changed his story and weakly offered up
that their failure to mention the Fund was “just
an oversight.” How strange that Schmitt's own
CUFQOS organization is lauded throughout the
book. even though R/S claim that they had no
financial suppart from them. Yot MUFON,
CUFOS chiefrival for the lovalty of the m#sses
and an organiZzation whose publications have
consistently featured Roswell information and
whose symposia have devoted significant time
tor the subject for more than a decade, is also
never mentioned,

Perhapslshould siressthat Tamtreated wellin

thebook., unlike the Fund, MUFON or Bill Maare.
Though one might think from Rodeghier’s in-
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nobody clse outside the CUFOS group had ever
done anything about Roswell research. My
problem is to try to understand why the book is
sohiased, why the authors and their associates
are so determined to stick with their initial
assumptions instead of carcfully reviewing all
the evidence before coming to any conclusions.

—— g W

One could, | suppose, suggest that Randle. whao
afterall had been a captain in Air Force Intelli-
gencc, might be a plant desperately tryi Q

CG]HESE the facts or to attract attention ﬂ'n'faE

rom the Plains where one of the aliens was
supposedly alive. lle had been fairly close to
Phil Klass and some o] his reasoning (or lack of
it} is Klassical indeed. (Perhaps it is also impor-
tant to remember that, while still with the Alr
Force. he wasalsofirmly planted withinthe now

efunct APRO organization throughout the
19705 and had virtually complete access to all
their contacts and files. Indeed, both Jim and
Coral Lorenzen often voiced their feeling that
.omeone very close to them was keeping tabs

nd passing information, but they were never
able to identify who it was. Maybe now we have
aclue. Asfor Schmitt's covert connections wilh
the government. see upcoming article in the
next #sUe o ClUS. Ed.) Could this whole
body of work be a part of some gr‘andim_@
disinformation assignment?

I think I must settle for the simple fact that
Randle bragged to me about having published a
total of 70 books of which 87 are fiction— not
exactly Good trmining for an investigative jour-
nalist. Schmitt is best known as an illustrator
and entertainer. The line between what is and
what might be seems to be poorly drawn for
artists and fiction writers. They seem to live in
a black-and-white world with no possibility of
withhelding judgements for items in a grey
basket. Tt seems a pity since there is indeed
overwhelmingevidence thatat Ieas
saucers were recovered in New Mexico jn 1947
I hope the Paragon hardcover hook by Don
Berliner and [ about what happened will cer-
tainly include the results of a forthcoming poly-
graph test of Gerald Anderson... good or bad.
(NOTE: FOCUS received word that Anderson

had passed such a test just priorto publication.
Ed.)

<\ &>

C.I.A. CALLS ON
MAGICIAN TO
“DIVINE” TRUTH

By Jeffrey T. Peninger

ccording to released deocuments

from the Central Intelligence

Agency, John Mulholland. anexpert

in the field of Sleight of Hand ("pres-
tidigitation” the Agency callsit), and Radio City
Music Hall performer, was employved by the
C.1.A. to prepare a manual on the subject. Sev-
eral agency officials have heen quoted as hav-
ing consulted the magician “about a dozen
times _(in)acouple ofyears.” Later. while work-
ingan ane of several books, he reminisced with
co-author Dr. George N. Gordon, chairman of
the communicalion arts department at Hofstra
Universily, about one of his more interesting
assignments with the Agency. Mulholland had
read one of his reporis to Dr. Gordon, and " we
were more or less laughing overit. The depart-
ment had been approached by... ggenuinc mys-
tic.” The mystic apparently had talked the
Agency into considering “using his system for
delivering clandesiine messages... Somchow

or another, you would be in, say, Poland. and
he'd be in England and he would receive your
message without any kind of _device ”

One of his more clandestine invelvements with
the Agency is evidenced by the fact that his
initials, address and telephone number were
found in the wallet of Dr. RBobert V. Lashbrook,
an apent assigned to “escort” Dr. Frank Olson
on the night of his fatal plunge from a Manhat-
tan hotel only a few days after the C.1 A, had
secretly given him LSD without his knowledge.

<& £
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Crashed Saucers

Stanton Friedman reminded us in his
inimitable way that interest in the ac-
counts of a erashed saucer(s) in New
Mexico in the summer of 1947 is again
heating up. By vear’s end, three new
books will have appearcd about the $Q-

calleg -1@[‘&3 jent. Friedman's
Chicdmg, spesch®™ detailed recem
developments, including his involve-
ment with an "Unsolved Mysteries”
segment on same, which led o the
discovery of a oL one newly allee
wilness, Méndemﬂn. Ihe later,
nol quite six year: at the time,
claims ta have been at the original crash
site of a flying saucer, and to have seen
several small alien beings, at least one
of whom was syl alive. From what 1
can determine thus far of the varied ag-
ounts, this would mean tha F(s
crashed a couple of days and more than
100 miles apart.
hanks 1o Tinancial support from the
Fund fixr UFQ Rescarch and Aricona
businessman Robert Bigelow, Friedman
and colleagues have been able to inter-
view at least two ather recently iden-
tified participants, including a Roswell
mortician. Other interesting leads are
in the process of being pursoed. Tt will
take some stamina to sort out the com-
peting allegations and confusion over
the Roswell Incident, not to mention its
connection 1o the alleged MI-12
presidential briefing paper. Among the
other complications, as Friedman
himself so succinetly puts it ““We are

racing the undertaker.” M , A& -9{

Few phenomena in recent memory
have s captured the public fancy as
England’s so-called corn, or crop
circles. While similar circles apparently
appear worldwide, including in this
country, Britain’s are by far the most
spectacular and complex to date. Those
who went 1o Chicago were treated to
Colin Andrews’ intriguing presentation
Saturday night. An electrical engineer
by trade, Androws is co-author with Pal
Delgado of Circular Evidence and Crop
Circles: The Latest Evidence. Together
they operate CPR, Circles Phenome-

Gene M., Phillips

non Research, one of the major data-
gathering organizations presently in the
field.

And both, it must be said, reject the
meteorological hypothesis of crop cir-
cle formation first proposed by Dr.
Terence Meaden, an Oxfond-trined at-
mospheric physicist. Meaden believes
the circles are formed hy a previously
unrecoenized type of whirlwind which
he refers to as a plasma-voriex, elec-
trically charged and rapidly rotating on
a stationary vertical axis,

Andrews argues that weather-related
correlations don't stand up to scrutiny,
and that some sort of “non-human in-
telligence™ is almost certainly involved.
The geometrical patterns themselves
are wo precise and the formations (oo

specifically sited to be the product of
mere random forces. Many of the for-
mations appear aligned with ancicnl
monuments like Stonehenge. while a
few even look as if they had been laid
down with an eve o surrounding col-
ors. Moreover, some formations have
even been revisited, days or weeks later,
with new fluorishes added. Whatever
is responsible, Andrews added, “it is
of the utmost importance.”

Sunday Blues

Sunday maorning hegan with the
dforementioned bolt out of the blue that
knocked out power to the main
auditorium, not to be restored until late
that afternvon, The symposium and
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GERALD ANDERSON: TRUTH vs. FICTION

3

John S. Carpenter, M.S.W.

Gerald Anderson underwent an extensive six-hour

polygraph examination in Kansas City, Missouri on
July 24, 1991, The highly-qualified, independent polygraph
examiner was strongly recommended by the American
Polvgraph Association and backed by the Fund for UFO
Research. Regarding Gerald's account of having seen a
crashed saucer, alien bodies and a military retrieval in 1947,
the examiner concluded that:

T he following news should please quite a few readers.

* There was no evidence whatsoever of deception.
® Mr. Anderson has an excellent memory.
* Mr. Anderson is not a pathological liar.

Mot anly is it significant that these conclusions establish
additional eredibility to Gerald Anderson, but it's also signifi-
cant in that this may be the only first-hand crash/retricval
witness to undertake and pass a polygraph.

I would like to express much praise and apprfn:mtmn for
the hard work and many hours Kevin Randle-and-Bign Schmitt
put forth to produce UFQ Crash af'R Books,
Tuly 1991). Tt iz always wonderful wher el
good dose of facts regarding the existence of UFOs —
especially when it concerns the retrieval of one and subse-
quent seereey. Their lireless efforts are to be commended.

However, I am startled and disappointed at their

shaky ground themselves and must be considered now against
true facts in this case. T am not surprised that this article
is so misinformed and full of errors. This would naturally
occur if the authors had had linle or no contact with the

| wilness or the principal investigators. Don Schmint has never

met or talked with Gerald Anderson. Kevin Randle has never

| met Gerald Anderson, but has talked with him by phone one

time for 26 minutes (verified by phone records), long before
our investigation ever began. Neither Kevin nor Don has ever
talked with me despite my conducting investigative interviews,
hypnosis sessions, background checks, going to New Mex-
ico, and countless other contacts with the witness. T under-
stand that Stanton Friedman was rarely consulted either. So
their article is on very shaky ground from the beginning.
Now let’s take a closer examination of several points.

1) *They (the bodies) were up under this thing. It wasn't
torn up and they weren't scattered around.” *... This is con-
sistent with the way the discovery of the bodies was portrayed
on the *Unsolved Mysteries' program.”

Here the authors imply that Gerald simply echoed what
he watched on TV. Gerald describes the four beings as lay-
ing next to each other on metal sheets in the shade of the
crashed domed disc. “Unsolved Mysteries™ portrayed the
beings as scattered in the grass around the disc. Note that
this is unlike Gerald's story and also one of the reasons why
he called “Unsolved Mysteries” to correct them.

quick and bold dismissal of the Gerald Ander-

2} “In fzct, most of the discrepancies between what

son/Rarncy Barnett saucer crash accounts on the Gerald he told us in February 1990 and what he remembered
Plains of San Agustin — which have very linle o Anderson and told to Stan Friedman under hypnosis seven
do with the Roswell case at all. The authors will both P months later could be explained by his age.”

tell you that they spent very little time themselves asses Neither one has ever met Gerald Andersan in per-
investigating Gerald's account, but yet they write as Pglygraph son, but the article makes it sound like they both

if they were well-informed and very much a part of

sat down with him and had a long discussion.

the investigation. They have no business dismissing

an account that they have not thoroughly or properly in-
vestigated. As a major participant in the Gerald Anderson
investigation, I would like to clarify, correct and present facts
which will hopefully set the record straight from my first-
hand role in this case.

1 recently reviewed the article by Don Schmitt and Kevin
Randle entitled “Gerald Anderson and the Magdalena Con-
nection,” which appears in The Roswell Repart: A Historical
Perspective, published by the J. Allen Hynek Center for UFO
Studies, July 1991. 1 expected to find a careful consideration
of the facts followed by probing questions and naturally, some
kind of argument or challenging hypothesis. Instead I was
dismayed and disillusioned with the article because it con-
tained many blatant crrors, distortion of facts and conclu-
sions based on assumptions. Therefore, any arpuments posed
against the credibility of Gerald Anderson are built on very

Secondly, Stan Friedman was in Canada while
Gerald was recalling his details with me while under hyp-
nosis in Missouri. There is no excuse for these obvious in-
accuracies. The differences in the amount of detail simply
results from the length and depth of our interviews in com-
parison with Kevin Randle’s 26-minute phone call. Age has
little to do with it. Hypnosis was more responsible for the
obtaining of 20 per cent more detail to add to his conscious
recall.

3) “First, according to Don Berliner, Anderson was ablc
to take them right to the crash site. He had to walk around
for a few minutes, but once he spotted a windmill, he knew
he was close. Even aller 43 years, he was able to find the
site easily.”

Don Berliner will certainly verify my following statements.
As Don and I sat talking in the restaurant portion of the Eagle
Guest Ranch, Stan, Gerald, Robert Bigelow and the helicopter
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pilot flew to the arca designated by
Gerald’s handwritten map made during
the hypnosis session in Sprngfield,
Missouri. Gerald was certain that they
had located the currect area but felt
disoriented and unsure as to the exact
hill or ridge. He felt bothered that night
because the rocky ridge he first
designated along the arroyo “'did not
feel right” for some reason. He con-
tinued to feel unsettled because he
could see the town of Horse Springs
from this site and not enough of the
Plains as he had remembered. And
there had been no windmill to be seen
anywhere,

ate the next morning we drove

I to the area and suggested that
Gerald relrace on foof the car’s

path and their hike down into the ar-
royo. Without an invitation towand any
of us or a desire for any kind of an au-
dience to watch him, Gerald climbed
over a barbed-wire fence and set out
across the desert, determined to find the
landmarks he knew must be oul there
somewhere. For various reasons the
others chose to wail in the four-whee!l
drive vehicle, However, I decided that
somebody ought to follow and watch
how he finds the site, and since | was
familiar with the details of landmarks
from the hypnosis session, 1 climbed
over the fence to follow and photo-
graphed him at ¢ach point in the search.
Although the old rutted road could not
be found, Gerald finally saw the ridge
with big rocks where the family had
abandoned their car and continued on
foot. From this ridge Gerald really
seemed to get his bearings because now
you could look down into the arroyo
clearly, The first hill he had selected
as the crash site was now obviously
wrong because 1 was Teadily visible m
this point and should not have been.
The actual site js obscured by a nearby
sloping hill at this point. Walking down
into and along the arroyo toward the
Plains brings you around to the other
rocky ridge (just like he had re-
membered under hypnosis) where the
crashed disc would have been obscured
not only from the parked family car but
also from the town of Horse Springs.
Now Bat Cave can be scen across the
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Plains and the termain is “feeling nght”
for Gerald. Sull no sign of any wind-
mifl. Assuming this was the cormct
ridge for the crash, we returned to the
others and ¢ncouraged them to drive o
the approximate area where there
showld be an old windmill. When we
found it behind the trees, it was right
where it should have been in correla-
tion with all the other landmarks. Thus,
one can s¢e that Gerald did not find it
quickly, easily, or with the help of s¢e-
ing a windmill first!

4) “Anpderson remembered new
details about the crash as he walked
around the field.”

[ was with Gerald as he walked
around the crash site. There was nol
one utterance of any new data, recollec-
tions or additional detail. Much of the
time he was deep in his thoughts, re-
flecting on his childhood memories,
and searching for desert terrain careful-
ly 50 as to be certain of where the events
took place. 1 was with Gerald in New
Mexico for the next few days and trav-
eled home seated next to him on various
planes. Not once did he add or alter one
single detail from the interviews and
hypnosis session performed on
September 4, 1990. Since Randle and
Schmitt do not acknowledge my inter-
views, hypnosis sessions, or presence
in New Mexico in their article, it is
guite possible that they did not under-
stand where this “new”™ information
suddenly came from.

Since they were not communicating
with Gerald, Stanton or myself, it is
quite understandable how confused they
must have become about the process of
our investigation. When they apparently
thought they were hearing “new”
details from Gerald, they were actual-
ly just acquiring bits and pieces of our
original interviews over a period of time
through the only means of acquiring
knowledge they utilized — occasional
news articles and radio interviews,

Details regarding “*50-foot diameter.”
“small dome,” arriving *“15 minutes
before the archeologists,” “girl named
Agnes,” and captain named “Arm-
strong™ are described as new additions
to his story. Again, all of these aspects
were fully included in the hypnosis see-
sion performed earlier that month.

5) “The next day, Berliner, who was
trying to find the site again, got lost.
He had been there only about 24 hours
earlier, had flown over it in a helicoprer.
but still had trouble finding the right
place.”

Don Berliner was never on the
helicopter! Don Berliner did not follow
Gerald across the desert terrain and did
not know the landmarks that it wok for
Gerald to find the site. Don only saw
the site after we drove up behind it and
led him over several hills to it. [ think
I would have had trouble finding it from
that direction also, because [ wouldn't
be following the story’s landmarks.

6) *“‘In December 1990 he went far-
ther, saying that one apparcntly was
uninjured and had been trying to help
its fiellows"

Again they use this December dute
to imply that Gerald is once more ad-
ding new details. December 9, 1990 was
the date that the Springfield News
Leader printed the first extensive arti-
cle on Gerald’s recollection, obtained
in a threa-hour interview in which T was
also present. All the details were in
keeping with the original interview. OF
course this article would seem new o
Randle and Schmitt since they had not
been in communication with Gerald or
myself during the investigation. The
news article would have been their on-
Iy method of learning anything about
the case. So:

Ty “In a newspaper account, Ander-

son mentionad the news reports on Ju-
ly 7. 1947, concerning the debris found
near Roswell, In their 1980 book, The
Roswell Incident, Charles Berlitz and
William L. Moure report erroneously
that the first stories appeared on Joly
7. Later research shows conclisively
that the first newspaper stories appeared
on July 8. Anderson, since he gave the
wrong date must have read The Roswell
fncident.”

I was with Gerald for the newspaper
interview. When the reporter asked for
the date, Gerald didn’t know. T gave it
to the reporter from what 1 had
remembered reading.

8) “In later interviews Anderson
added still more detil” “*More details
are added, others are changed, ... "

Here again, later in the article, details



regarding “Buskirk” “Agnes” the
“huge gash in the side of the craft, and
the military presence are portrayed as
new revelations and further additions
to Gerald’s account. I must again cm-
phasize that all detuils were acquired
during four hours of tape-recorded con-
scious as well as hypnotic mvestigation
on September 4, 1990.

9) “All those who have heard his
story through the vears are gong ... all
documents have been supplied by the
same source, Gerald.”

rong again. Recently, Stan-
ton Friedman interviewed an
eldery friend of Gerald's

father from the family’s church in Albu-
querque, That man recalled Gerald's
father describing a strange sancer crash
on the PTdins of San Agustin and “not
being able to examine it closely™ for
very long. Stan also located Gerald's
stepsister — whom Gerald had lost
track of for 33 years — and she told
Stan that she recalled Gerald telling of
the saucer crash on the Plains, although
she really couldn’t remember any of the

When we first interviewed
Gerald some seven months
later, he still hesitated and was
uncertain ahout seeing any
blood. He emphasized how
“banged-up’’ they appeared.

details. Gerald’s cousin Vallejcan sent
her hand-written copy of her father's
(Uncle Ted) diary directly to Stanton
in Canada along with her comments in
a cover letter. Gerald had only been
given @ Xerox copy at his father's
funeral in 1978, I asked Gerald if he
thought Vallejean could have made her
own wrilten copy of her father’s docu-
ment. He said that he doubted what we
had copies of was in her handwriting
because hers was always neat and easy
to read. Remembering that, I checked
the cover letier semt o Swn and found
indeed her signature neat and easy to
reand —much different from the scrawl-
ing style in the diary.

10) “Under hypnosis, Anderson ex-

plained that only two were dead when
he and his family arrived. One was
moaning and died while they were
there.”

Neither under hypnosis nor in the
December 1990 news article is there
ever the slightest supgesion of any

creature “‘moaning.” Even in the
transcript of their only contact with
Gerald, Gerald savs “The creature never
made a sound.”

11) *His description of the aliens does
not maltch that of either other witnesses
at Roswell or any other reliable account
found in UFOD reports involving
humanoids.”

First of all, we are not talking about
the Roswell crash. Three bodies in some
kind of canoe-shaped ejection pods wers
discovered near Corona. At the San
Agustin crash site both Barnett and
Anderson describe fouwr beings with
oversized heads, thin, sno 1es, dark
eyes, and hands with four long, slender
tingers, wearing some kind of gray
clothing. Not only do Barnett’s and
Anderson’s descriptions match, but
Cierald went into much more depth and
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detail about them than has ever been
printed. These details — despite my ¢f-
forts with leading, suggestive questions
— mutch anatomical descriptions and
feelings from abduction accounts
perfectly! In fact, several of the ab-
ductees I've worked with get chills over
hearing his description or seeing his
drawing because it's so close to their
own memories and feelings.

127 “... Anderson tald us that he
could see the eliff dwelling .. No such
structure is visible from the claimed
location.” “Anderson watched them ap-
proach from the east”

There are cliff dwellings in the crash
site vicinity. Gerald had always des-
cribed the “eliffs” and “caves” to us.
Bat Cave, an archeological dig site
across the Plains, would have offered
a clear view of any fiery ohject com-
ing down or reflecting sunlight in the
morning. In Randle’s phone transcript
Gerald assumed the dig site would be
“three or four hours of walking™ in
distance. There are also cliffs with
small caves just west of the site and
much closer, IUs interesting to note that
Gerald originally recalled under hyp-
nosis that the archeology group tried
to get the military to let them return to
the wesr from which they had come. He
didn’t speculate why, but later we de-
cided that if they had been just hiking
it would not have matiered if they were
forced to go up to the road. But if they
had driven across the Plains from Bat
Cave on a road that runs up behind the
crash site to the wesr, then they would
need to retrieve their car and would in-
sist upon returning to the west.

13) “None of the archeologists men-
tioned the event to anyone" “All efforts
to locate the archeologists have failed

If one has never ever located any of
the archeologists, then how could une
interview these witnesses to learn
whether they ever told anyone? It is
rather presumptuous to claim know-
ledge of what the archeologists did or
didn't do when contact has not even
been made with them. If this statcment
is based on the assumption that people
would have come forth to tell the
saucer-crash story if they had bheen told
by an archeologist, then that in itself
is a rather naive assumption — and cer-
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tainly not sound enough upon which to
build one’s argument. We know that
plenty of people have remained silent
due to fear of reprisal, ridicule, or
simply a lack of knowledge as to whom
to tell or trust.

14) “According to onc witness, the ar-
cheology group had been rock hunt-

ing.
Anonymous Witness

Who is this one witness? Earlier Ran-
dle and Schmitt state that none of the
archeologists ever told anything to
anyone or could even be found. So who
is this unnamed person? When Stanton
asked Don Schmitt at our breakfast in
Chicago who the archeologist/source
was in their book, the answer simply
was, "An anonymous phone call”” No
name. No verification. No credibility.
But they use this unverified source to
discredit Gerald.

I must agree with the following state-
ment from their article: “An eyewirt-
ness, repeating a story he has lived, will
make minor changes in each telling of
it.” This described Gerald perfectly!
Not only was [ with him through the
first four hours of interviews, the plane
flights to and from Albuguerque, and
the four days spent together in New
Mexico but I have spent countless other
hours with him on the phone and in
person, including local UFO gather-
ings, several radio interviews, a
newspaper interview, a local TV inter-

Iview, and at the 1991 Ozarks UFO Con-

ference in Eureka Springs, Arkansas.
His story remains consistent despite
many opportunities to elaborate and
“fill in the blanks"” posed by many
probing questions from others, Even
when we placed him under hypnosis for
Linda Howe's television documentary,
he relived the experience again with re-
markahle accuracy and detail. Only a
fow new details emerged which is not
surprising when under hypnosis for a
“*second look.” Their claim of “major
revisions' and an ever-changing story
are untrue and unfounded.

A few other rescarchers have made
some noise about the idea that Gerald
15 secking publicity or financial gain.
First of all, Gerald has always been

cautious as to with whom he would
share any information. He turned down
the TV program *'Hard Copy’" because
he felt it was too sensational, He turned
down an all-expense paid trip back to
the crash site and a $1.000 ponorarium
that the Japanese offercd him and only
allowed them to film him (and myself)
in Springfield, Missouri. He questioned
me carefully about Linda Howe and
Bob Oeschler before he had any con-
tact with them. The extensive Spring-
field news article came about when the
writer read about my activities with
Gerald in our local UFO newsletter. [
encouraged Gerald to allow this writer
to interview us because I knew this man
had written about UFQ incidents
previously in a factual and respectful
manner. Knowing that the account
would eventually get publicized by
someone, 1 felt it was crucial that we
take the opporiunity to have it done
right. Because the writer respected the
importance of the story, he offered for
both Gerald and 1 to proofread his work
for accuracy. So Gerald certamnly did
not run out to the media or seck op-
portunities to make money!

S0, is there any basis for which Ran-
dle and Schmin stake their claims? The
authors state they have two taped inter-
views with Gerald Anderson that are
full of contradictions and discrepancies.
Upon finally receiving transcripts with
help from Fred Whiting of FUFOR, 1
was surprised to find the shom
26-minute phone call on February 4,
1990 with Randle as the one and only
contact with Gerald Anderson. My first
S0-minute interview with Gerald was
originally transcribed in the same [or-
mat and spacing as theirs but occupies
75 pages in contrast to the 12 pages for
this phone call.

The sceond “interview"™ is merely a
transcription of Bob Oeschler's phone
interview with Gerald Anderson for
Beb's national radio program on March
24, 1991 — more than a year later and
long after our investigation, hypnotic
sessions, and trip to New Mexico, Does
this constitute a proper follow-up inter-
view by Kandle and Schmin with Gerald
Anderson? Gerald had always stated he
had had only one relatively short phone
call with Kevin Randle. Therefore, the
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full extent of Randle and Schmitt’s in-
vestigative interviewing adds up to this
one 26-minute phone call.

Transcript

There are many interesting things
ahout this transcript. First of all, T was
struck by the many similar rather than
contradictory details — often described
with the same vocabulary as in our in-
terviews months later. No one has
disputed the fact that the tape is of poor
quality with many parts difficult to
decipher. Linda Howe, author and TV
producer, told me she had much dif-
ficulty understanding it. The transcript
itself contains remarks about the dif-
ficulties with transcription. Never-
theless, the authors claim that every
word is transcribed accurately. How-
ever, | found some obvious mistakes the
first time 1 read through it;

“This vessel was nor torn open.
The side was torm out of it and there
wis 4 lot of cables and junk like that
(hanging out) ... this craft wasn't torn
open in the side ... You couldn’t sce
inside this thing ., There was some kind
of material that resembled wires that
were hanging out of this hole _..""

Having transcribed many tapes my-
self, I understand the difficulty in hear-
ing the difference between “was™ and
“wasn't” or “could” and “couldn™.”
The inconsistencies in the above con-
tent indicate something isn't being
transcribed correctly.

Another transeripl error occurs with
the names “Ted and Dick.” (Who is
“Dick?’) There 15 no “Dick” in any
part of this story. It's clear (o me that
the name “Victor™ was heard as
“Dick" since “'Ted and Victor™ are
mentioned in the next fow sentences.
But my point is that the authors claim
the transcript is free of any errors!

If poor tape quality and subsequent
troubles with transcription aren’t
enough, the authors clearly twist the
words of their own transcript several
times for their article.

1y Article: “To Anderson .. it (the
craft) looked like a bomb lying there™

Trunseript; “My dad wld me w say
right here. He kept saving, “Well, it might
be a bomb or something like that’ ™

Anderson turned down the TV program *‘Hard Capy*’ because
he felt it was too sensational. He turned down an all-expense
paid trip back to the crash site and a $1,000 honorarium that

the Japanese offered him.

2y Article: “When asked if he was
stire they (archeologists) were from the
University of Pennsylvania, Anderson
said that he was"

Transcripr: “Well ... | think so. but
it has been a long, long time. They
worked with the university and I'm
thinking Pennsylvania .. bear in mind,
I've heard this story so many times, and
I know how people add things to them ™

3) Arficle: “One (creature) was
moaning and died while they were
there.”

Transeript: **1 never heard a sound
from this creature.”

41 Article: *The side of its
{ereamire’s) face was abraded and ooz-
ing red blood.”

Transcripr: ™
blood.™

Claiming that Gerald was centain that
he saw red blood is rather misleading
when one actually studies this first
phone contact with him, In their own
transcript Gerald says, “I can’t recall
... maybe ... there was blood .. bruis-
ing. Looked like bruising ... like he'd
been scraped. Like thrown against
something ..." Randle then asks a
leading questinn, “Was it good red
blood”" — to which Gerald ponders,
“lt seems to me that it was, I'm trying
to visualize” But then Gerald continues
10 emphasize that it was more “like a
scrape.” When we first interviewed
CGerald some seven months later, he still
hesitated and was uncertain about see-
ing any blood. He emphasized how
“banged-up” they appeared. Under
hypnosis he never saw any blood at all
and now feels quite certain that he has
remembered correctly,

They also stated that he claims the
aliens had “big. milky-blue eyes” —
which is in the transcript as well, But
alsw in the trunseript Gerald states, “‘not
blue like blue in human eyes ..”" When
he told us on tape that the eyes were
“almost black” we asked him again
later (while he was making drawings)

it wasn'l pozing

what he meant. He stated (unfortunate-
Iy not taped) that the black eves had a
bluish tinge, giving a “murky-blue™ ap-
pearance. This might resemble the blu-
ish shine of black satin or the indescence
of a butterfly’s wings. It's quite con-
ceivable that the transcriptionist
misunderstoad “murky-blue” as “milky-
blue” With further questioning of a
witness these difficulties in comprehen-
sion vanish because of spending many
hours and days clarifying various points.
Neither Randle nor Schmin ever
followed-up with Gerald to clanfy
anything!

It wasn’t that Gerald added or
changed details; it was the fuct that Ran-
dle and Schmitt did not make contact
1o learn anything further about what we
had obtained and rescarched.

ecently, another claim is send-
R ing a premalure shock wave

through researchers. According
to Fred Whiting of FUFOR., Kevin Ran-
dle called, claiming he now had “ir-
refutable evidence™ that Gerald Ander-
son ook an anthropology course from
the archeologist Buskirk at Albuquerque
High School. This is a curious claim
especially after reviewing these facs:

1) Federal law prohibits the release
of information without signed consent.
School officials refused to give Randle
information.

2) School transcripts do not indicate
the teachers for the classes. Officials
indicated it would be nearly impossi-
ble to learn who taught a parlicular
class in 1957

3) There is no absolute proof that any
Buskirk from Albuquerque High
Scheal is the same Buskirk from the
crash site.

Although each of these points might
seem trivial to take the time to clarify
ar correct, their accumulative effect
serves to distort the facts of this case,

Continued on page 12
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The UFO Press

By Stanton T. Friedman

I am publicly on record as appreciating the substantial research efforts
of Don Schmitt and Kevin Randle in extending Bill Moore's and my inten-
sive investigation (mostly 1978-1986) of the recovery of crashed saucers in
New Mexico in July 1947 by the U.S. government. 1 know they made a great
many trips 1o New Mexico and elsewhere in search of new witnesses and
while going over old ground. I have cooperated with them especially with
regard to activities sponsored by the Fund for UFO Research. The Fund
in consufarion with Randie. Schmitt and myself, had a conference for which
ten witnesses plus the investigators were brought to Washington, DC, for
a few days and also sponsored trips by Randle and Schmitt (o visit a number
of witnesses unable 1o make it 1o Washington. 1 was present on @ number
of th:.m. though my expenses were not paid by the Fund. In all, EUFOR

on this ges
Now it 1s possible to evaluate the mqu!m of the Schmitt-Randle efforts since
they have published their book, UFFQ Crash ar Roswell. In addition they have
written supplementary articles published in a strange new report, The Roswell

Report: a Historical Perspective, published by the 1. Allen Hynek Center.

for UFG Studies (CUFGS).

Unfortunalely, both the book and the report arc fatally flawed by pettiness,
by sclective choice of data, by false reasoning and by serious errors of amis-
sion and condmission. The tools of the propagangists seem to have been
used far more than those of investigative journalism or science. These are
strong words and T regret having (o say them, but beeause of my closeness
to the whole question of serious research on crashed saucers for more than
a decade, I feel it necessary to express them.

One of the most serious acts of misrepresentation is the incredible artempt
to place Civil Engincer Barney Barnett's experience in the Plains of San
Agustin (many maps have San Augustin or Saint Augustine] at the same
ranch northwest of Roswell and southeast of Corona that was visited by then
Major Jesse Marcel, the Intelligence Officer of the 509th Bomb group sta-
noned ar Roswell Army Air Field. Marce] had responded 1o a visit to the
Roswell site by rancher Mac Brazel, who had discovered a large area strewn
with relatively small Eiggg of very strange material and had eventually visited
the Sheriff at Roswell, who in turn called the base, setting in place a chain
of events described in some detail in UFO Crash. It adds many details and
many new witnesses to those presented by Moore and Berlitz in The Roswell
Incident, and by Moore and myself in a subsequent series of papers. 1 had
begun the research and was a consultant (o Moore for the lateer book.

Barney Barnett had either on the way 1o or from his work activity in the
Flains comea ;5 an dlmost intact savcer which he into the :
Alongside the vehicle, which had a major gash in 1, were four small abicn
bodies, The five of the Anderson family were already there. n
there were also a tcam
and threatened every
about the expérience.

I was the first to find out about Barney (who died in the 1960s) from his
friends Jean and Vern Maltais who spoke to me in Bemidji, Minnesota, Oe-
tober 25, 1978, after a lecture I had presented a Bemidji State College. I
shared the information with Bill Moore, then living in Minnesota, the very
next day. I was also the first to talk (Feb, 21, 1978) to, and later megt with,

y that bad things would happer; if they ever spuke

UFO CRASH
AT ROSWE

1%

At last...the complete,
uncensored and indis I::ie true story
of America’s chsesf encounter

UFO CRASH AT ROSWELL
By Kevin D. Randle &
Donald R. Schmh

Avon Books, NY, paper,
photos, 327 pp., $4.95
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Jesse Marpel at his home in Hooma,
Louisiana, in May 1979. As part of our
extensive effort Bill located and spoke
tr Bamey's niece, Alice Knight, and his

boss Fleck Danley. Both placed the
crash _in_the Plains. Barney lived in
Socorro but also worked out of the SCS
office in Magdalena, 27 miles 1o the
west on the Eastern edge of the Plains.

ne of the new items turned up
O by Alice Knight in 1990 was a
diary kept by Barney's wifc
Ruth (Alice’s aunt) during 1947. That
same year | also was able to locate a
man named Harold Baca who had lived
across the street from Barney and Ruth
in the 1960s prior to Barney's death
from cancer. He, (oo, testified that
Barmev irn_briefly of the ex-
lepce R alns.
A retired local postmistress told mé ™ in
the Plains.” Alice had always thought
of the crash location as being in the
Plains, as she mcently repsated o
researcher Linda Moulton Howe. Baca
also spoke 1o Howe about the Plains as
the crash site,

For reasons which I cannot fathom,
R/S have attempted to move the Bamett
crash site way cast to the Brazel ranch
as unfortunately portrayed on “Un-
solved Mysteries” one of the few
mistakes made in that production. R/S
try to make the date the one that would
he appropriate to a recovery of bodies
a couple of miles away, complete with
half-canoe-shaped devices in which
they had apparently crashed as des-
cribed, for example. by Mortician
Glenn Dennis of Roswell. His nurse

friend al the base hospital had seen the
bodies and told him about it. T was the

first researcher to whom Glenn told his
story in Augusl 1989,

Another wimess, Gerald Anderson,
came forth after the sccond broadcast
{January 24, 1990) of the “Unsolved
Mysteries™ program and also described
in detail the scene in the Plains of San
Agustin, including a gash in the craft.
four sl iy, archscology roug
under a tll bald professor nam
Buskirk, and a nasty red-headed officer
named Armstrong who did the threaten-
ing. Because of the timing of his fami-
ly’s move from Indianapolis to New
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Mexico, and because of a copy of his
Uncle Ted’s diary (given him in 1978 at
the time of his ather’s funeral), the date
of early July was put forth. The hand-
written diary said July 5, and also said
“Adeian” Buskin “Gerald had told me
of red-headed officer within two
weeks of when 1 had heard of a nasty
red-headed officer being the one who
had threatened Glenn Dennis at Roswell.
No one knew of that conversation.

Checking Ruth’s diary, one finds en-
tries for just about every day of the year,
mostly dealing with various domestic
activities, visits to/from friends and
family, the building of their new home,
etc. On work days there was almost
always an entry indicating that Barney
had heen either in the field or in the
office. Ruth seems to have always noted
when Barney was outside of the im-
mediate area of Socorro and when he
came home if it was later than vsual.

There are 40 cntries mentioning
Barncy being at various locations in the
Plains such as Magdalena, Datil, Pie
Town or in the High Country. There
were a number of entries saying Bamney
had been to Polvadera, Lemnitar or San
Antonio, towns which are less than 15
miles directly north or south of Socor-
ro. Trips to Albuquerque straight north
are also mentioned as are the many
times that Ruth or Bamey had car trou-
ble. When he was in the field he often
used an SCS (The Federal Soil Conser-
vation Service) pickup truck, There is
not one entry in 1947 that mentions any
site East of Socorro such as Carrizozo,
Corona or Capitan, all of which, in-
cidentally, arc at a lower altitude than
that of the Plains, which are at ghout
6800 feet.

urther, note that, as described
F by R/S and others who have been

to the Corona site, such as avia-
tion writer Don Berliner of the Fund,
the roads are difficult indeed, starting
with a poor road followed by a gravel
road and then two tire ruts meandeéring
for many miles during which an auto’s
speed would be greatly limited even now
and certainly back in 1947, The RIS
book has no map. so the reader can't tell
how far away and hard 10 get to the Cor-
ona site really js.

R/S acknowledge that the entries for
July 2 and July 8 are as follows: July
2 - “Barney went to the high country
near Datil, came home from Datil at
6 p.m.” July 8 - “Barney went to Pie
Town for the day to do some work,

homg about 8:30 AL
w&s the night when #
Brizell heard the loud explosion. July
EWE.S very likely the date of the recoy-

of the bodies a few miles away after
an acrial reconnaissance.

In order to get Barney to the Corona
site which is indced a very long and dif-
ficult haul from Socorro, Randle and
Schmitt simply say in UFOD Crash:
“Because of the military officers, did
Barncit mention Pie Town because it
was 5o far away? Was he covering his
tracks by suggesting he was more than
300 miles from the crash site? Was he
actually in Lincoln County on July 87
There 1sn't the slightest evidence on
which o base a ves answer.

In an article in The Raswell Report
they say “'We helicve that Barnett, re-

turning to Socorro after discoyering thg
craft and being threatened by (he
military, was reluctant to give the cor-
rect location. He told his wife he had
been in Pie Town because it explained
why he had not returned home until
8:30 p.m., and he didn’t want her to
know that he had been 1o Corona”
Keep in mind that July 2 was a Wednes-
day and July 8 a Tuesday, buth work
days for Barncy. Repeatedly I have been
told by Vern and Jean, and by others
I have interviewed, including the former
Mavar of Socorm and his boss. Fleck
Danley, in 1990, that Barney was very
much a straight shooter who was total-
ly trustworthy. Vern Maltais says the
chances (hat Barney lied o Ruth are nil.
Furthermore it is clear from other en-
tries that normally Barney told Ruth
where he would be prior to leaving,
especially when he went out in the
field. Parenthetically, I should add thar
almost no ranches back then had
telephones so Barney was out of touch
and could not call when he was leav-
ing for home.

R/S for obvious reasons also do not
mention that the diary entry for July 9
was “"Barney went to the High Coun-
try again this a.m. Got back mid-



afternoon. 1 went to the office for B at
5 p.m.” Note especially again , which
often appears in the diary when Barney
went to the same place two days in a
row. Nor do they mention all the other
entries relating to the High Country and
the total absence of entries indicating
any trips anywhere near Corona (more
than 100 miles away) in all of 1947. It
was out of his SCS district. There are
no entries indicating he played hooky
from work either, a not very likely
scenario for a straight arrow who was
55 vears old at the time.

hey also do not mention the en-
I try dated September 17 when
Ruth wrote: “Barncy went o the
L.B. Moore ranch at Horse Springs for
the day, didn't make it home.” The L.B.
Moore ranch is the location of the
windmill spotted by Gerald Anderson,
John Carpenter, Don Berliner, myself
and our sponsor, Robert Rigelow, dur-
ing a September 1990 trip to Ander-
son’s crash site and matching a draw-
ing he had made earlier after a long ses-
sion with psychiatric social worker John
Carpenter. John is very skilled at
misdireeting people to see if they are
reciting their own story or echoing what
he tells them.

R/S are particularly distressing in
their attempts to_discredit Anderson.
They confuse the inlormation in 5
diary with that coming from Gerald.
Their story about Dr. Buskirk is il-
lustrative of their trying to make a
square peg fit a round hole. Gerald had,
with the aid of an artist, come up with
sketches of Captain Armstrong, one of
the students Agnes (the diary gives a
last name of Shedlefski or Shedletski),
and of Buskirk, He was tall, bald, in
his late 30's or early 40's, I had located
a Winfred Buskirk when [ contacted the
University of New Mexico Anthro-
pology department, but he claimed all
too quickly that he had been in Arizona
in the summer of 1947, Almost all of
the many people I have discussed 1947
with have had to think about it and
figure out what they were doing that
vear. Not Winfred.

I went on to search unsuccessfully
and at considerable expense for Adrian.
I was called by Tom Carey of the

Philadelphia area to whom I sent a copy
of Buskirk’s sketch and told of Agnes
because, according to the diary, she was
from Tom's River, NJ. I had contacted
the high school there, but was unable
to locate her or Boskirk at the Univer-
sity of Pennsylvania which had come
up as his possible affiliation. Tom could
find no trace of a Buskirk connected
with UP or of a Shetlefsky in Tom's
River. However, he discovered a 1986
book by Buskirk, The Western Apache,
made from Buskirk's 1949 Ph.D. thesis,
According to the man who wrote the
foreword, this was Buskirk’s only
publication. The book, as obtained by
George Eberhart of CUFOS, had a
jacket on which was Buskirk’s picture.
Clearly he was a round-faced, very bald
man. [ think almost everybody would
agree that the picture strongly
resembles the Anderson sketch, espec-
ially allowing for the difference in age.

One would think R/S would presume,
therefore, thal perhaps Anderson was
right after all. 1 did some checking and
found that Buskirk was 3% in 1947, so
Anderson was right again.

Instead, R/S were guilty of gross
misrepresentation in their attempt to
keep Buskirk away from the crash scene.
They spoke with him, got the I was in
Arnzona story” and bought it hook, line
and sinker. In The Koswell Report they
sy “In his book The Western Apache
Buskirk states unambiguously that from
June through September 1947 he was at
the Fort Apache Indian Reservation in
Arizona doing research for his Ph.DD,
thesis on the Apache. In fact, Winfred
Buskirk must have been nowhere near
the Plains of San Agustin during the first
week of July 1947 because his book con-
tains a photograph that he wok at Fort
Apache, captioned: ‘A World War II
veteran celebrates the Fourth of July
12477 ™ This is, frankly, unambigoous
Nonsense.

In fact the caption of the picture is
four lings long, not one. There is no in-
dication as to who took the picture or
where or even when it was taken and
nobody said the Plains® crash date was
July 4. A guick look at a map clearly
shows that Eastern Arizona is very
close o Western New Mexico. The
drive to Horse Springs is shorter than

the drive from Socorro to the Corona
site. Much more important is what
Buskirk actually says in the book
(p.xiv): “My field work was carried out
on the Fort Apache Reservation in
Arizona in June 1946, Junc-September
1947, and March-April 1948, a total
time of five months.” But Buskirk
himself notes a total of seven months:
June 1946, June, July, August and
September 1947, and March and April
1948,

Therefore, he was naf there all of the
time. It doesn’t really matter since a
quick trip to Apache areas in New
Mexico near the Plains would have
been no problem at all. As a matter of
fact our helicopter pilot for the trip to
the Plains refucled in Arizona. What
is strange here is that throughout the
book R/S stress that crashed saucer
wilnesses had been very strongly in-
timidared, with several citing their more
than 4(-year-old security oath as a basis
for not talking, Buskirk, according to
Robert J. Drake who knew him when
Drake was a much younger UNM stu-
dent, had been a navy officer during the
war and was in the Naval Reserve. He
certainly could have been intimidated.
It is strange that his actual thesis con-
tains no background sheet and no listing
of others with him in the field. 1 am do-
ing further checking.

B8 employ the typical propagandist
trick of “absence of evidence is
evidence of absence” frequently inthe
book and the articles in The Roswell
Repornt. For example, they cite 9l-year-
old Francis Martin, who grew up on
the Plains and claimed she would have
known about anything like a crash out
there, and therefore there wasn't one.
I might equally and truthfully say that
many of the people 1 contacted who
were based at Roswell in July 1947, said
they knew nothing about the crash.
Does that mean it dido't happen? R/S
also claim there were no other ar-
chacologists digging near the Plains
other than Herbert Dick whao explored
nearby Bat Cave, apparently based on
somebody’s quick check. There certain-
ly were brief exploratory visits scarch-
ing for sites for later Ph.D. theses which
were nowhere listed. Drake had told me
years ago of hearing in September 1947,
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of an earlier crashed saucer and alien
bodies on the Plains from a ranch hand
near Datil,

ith regard to archaeologists,

R/S pull an unforgivable

trick of trying to pass off an
anonymous phone caller as a bonafide
witness (p. 15), They say “A firsthand
source who was one of the archagol-
ogists came forward, but because he
was worried about professional re-
percussions, he didn't want his name
used” This guy, if genuine, had to be
at retirement age. They spend another
page reciting his story, noting he was
north of the Capitan Mountains which
puts him where they wanted him 1o be.
Then they give his testimony equal
weight with Barnett’s, and surprising-
Iy, with that of Cactus Jack, whose tale
was told me as well, by Iris Foster who
heard hi : of a crashed saucer in
1971, Cactus Jack 1s long gone. Noon
Knows his real name and there is no
verification at all for his story, which
of course doesn’t mean it isn't true,

In Chicago, on July 7, 1991, in front
of several witnesses, | asked Don
Schrmitt if there was somge way we could
get his unnamed archeologist to testify,
perhaps privately, to a congressional
committee. Presumably he was a Ph.D.
and afier all a live witness to bodies and
wreckage. I, and the others present,
were shocked to have him respond: “He
was an anonymous caller. We don't
know his name.” There is no hint of this
small limitation on legitimacy in the
book.

Another example of false reasoning
occurs in their Roswell Report article.
R/S say, speaking of the archacologists
at the Bammett site: “None of the ar-
chasologists mentioned the event to
anyone.” Since they didn’t know who
the archaeologists were, there is no
possible way they could determine the
truth of this statement. Each of them
may have talked to six or ten people for
all we know. Presumably, R/S really
meant that they have heard no scut-
tlebutt from any associates of the
archaeologists.

It is difficult to understand why it is
so important for R/S to gt rid of
Anderson instead of tracking down the
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facts wherever they lead. Their article
in Roswell Report about him gets just
aboul everything wrong, which s
perhaps not surprising since their on-
ly contact with him was a single phone
conversation in February of 1990. They
try to show he couldn’t have found the
site by saying that Don Berliner got lost
when he tried to take R/S there, despite
having been there in a helicopter the day
before. The fact is Don wasn’t on the
helicopter; only Gerald and Bob
Bigelow and I were. They totally ignore
the very important involvement of John
Carpenter and the fact we all spent three
days together in Datil, at the site, and
in Albuquerque. They dismiss Ander-
son's story partly on the basis that there
are supposed discrepancies between
what he said initially and what he said
later. They don't specify these. Two
other places in the book they say that
discrepancies indicate the witness 15
truly recalling rather than reciting a
story. Which is it?
R/S and CUFOS seem to have taken
j-position with regard to
1-12 Docurpgnts but without virtue of
oing any research. They say on p. 231:
“There is no evidence that the docu-
ment is authentic”” Equally, there isn'l
any evidence that R/5 or Mark
Rodeghier, whe reprints a very
negative, fast-pass attack on MJ-12 in
the Rouswell Report, have done any ar-
chival homework, or have paid any at-
tention to the two very lengthy reports,
one done by myself and the other by
William Moore and Jaime Shandera,
which deal with MJ-12. Neither is listed
in the 71-item bibliography in the book.
But then none of the MUFON papers
about Roswell, including Moore's
49-pager of 1985 are cited either, not
gven Schmitt’s own 1990 paper.
There is very much an attitude of
don't bother me with the facts my mind
is made up. Rodeghier, for example, in
a good illustration of twisted logic,
comments that a fraudulent document
should have some fact that nobody
knew which will help people think it
is genuine. He notes that the previous-
ly unkoown work by Dr. Donald
Menzel for various intelligence agen-
cies was such a fact. He avoids deal-
ing with the question of how any hoaxer

knew about it before [ discovered this
work well after the MJ-12 documents
were received with debunker Menzel's
name listed as one of the MIJ-12
members. Somehow this fact makes the
document a hoax? OF course, he doesn't
deal with more than 30 other details in
the documents which turn out to be true
and previously unknown.

andle stresses that the document
Ris a frand hecause the 1St of

Mi-12 members say Admiral
Hillenkoetter rather than Rear Admiral
Hillenkoetter. He doesn’t mention that
it lists General Montague rather than
Brigadier General Montague and that it
is standlard protocol to use General for
ranks of General, Colonel for Colonel
and Lt. Colonel, Admiral for Rear and
Vice Admirals. This has been verified
by numerous fommer military personnel
such as now Colonel in the National
Guard Dr. Jesse Marcel, and former
Navy Commander Tom Deuley, amd
former Naval Officer Dr, Scott Jones.

R/S try to put a double whammy on
by saying the Plains of San Agustin
can'’t be a real site because it isn't men-
tionad in MI-12 and that MI-12 can't be
genuine becanse it doesn’t mention the
Plains and that the date of the begin-
ning of the coverup listed as July 7 is
wrong. It is interesting indeed that they
mention in passing that General Twin-
ing went o Alamogordo Air Field after
canceling plans for a trip to Seattle, on
July 7. Alamogordo is much eloser to
the Plains than is Roswell. They pass
this off by commenting: “Twining was
just a short drive from the Roswell Ar-
my Air Field" I have made the drive,
It goes over a mountain pass and is not
short {over 115 miles). Besides, Twin-
ing was assigned his own plane, a B-17G
and crew, which could have been flown
directly to Roswell.

There is no evidence that Twining
went 10 Roswell that week at all, but
he did go to Kintland. There is no
rcason to expect that Roswell would
have been informed of a Plains crash
retrieved with all witnessses effective-
ly silenced on July 2 and 3. They had
no scientists, but Alamogordo, White
Sands Missile Range and Kirtland and
Sandia Base and Sandia Labs did. R/S



know about but don't mention that the
Alamogordo newspaper took almost a
whole front page on July 9 to describe
the staged launch of a weather halloon
radar reflector which the base claimed
must have been what people were call-
ing flying discs. They clearly werne pro-
testing oo much.

Later the paper noted that Twining
and several other generals did a routine
inspection of the base on July 11. It ob-
viously wasn't routine since it hadn't
been planned in advance, included no
pictures, and was much too high
powered. R/S will do anything to evade
a crash site in the Plains, and therefore
two crashes and (wo sets of bodies, even
though Bamnett's body description dif-
fers significantly from the nurse’s to
Glenn Dennis’

They are also willing to change
witness testimony when it suits them.
They use the word “Doctors™ three
times for the person(s) at the Roswell
Base who called Glenn Dennis. Both
in person to me and on NBC's “A
Closer Look™ he always used the word
mortuary officer ... less imprassive but
more accurate,

The bouk is loaded with pettiness.
For example while R/S do mention The
Roswell Incident twice in passing, they
mention none of Bill Moore's papers
and his major research contribution.
They say of the book (p. 33) “A brief
though somewhat  inaccurate
chronelogy of events was constructed
and a few of the participants had been
identified.” At least on p. 219 they say
that “Moore and Friedman located
more than 60 witngsses who had some
knowledge of the event.”” By 1985 the
total was up 10 30, Surely even 60 is
more than a few’

One illustration of the pettiness is the
failure to even mention The TFund for
LIFO Research in the three and one-half
page acknowledgements section despile
the fact that the Fund gave R/S more
than 310000 for research expenses.
When ask&d about this Schmitt at first
claimed that the research wasn't includ-
ed in the book. In fact the list of inter-
views and dates of those interviews
clearly established that they were in-
deed used in the book. "It was just an
oversight”” It seems strange that

CUFOS is lauded throughout the book
even though R/S claim that they had no
financial s from CUFOS.
MUFON whic swe
information in its published Symposium
proceedings for a decade is also never
mientioned, but then those papers aren't
either, even though one was by Schmitt.

Strangely the longest acknowledge-
ment (8.5 lines) goes to Robert
Hastings, touting his 300 college lee-
tures and giving his address. He is
nowhere mentioned in the text! It is like
a paid ad. 1 admit | am jealous. They
don’t mention my more than 600 col-
lege lectures and don't give my address.

Perhaps I should stress that T am
treated well in the book, unlike Moore.
Though one might think from
Rodeghier’s introduction 1o The Roswell
Report that nobady else besides the
CUFOS group had done anything about
Roswell research. My problem is to try
to understand why the book is so bi-
ased, why the authors and associates
are so determined to stick with their in-

Another View

itial assumptions instead of careﬁilly]
reviewing all the evidence?

I think I must settle for the simple
fact that Randle bragged to me about
having published a total of 70 books,
of which 67 are fiction, not exactly
good training for an investigative jour-
nalist. Schmitt is best known as an il-
lustrator and entertainer. The ling be-
tween what is and what might be seems
to be poorly drawn for artists and fic-
tion writers. They seem to live in a
black and white world with no
possibility of withholding judgement
for items in a gray basket. It secms a

pity. since there is indeed overwhelm-
ing cvidence that at Ieast@égmhﬂl

saucers were recovered in New Mex-
1CO_In , | hope the Paragon hard-
cover book by Don Berliner and I about
what happened will be more accurate,
better reasonad and less casily rejected,
It will certainly include details of the
polygraph test of Gerald Anderson, on
July 24, which he passed with flying
colors,

ALIEN LIAISON: The Ultimate Secret
By Timothy Good

Little, Brown & Co., NY, hb, 242 pp., illus.
W. Ritchie Benedict

here is a scene in the 1968

science-fiction movie “Planet of

the Apes” where Maurice Evans
trics o deter an insistent Charleton
Heston from further exploration. He
says in effect, **You may not like what
vou will find" 1 think the current
ufological scene finds itself in a similar
position. We are like a dog who has
been chasing cars for years — he finally
catches one and the enormity and power
of it frightens him to death, leaving him
to wonder what he can or should do
about it,

Author Timothy Good is regarded as
one of the two major authorities in Bri-
tain on UFOs (the other being Jenny

esl. His previous book, Above
fop Secrer, topped the best seller lists
in Britain, Australia, the United States,

Canada, Germany and Japan. He has
travelled worldwide, gaining access to
several thousand declassified in-
telligence documents and has lectured
on the topic since 1967. In addition to
his other credentials, he is also a pro-
fessional musician and photographer. It
is a measure of his personal integrity
that this new book is prefaced by a com-
mentary by Admiral of the Fleet, The
Lord Hill-Norton GCB, who was Chief
of Defense Staff in Britain from 197173
The subject of this book is a highly t
controversial problem — have any |
UFOs crashed with subsequent retrieval |
of alien bodies? And what, if anything, |
do our governments know about all of
this? Such a book would have been
treated with scorn in the early 19505,
but such a wealth of information, has
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emerged in the past decade that it is
now a chilling possibility.

This is no poorly documented tabloid
report — each chapter is heavily foot-
noted as to source, which is absolutely
essential for a book that claims alien
ct is an accomplished fuct and fas,
en for years. | quoles “Soviet
President Mikhail Gorbachev speaking
to a group of workers in the Urals in
early 1990 that “the phenomenon of
UFOs does exist and it must be treated
seriously ... "
me cases are familiar to ufologists,
but ¢ven in the older ones you will find
new and startling disclosures, such as
the checking of cattlc on the Apache In-
diag Reseraition near Dulce on July 3,
1978 using five different types of
ultraviolet lamps. At lcast five members
of the hend were observed 1o have bjght
lashes on their back and
they were being
YnEone in advance.

It is refreshing states he
ieves we are bcmg, confronted by a
. not just the
little gray-skinned, black- -eyed variely
that are so prevalent in the reports of
the 1980s. He also maintains an open
mind on the interdimensional
hypothesis. In the case of the now-
famous Roswell. New Mexico saucer
crash of July 5, 1947, he indicates that
the evidence for the event is virtually
incontestable. There is no mention of
the Keel Fugo balloon theory. A former
~=p (lcputy sheriff and police chief named
Gemlﬁ Anderson has a vivid memory
of the crash even though he was only
five years old at the time. These
memories, enhanced hy hypnotic
regression, suggest that one alien may
have survived the crash without harm.
Good examings the MI-12 comtmoversy,
expresses some doubts and refuses to
get bogged down in the pros and cons.
A complete chapter is devoted 1o
“Dreamland™ — a highly restricted
area n the remote Nellis Air Force
Range and Nuclear TesrSite in Nevada
with particular attention to the Groom

Dry Lake area and surroundings.
I was surprised to learn that there is
a precedent for statemenls issued by
Boh Lazar that the U.S. h mber
of alien craft under wraps. In April

R RARL’

MUFOXN UFD JOURNAL No. 281 September 1991

1953, journalist Robert Darr, a former
Alir Force veteran, claimed to have been
tald of a 30-foot saucer which was
somewha Ise for wear (its pro-
pulsion system had been rtomally
destroved along with most of the in-
strumentation and wiring). Although
Dorr swears his information is accurate,
it is almost impossible w determine
whether some government or CIA

ram of dis was 1n effect
even at that early date. Dorr did work
for a certain intelligence agency before
his retirement. Lazar claims thar one
of the reasons he went public with his
information is that the discs arc being

analyzed by a bunch ol le who do
WMES, and
the regular scientific community could
get 1o the hottom of the advanced
technology much faster, Also, he feels

he had no other cholce as a matter of

self-protection. Good reproduces
Lazar’s W-2 Wage and Tax Statement
for 1989 which clearly shows MAIJ for
*Majestic” in the wp right corner, giv-
ing the lie to allegzations that Lazar had
no connections with any top secrel
operations. On the other hand, his
credibility was dealt a severe blow by
his involvement in the ownership of a
legal brothel, the “‘Honeysuckle
Ranch,” in the early "30s.

In the end, we are left with nothing
confirmed absolutely, but a lot of sUSpl-
cions that something extraordinary is
going on behind the scenes, and that the
ultimate disclosure could come at any
time. Good has delivered an enthrall-
ing halanced treatment that leaves you
feeling decidedly uneasy afler you have
read it. Not to be missed by anyone who
is concerned over excessive government
secrecy on UFOs.

UFO Network, Belguim

Connecticut (John Whita)

{John F. Gille, Ph.D}

Calendar of UFO Conferences for 1991

September 29 — New Hampshira MUFON UFO Conference - Yokens
Caonvention Center, Portsmouth, New Hampshire (Peter Geramia)

Otiober 3% — intemational UFD Congress - Sponsotat by Turopean
October 12 & 13 — The UFO Experience - Holiday Inn, North Haven,

October 12 & 13 — Fourth Symposium on Uiology and Embiolugy Sao
Paulp, Brazil (Phillippe Piet van Putten)

October 19 — Show-Me UFD Conference Il - Hallday Inn mrpnernast
Bridgeton, Missouri. Mear 5t. Louls Alrport (Eruce Widaman)

Octobar 19 & 20 — First International Confarence on UFOs in France
and in countries of the South - Hotel Arcade, Marseilles, France

! 1991 Galnctlc Cross adjacent to Checkers near Butlers Cross,



WELL INCIDUNT. (14800 (05 and Borish edi-
tinns. The British editton was a bardback issoed
in 1880 by Geapada, price £5.95).

This was another very valuahle book, copiously
anacked of course by pleny of fools (o more
hkely., pod wrenp, Bur thie ston stunds up ull
night, and 1 undesstand that oo few o
maths we shall have another smascker of a
vuluine abone Roswell [rom two more authors
:I'\I.L"lill L.‘. R.El]!{II.EL‘ .I.]'.-i.ll Dl.l[l S‘.El]!l;ll:‘ “I:IEL]] 'l'ljl.]
ael things a-humming again

S William sweinman aned LiCol. Wendelle Ste-
vens: LIECY CHRASH AT ALTE: A WELL REP]
SECREL (1ush), U edinon only (limited),
puhlished by UFO Phomo Archives, 1), Box
17206, Tucson, Arzona, 85710,

I owin thorowghiv swell avare of pll e cojoism
gl vitppération fluog at this muh
authors, el | o also well awdre (0 nobody el
is) that the alleged example. contained in it, of
thi riting hound in - rralt at Arstec is 3
tonal and huficrously childish fake, bt thae Eacr
remains that |oam sl certaim thar g UFC) iijil
¢rash ara place called Asrec. Years ago we pub-
Iished in FRE fand I shall reé-run dr aman soon)
thie explicit story of the British show-bie persoa-

]
feEn @

aliy Hughiv Greens who (himself an officer i
the Rowal Air Force at the (mel was doiving
acress The USA fronne west to et molen b R,

il Kix ear radio, the Sueessizy Sy flavkes alotd thiy
Shveng saeieer thiad rasne doten al Aztee, tn New Mexieo,
L3, o o 25 JOEE Husie Cireen fold FSRS finsd
Editor, Derek Devpster nilsa a former RAF fnloli fune
exiited ke K beereo by the story, He seirched e

Ameriran meespripery thad evening, and ol et ey,
Jui furifeer
cerisorship fnd descended with o Fang, Nothing ol
the '..".'u'uflr.".'.;,__’ r.'ﬂ.l.'fr el gt T J'.'a--.}r.r af ey w_.."r.r
thei frro exested vees-flaides from a foeal madin statiam
in \'r'-_' .'I-Irru'---._’

wered af the story. Bt the vurieen of

All of this, above, 5 by Wy of inmreduction 10 whar
now follows. For another sanhing thing has happened,
oy witness i pediceman) hus been found forae

o e ot looks very much
s thiou l._hlmu Tiaves wallinkesed connd Balovsas up,
the wreckage of the one being found at Roswell and

he other at San Acusting about 1530 Lms to the O
uf i wm't cAnaltermate theory iumum- elisr was
invalved - the one seen by the by Gerld Anderson ar
S Apusrin on Inh by, and rhar the remaining
material found ar Keswell was merely a part | Hir
sune crafl.

NEW WITNESS TO SAN AGUSTIN CRASH

© Mike O’Brien, News-Leader, Springfield, Missouwri

In view of its ¢
JOURN:

opporlunity to express o him oour warmest thanks,

sting nature, FSR has reccived the special permission of the Editor of MUFOXN UFO
w repnnt the I'ullumng arbcle Trom MUFOX UFO JOURNAL NO. 275 (March 1991), and we take this

Mr, O Brien informs us that both the witness, Geradd Anderson, and the hypnotist, John Carpenter, were sent copics
all this article Tor their approval as o sccoracy prioe to publicition, and both bave agreed aod consented,
Carpenter, a professional therapist, is a MUFON state section director living in Springficld. EDITOR

o ou fvesvenrold kid from Dndinsapolis, tdw moun-

taines amd messs wnd vast sorubland surmounding
AMbuguergue seemed an alien worll

=1 was i aves,” recalls Gepald Andderson of his arrival
i MNew Mexico with hic Tamily in rl"]" 1947 -1 was in
the wild frontier. There were real, live Indians out
there ™

Then, <ave Andersaon, on his aecond day in the
Bouthweat, he humpwed into real live creanires from a
muly alien world.

Lhere were four - two dead. one dying., oné appar-
oty uningueed, The creatares wore abow four fevl
tlls with hivads disproportionately Turge For their bod-
1es I haenan masioe, wnd abinossd-slaped, coal bk
vy, Ty hoddlod iothe shudew of a SU-doo-dhiane et
silver dhise - o “ving sancer ™ ot Tl crochied o a low
hillside-on the rim of what locals call the Plains of San
Agnstin

Andersan, a farmer police chiel ar Bockaway Beach
and Laney Commy depuine sherill, who now wiorks a3 a
eenriy officer in Springheld, Missouri, 15 adamant
abour oventa on thar hor medsummer day so long
agen,

T e thenn T even wuched one of the creatares: 1
put my lwand oo their shap, Aol 1 owasne't alooe - an
elaed, ans woeede, v brother and s cowsin all s the
sanie tings. Aand soodid o lovof odher people, Ry e
aren't tatking.”

Andeman 1s '|.|'|L:||'|'r;_ |'_||,|F:1ri|"|:|.. alter 4% YA ol
silence

FSE.

V32 N3, )9

Gerald F. Anderson. Photo courtesy of Springfiefd
News-Leader,

Among those listening maost intently are some of the
toremaost researchers in umdenficd flving objec
(UFO} phenomena, These expens say Gerald Ander-
UL ARPLCArE L D an H?Ipﬂl e link 1 oa 1||.|-‘l|.[“|.”|-bl"|
fragmented chain of evidence concerming e niost
Ferzious - o1 anfarnous - cluapten in UFO anoads tlae s
cilled ~Rosoel! Ineident”,
Mo one denics that something happened in ulv 1947
in central New Mexico, cmadle of TS saclear and
ket technology, lowever, military authorities insist
reports of <hmge coaft in the sk and bieacre wreckage

7, AvT UM



et thee ground were tuoed 4t the time 1o an errant
weather halloon wind other manmade o natral
circumEtanse

Nonetheleas, over the years; pernsiswnn whisperad
rumors: grew into published artcles and books, cven
mwvies. which fanned speculation tha whit acoually
vy red waks i visin b ereatures from atbier planc
an inlergabacte expedition that tened woragedy on
the higl desert und then into @ massive coverupin the
highest citcles of e LS, govermment

Anderson savs e wis unawiare ot angoing fascia-
tint and controversy over the strange opisode from his
chaldborod, gl one evening this pase fanuany when he
was Hipping through cannels on s wlevision ser and
sumbded Mvess the  popober  progranm T el
Mysteries.”

“I wasn 1 looking for any vasolved] ivsieries = [ have
ol myseries inomy life that wre unsulsed, and 1
o™t ot any more”, Anderson jokes, He is o burdy,
burrelaeliested man, standing 54 and carrving a mus-
cufar 250 plus ponnds, with rededish bair and o ooudds
cnm!ﬂu.\il.u: creased from caw laughter,

"R, bingo! On comes this story, and everithing was
wromg,” Anderson recalls of the TV show. On sudden
impulse, be dialled an 200 phone number that Hashed
ontn the sereen. ~1 guess [ Ggured that if perople were
still meerested in this thing. thes might as well et it
strtpht” 18 tho anly explanation le can uswer tor
speaking up after vears of keeping mostly pium on the
R

“These prople don't koo what they'ne wlking
ahout.” Anderson told the aperatar on the othes end
of e longadispanee ine, “The shape of the ol is
totally wrong. “And how do you ki that, sies” she
asked, D s it | was there,” | old her “Whoa!™ she
safd, “Ihere gre soine people who will want o talk
Yol L.

Anderson’s phone soon was ringing with calls from
UFG researchers around the conntry, One in paric-
uwlar, Swanton Friedman, a nuclear plosicist and pape
whar lecturer who had advised the “Unadved Mystenes™
proclucers, was stmuck by correlations between Ander
son's recollections amd  obscure derals Friedman
uncovered while sleqthing for w Book w be published
HEKT Vel

Pricdman, whi e i Canada, vomacied Jobm $ar-
penger, 4 Sprangheld professional therapist who in his
ApAre e SETVES B8 slate section director for gl local
chupiter of Mutal UFO Nemwork, a workdwide organis
zation: ol UFQ rescarchers. At Friedman's requess
Carpenter comlucted exrensive i-person intenviews of
Anderson, including sesstons under hvpnosis

he pesults excited Fredman, "Powertul stull™ fe
Trxrl;iimrd upan hearing inteniew mpes. Friedman
wrranged aidine tckets for Anderson and Carpenter o
Join hint 0 New Mexico 1o piopoint the crash sire,

Ander=on savs the flight was s first remm o New
Mexioo In more thian a quarter century. Aller peinTing
the pilot of 4 charered helicopter to a spol in the
desere 75 air miles southwes: of Albegquesgue, Asder-
som gaged at a billside, strewn with houlders the sive of
Volkswagens and dowed with a2 few gnarled piion
trees, that e save D lust saw in the summer of
14947,

New Home

The Anderson family arrived in: Albuguerque  from
Indiana on july 4 147 They wok up wmporsary
residenee ur the home of one af Gerald's uncles, Guy
Anderson: Gerald's tather, Glen, was abour 1o wke 2
job s a master machinise mvolved in nuclear weapons
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design at the super=ecret Sandia Dase on the emskins
ol wwn.

The next day, another uncle, Ted, siuek up a
conversation with Gerald's alder hrother, Glen i, who
was on leae om de Maring Corps. Gless i was a
rikhound, aind his uncle piqued the voung Marine's
enthusiasm with tules al gorgeons sTones just waliling (o
e collected D the deser,

“ledd tald v brothes, "I kipow where there™s plenty
of moss agate’. So we all piled inwe a 1949 Plymonrh -
Unele Ted, mov comsin Vicwas (Ted's cightvear-old won),
miv Broder Glen, miv dad and mvsell. W went out integ
this wrea where the mess agate was supposed 1w be -
follwed (o rus o the desert, bownced along o
Wrere for wowhile, and ented np on wp of 3 idedime.
We parked] the car and starred o walk down an anmove
tenllv) and ey creek bed and our ontoc e plains,

Strunge Discovery

“But we came around a corner amd right there in feont
of us, stuek into the side of this hill, was a silver dise,
There were some remarks like, “There's a crash op
here, Something’s erashed up Lere!” And then some-
o saving, “That's a goddam spaceship’,

We all went up there m it There were dhree
creatures, three bodics, Mng on the grouad under-
neth this thing in the shade. Two weren’t moning, and
the third one olniously was having trouble breathing,
like when vou have broken nibs, THere was a Tourt
one next to it sitiog there on the groound, There
wasn't a thing wrong with i, and 1t apparently had
been giving Hest aid o the others”

Anderson anfmatedly acts ou the fourth creanire’s
reaction when the family members approuched. “h
recodled i fean Tike @t thought we were guing to atrack
i aeberson recounts, covering s face with crosseed
arms. The wluls gicd repearedy to compnunmicle with
the frightened crcamre, Andersan savs, but there was
no audible response o greetings spoken in English
and Spanid,

A tew minutes alter e Anderson colan happened
upn the bizarre seene, siv other people ammived - five
college students and their teacher, Teey'd been worke
ing o an grelwological dig aronnd T dwellings a few
miles wwvar and bod dedided we Wake over afier seeing
what they thought was 4 fierv meteor crashinge the
night before. The profesorn a De Buskirk, tried several
foreign languages in ynsuceesshul Bemps o coax
verbal response Drotn the creatire, Anderson says

[l sun had elimbed (o 0 midday peak by this fime
angd, recallk Anderson, “o o kid from Indiana, it was
hot, brother, ler me tell vou ™ He'd cugged a choe-
olute-flavored solt drink an hour eadivn and the sweer
sty pop was churning nneomforeably in his stomach,
Sl sunghe sheler in the shadow of the spacecradn

“hi was 115 tdegrees) ot there chat dav, Bot around
the coalt, whin vou gor closg o it it was coll, When
vou touched the e, i el fiuse like i came ot of
a freerer” '

Something Not Right

Anderson alsn touched one of (he oreamres ing
muotonless e the ground - and i, wo, was cold. In his
child’s mund, he had thonght the Ogures Tooked like
dolls. Bur when he el the cold skin, =1 knew some-
thing wasn't quite nghr Yaek!”

Anpderson savs he man 1o the cress of a nearby knoll
o take stock, A pickup ek arvived om the ridge, and
a lellow who tesearchers buelieve was a civil enginces
named Barney Barnett juined the earions audicnce. =1
remember thinking e looked like Hary Truman., In
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17, every kil Ereew whan Harey Toomsan Tooked like ™
Anderson savs.

Aleer o few winmates, Anderson sunmmomed the ¢our-
age to again creep close to the damnge surface, It was
then he savs, he telt something more chilling than the
surfuce of the emdt or the skin of the corpse: The
upright creature “turned and looked rght at me, and
it was like he was Inside my head - as il he was doing
my thinking, as if his thoughts were in my head.”

Anderson remembers aomental sensation of Galling
and twmbling cod over end. =1 felt that thing’s fear, felt
its depression, lelt its loneliness. | relived the crash. 1
know the terror it went through. That one look told me
evenvthing that quickly,” he savs with a snap of his
fingers,

O:!wr things  begun happening quickly aboue this
ame. Anderson se. N conungent of ammed sol-
dicrs suddenh appearetdl, The ceatare, which had
calmod down alter s inital fright, "went o™ at the
sight of the soldiers, Thinking back on the creatore’s
plight teelay brings on “the awlulest, horrible feeling,”
Avudersan s,

“His situation was hopeless. He knew it Te'd just
lived through a nightmare that most of ns wouldn™t be
able o povchelogically stand. He'd warched wo of his
crew, his fricnds or mavise even his famalv, dic. He's
watching another one div. He knews dere’s no chiance
of resoud, because the mahury i here and his people
aren’t godng w be able w el w o,

"G only knows how far avay from Trome he was,
and he kuew he was uever going wosee - 0 they have
lovedl enres - his loved ones again. He was totally alone
on i lostile planet, and the onlv people who were
showing him kindoess were being ran off by the mili-
:.’I‘."jl. at ".'n.'l."'ﬂ]'ll']'l'l-i"ﬂ"l]l'li

Ag a Lidl, Iwas aware of whar being alraid of the
diark was like, and the feeling 1 gor fram him was that
feeling muliiplied a million times. I was scarv. It was
territving.”
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Soldiers on the Scene

Anderson says he loat sight of the ereature as thi
eollivrs swarmed over the e, The civilians werc
hrusquely shoved from the erali. Anderson remmembers
shonte and threars, His uncle Ted threw a punch at one
af the GGls TThings got very tense. very dungerous”
Anderson savs, “The soldicrs wsliered us oit ol there
very unceremoniously, Their awitude, o describe it
best, was nncivilired.”

Ander=on has an epecially vivid memory of a ough.
tulking red-baired Army caprain and an cqually: gruff
hlack sergeant, " Fhey told my dad und my uncle, who
also worked at Sandia, thacif they were ever o divalee
amvihing ahout this - a0 waes w0 sécret nalitany airemudi,
thevsaed - then us kids would Bre taben away and thesd
JILWEE S0y 1 ..l_l.:li.lllll.d I|. SEEIELS CLIE: WPLLILE GRS IALES '.Elll.‘.'ll. JI!I
hindsight. Asuderson concedes. But ot the time, he
rendnds, “These people had machine guns and von
liztened to what they =aid.”

Annther recallertion strikes Anderan as ocdd oday:
The eoldicrs didn’t appear surpri<ed abowr the other
warldiy eraft and creatures. They didn’t gawk, slacks

fawed and awesrmck, as the Andersons had done. “The

soliliers weren't saving, “Goe, look ar that!’ They were
very cognizant of whur they were lovking i, They Riew
what 1t was,”

And it sson bevione appaent, Anderson savs, that
the Army knew what it wanted 1o do with the find,
“There was o battalion of military, a real imvasion foree,
when we got back up on the hilltop. There were trucks,
there were airplancs - they had the road hlocked off
and they were landing on ir. They had radio commu-
nications gear ¢t up. There were ambulances, and
mere soldiers with weapons,”

In the days rhar followed. all of New Mesico was
abuzz with wik of swange lights in the sky, sirange |
cehos on radan smange domgs in the desert, On July
7, news reporss wld of remmons of an uoidentifed
aircraft found bv & ruacher near the wwn of Roswell,



MM, abenar 150 miles east of the hillside where the
Andersons stumbled upon the saucer

Although several wimesses said 10 was like nothing
theny ol ever seen betore, mihiwry officers insiswed the
FJil_'l.'t_'!u cune from  un ordinggry weahier

Exalloman.;
Two Discs

Fortvthree vears Luter, Anderson smiles wivly when
reoinded of the Arns proaommeenssent. “A lot of
preople winndered why, 3F it was just @ weather balloon,
the military pat the picces nnder armed goaed and
Hesw then 1o a B2Y w0 Wright-Patterson Air Porce Base
in (hin,” he ohierves,

Anderson believes the wreckage scatered near Kos-
will amed the barely damaged saucer on the Plans of
San Agusun are connected, “There was o mash in dwe
sitde of the dise we saw, Bike i bad Deen crushed in”
lie saovs. "The cosstour of the it would G o tae
gash perfectly - like another one of these things had hi
it T ihink tao of these dises Tad o mid-air collision
Cne exploded and fell in pieces near Roswell, and the
other crash-landed where we fonnd 10"

Wirh all evidence confiscared and the milirary siead-
fastly sricking by the wearher halloon explananan, the
story fuded from the news by julv’s end. And Gerald
Anderson savs he wecked wway the memory as he grew
im0 mntrheodd, *T learned sou just don't go up w iy
wvenge person on the street and sav, "Ihonn, know
whint D™ Thie guy will go, "Gt wway Troan o, Bool!
Are sou cran®’ That's exactly the Gest thing deey wall
s too o You gee crant™™ T later life, he didn’t
mention it even o his wife until o few vears after their
MEArTiage.

Anderson joined the Naw in the lae 1950k aod
wrved a doren vears in poars aronnd the globe. e
lived for 2 few vears in Colorado, warking a3 3 para-
medie and working roward a college degree m micro-
biolog, In 1979, he moved w Missoun w beuer ntlse
has dhaughter away from what he wrms the “drogey”
atmosphere of Denver In addition o his law enfarce-

ment puets, Anderdon has worked for two sonthwess
Misaonri triweking Srms as a dreiver and instracton

Anderson also has been active in the Episcopal
Church. He récentlywas elected o the vestrv at Ascen-
sion Episcopal in Springfichd and is swdving wward
becoming a deacon. A gold cnecifix - a cross complew
with @ BEare of the wanvred Cheist allised w it -
suspennded from o chain wronmd Anderson’s neck s
teslimmony o liis faith.

Mo Conflict

Althomgh he concedes his aceonnn might make some
lellow churchgoers uncomlanahle, Anderson sees no
contlicr berween what he <aw with his eves and whar he
believes in his heare: “When von're alking abour the
concept of Gl vou have o be alkmyg in the conmexo
of a weiversal sivgation, o deive it buile e whole
Universe, And why shoulld we assunte tat this speck of
sarnel i the Backwater of space would be the onby place
that an all perlect, almighty God could create life?”

Iy Tace, Anderson eavs he “wonldn’t be one hit
surprised to fnd out thie, wherever this creature came
fram, there they bave 2 very strong caoncept of a
supreme being. Becawse my connacr with the creatmre
siowed a high degree of civilized sophistcanion, gon-
teness, compassion - all of the things we hold as
ideals,”

OF tle Ove Asderson men who venoared oot
desert that day in 1947, only Gerald i still alive. Age,
ithress arned accidents clatmed the other four in recenn
vears: Bul nor only Andersons were at the scene,
Cevald aavs, and he hopes his decision 1o come forh,
alheit beluted, will enconmge others 1o tell what they
knanw aned sprar official revelations about the capiored
craft and creatires,

I want 1w foc the government sand up and say,
‘Look, we're not alone in the Universe,” Let’s nuke a
Star Trek' veally happen. Lets doogo one there and
explore the Universe, Tha i be our only salvation.
Beguse witly whal we're doimge o this Earth. wie're niol
going to make it much past the vear 2007

Friedman Finds Favor

TESTIMONY SUPPORTED

Mike OF'Brien ©

Physicist Stanton Friedman serves MUFON as Director of Special Investigations on the Beard of Direclors, Provingial
Director for the Allanlic Provinces, Canade, and 85 & Consullant in Huclear Physics.

sl sets Gerald Anderson apart from the thou-
“‘ winds of ather Americans, including scores al
Orarkers, who =av thevve seen UFOR or even insdst
thev've heen Ridnapped by ofeatures fram ounter
spaLes

Why are Geradd Andesson’s childhood recollecnons
slir1Tely TELLEE 10l EenTE
whose reputations hwe Been botlt on Trealthy skepti-
cisn wnd willingoess w0 debunk bowses® Because of
litde things he has to sav aned B be sass e,

Seanton Feiedman, a nuclear plivsicist who has lec-
tured on more that G0 college campuses about UFOs.
desribes Anderson as "a really significant, poatentially
the most Imporiant” wirness o whag both men believe
was the altermath of one ol o spaceceaft crashes in
New Mexico in midsummer 1947,

Fricdman (s co-authoring a boak based upan soveral
vears of painstking invesdgudon in the baoantdng
msstery, He was startled. upon meeting Anderson for

the first fime onlv a few months ago, w hear the
Springheldian echa details aof the vet-tobe published
researr b

T There™ no v hes comld know some of these things
unless he had been there v the fdme” Friedman
belicves

Exumple: Only dvs Before firse wmiking with Ander.
sint. Friedman ceased o heretofore relucnt. New
Muxicn muoricior i recounng o runein be'd had m
TS wathe an especialb wnpleasant red-headed Ao
captatn who wis hedding up o tean pecovering luadies
frome a hush hush aiccralt crashe Sndesson, 1oo, spoke
ol & red-headed caprain with a mean disposition, Fried-
ran &y the decoripsiony of the amery officer provid

el by aipf precisely, althongh Anderaon aned
the mortician never have mer.

In skerches ot the desert omsh seene dmwm by
Anderzon in Springlield [ollowing hvpnesis, a ]y
wndmill appearsan the distance. When Pricdman lanee



arranged for Anderson to retwm o New Mexico 1o
pinpaint the longugo cnsh site, oo such wandmill
could he scen on dhe horigon - until, almest by acel-
dent, the windmill was spowed hehind teees thar had
grown up duning the 13 vears since Anderson was last
there,

I got shivers over that one,” s John Carpenier,
who s extensively dehrieted Anderson over the st
four months and went along on Anderson's retuen uip
W e Mexico in Ooieher

Carpenter holds degrees in psyehology and psychiar-
i eocial work Irom DePaww and Washingten uni-
versities, and trained i cliniead Dhypoosis at the
Menninger Instte, He's in his 12th vear of work a
a pavchiatric hospial facility in Springfield.

“When Goraldd wells Dis story, it's not just a stary - its
hic lite he's :|_r_']ﬁ||_:.: vou, intermixed with his 1’:‘{"“]’“{;
and his beliefs wmd all thag is Gerald,” Carpenwer s,

“When someone fsspinning a hoax or ale, they valy
give sou enough to mise vour curlosity. Not Geralid. He
gives vou evervthing, in detail, much more than you
ask for. He'd be senting Mmself up 1o e fomd out
it wasn't tre. Fe’s so confident. e goes so muoch
further than a hoaxer would ¢ver doge.”

Carpenter puts greut steck o Anderson’s recolnt-
ings under hvpnosis, “TUs whit he didn’t say thar was
sigmiticant,” Carpenler sws, explaining thar despiw
clever prodding, Anderson never comunitied & hoax-
er's mistihe ol Trecalling”™ comething thar shouldn't e
part of iy own memory,

“And when he's under bapnosis, all the bigger, adubt
wottls |:|_1|::|'|_:| vt whent he dedcribes @vents fromm his
childhood,” Carpenter found, “He relutes what Tie saw
i childlike terms”™

Carpenwr abo  detected  “genuine amazement”
when Anderson heard what had been dredged [rom
his suliwoiscions memory under hvpiosis, “The look
on his face was priveless when he tealised he'd pro-
duced details he'd forgomen en @ conscious level 5o
long ago.”

Muost subtle hur perhaps most wlling, in Carpenter’s
vew, wis Anderson’s teaction (o being accepterd as a
viable witness o un extraondinary encounter with a
spacecraft and crvatuees from bevond Earth.

“He wus soognaelul an being tken serously, You
could see the reliel and release after all those voars,
and the yreat hope that ather people would ke him
serioushy, too, once and for ail.”

Lromieally, Friedman points o Gallup Poll reades
icdicating that 6 percent of Americans whe lave
g.n!lr_-ﬁ.f_- dEgT!;i'.\ =y e UFOh wie real. With
such a receplive CONSIHICACY. Wiy wou il gonernment
afficials persist in what Fricdman calls the “Cosmic
Watergate” - the coverup and denial of the New Mexieo
crshies® Perhaps, some specilate, because it wondd De
e embarrassing noew to admin that some suppusedly

pudein S technodogies dcoally were E}l;LEluJitgrE

Fricimnan emphasizes e he's notas interested in
unenvering past mustlevds s he b= in encouraging
turire progress: ~1 believe we should have an “kFarth-
ling onentaton rattuer toan nationalisic OrEnLALOn.
W Casiest way o demonsicate the wisdom of this isw
prove that lifeforms from other planers are coming
here. I we can do that, then everyone will be foroed
o ook ot our world differently, ac pan of o galaciiy
neighilae fod.”

Hypnosis

RELIVING JULY 5, 1947

John Carpenter, MSW/ACSW ©

“Ihey e upy abead, and they started 1elling... there’s this thing... it% fike a crashed inglunie o something.. Thewe's all kinds of
farsip stuff, why fbe wh, cordboand and wood, and aaff ke that. | was scaved, He said theve weas dead people doer there . they
ot ook real... There's nfl hinds of, wh, uk, lights inside the hole vy thing and theyve flashing.. thores all kinds of nest!
stuff i b, And ther, Glen grabs Victor by the g and pulls hioe off, and fells him to don't mess annnd, beraiie ke cauld muke
it explode and Bill eversbedy... That dolf or that funny thang « the one st by me - renched god toachod o, mod i was sold... It's
ol {..ln_: i 0 .!1.'.;": Feed  1v ifnesn ) haaee |'.'Jl'.l'|... four el II':"I;':_ HEETE. . thes erre Like fittie Kids... about my I, 0

porey by a 4%avearold gentleman pamed Gerald
Aanderson. these words are selected excerpts from a
hypnouc regression stesvion conducted on September
4. 19D e he rehived Tthe das after all the frewarks”

vA 1047, Corald Anderson was just three manths
shv of bring six sears old. Most people wontld fined it
difftcult o remnember one particalar day o many vears
apn. However. few people are ever likelv w experivice
whiat Gerald did on thar day - which would hausot s
familv for vears

It was memorabic thar on onb his second dav in
Wew Mesico he was expericncing dds st esxcursion
intn the intense heat of a vast desert while feeling 1
froven a chocolate sedis, Tt was weiporable in that he s
a large meiglhic dbr weeddged into the desert terrain tha
sronidled coul slinde. 10 was memarahle becanse e saw
ms one of which was moving and
lpoking back at ham!

Tt wits inemorable when he thought he saw Ham
Touan diive up - onle to realire that it Was Just o mun
who Inoked and dressed like him (Grady Barmeoh Aol
it was most memorahle when a large number of mili-

John S. Carpenter. Phota
Naws-Leader.

tary persomnel - America's heroes fur childeen of that
era - arrived on the scene: Shocked. however, by the
ahrasive demands and theaes w his fanilv al guopnint,



these ~heroes seemed more like el villams instead
This unexpected behavior produced a raumatic rear-
tinn that would leave vouny Gerald with scar nighi-
mares for many woeeks, I most of us had thar many
MEMOTANC VeIl g J'_u_:pie-'\nl‘lﬂ' 1 '||._r\ in one l."[gt"- ]
time, we wonld }:rtﬂm]:]'.' remember thar day as well.

I 15 no unosteal i the mental health pr(rh SSTO0L LU
find people taumatized as children, who can elive
details Mo four, fve or six sears old, related o these
vivid events, Becpuee thic was a shared experience with
other  family members,  discusions of  the  event
throughout the rest of his vouil wonld serve o pre-
serve many of the details. For oexample, the nane
vrmstrong (the nastetempered, veddhaired  capraind
was casier o remuember boecause of the sharp contrest
with “Jack Armstrony - allAmerican bay” Gerald
chuckles when describing how neighbarhood bullies
wonld back o when le and his hrother would thres-
en them withe a vigit from their Clinle foends foom
Mirs,” becase the kids had heard the adulis disquss it
windd tresat the event ax real

Asoan adult, Gerald found thar s July 3l recollec
tipns were met with ridicule, laughoer wod disbeliel, He
fnid it nuech easier 10 qust tuck it wway in the back-
grommd of his lite, Even afler be impulsively called the
“Unendved Mywtrnes” tolldree number ta correct their
story remarding a few dletails, he was reluctant o ralk
1o any rescarcher - even Stanton Friedman - unul he
could verifv the researcher’s eredibiline and profession-
alis. Recently, he refused 10 meer with the national
TV progrom “Hend Cafs” Gerald dishkes sensation-
alisiz this storv is part of his Hie, and he hopes Do
twpedt wind sipcére Merest - not Atteniion o 'K'f‘\-l.l!'lJ.ll
Hai.

When we met for the hyvpnosis sesion - along with
assistant Vincemt Serencko (o MUFOXN investiguior
with military backuround), Gerald was skeptical o
Tt E}l]_.;*;.:[q irself - du-ﬂ:ﬁu;‘ that it conald g il any-
1}|.||'|_-..r additonul 1w his conscious recollections, ot
nnh wis D wmieed al retrieving derails e had for-
LI, Ehﬂ. e s :‘;L]EEI'E':'I.' ﬂ'!lr’cui and relicved W
vt weren't Laagliing ar him as others had, { This wis
largely reminiecent of the cmotiong] reliel abductees
Hr-n.nnm.m after revealing very privaie encolniers
aned guarded cinotiomal secets W accepting, non-jidz.
mental ears,)

I '['.I.].:I-L'vl:t'l.uu.iL'll wnn biowr of conscious vecall 1o obtaim
a clear iWen of wiat gaps or uncerainies might exist.
I could wlso then compare the description and vecabu-
liry From wn adult’s perspective with that of the child's
perception under hvpmosis. As a chabd, he immediaely
began to recall the unpleasant plivsical sensations from
lecling ill, drinking a chovolate smba, and riding in
their 14940 l'lmm'u]l onn i bunpy, tutted road into the
open dewrn. He even chevelope «l a sweat from re-
experiencing the inwnse lweat Efocts 1o lead hin or
supgest different responses fuiled consistently. Eltores
10 elivin respunsys o “win™ questions fuited. He did not
ancmpt 1o explan, speculate, or “HIL in the blunks
whien they oecurred

My details emerged as we helped him el all
that Iee could see, hear smell. foel or wuacle This
process has always been uselul 1 stimulating recall,
Mose of us can recall the feeling of a dream slipping
away from 18 as we wwaken i the morning and how
dithieult it 15 o awempt W hang onta it conscionsly,
However, during the duy one may experence & oue ot
some kand et can wigger the dream o rem w
Oue’s This ia the saame ope of recall
stiimulation that con occur during a rance st

Haonw hie would remember demails in cald-like tenmns
also made sense; (1) “horee il flapping in e breese”

= a bundle af Fne wired: (2) “pink Lh‘lﬂa scriliblings” =

A—> " >€

CupsL s i

16

hicroghphic svimbuolbs: (3) Uncle Ted yelling ar Victor
thiat if b broke bis ankle. he wasn't going 1o carry him
back = Victor uving mwosnap a lightweight heam {unsu-
cesslully) b stomping on in oere, | oalso nuled  his
breathing became sharper and quicker when recalling
tlee creatures.

Perhaps maost srriking of all his detils we those of
the alien beings because of the procise words and
feelings he chose which we so luuntingly similar 10
what I hear so frequently from abductees, {He states he
has not read any books oo abductions) FHorts to irick
or mislead bim again failed, T especially liked his
chfures us 2 child w describe an apparent elepathic
eaprricnie: “It just seemed like iF you got near them,
it was like they were inside your head or something. It
way like vou couldn’t think - like something was in your
head thinking for you.. that one was staring right st
me”

Tmerdiately tollowing the twe-wur session 1 had
Cornld make several drawings - including a map of the
rerrain with all the feawures he had randomly men-
tioned, Because of the :-!u'tiﬁt arrangement of these
beatires, I find it very diflicult w imagine anyone heing
able w creawe thee map features and have it match the
actaal wermin of the vast New Mesican landscape by
chunge!

Chut trip o investigate the alleged sie proved the
map o indeed be o pennine depicoon of real leain
with the features exisning where ey were suppuosed (o
be. A hioas theory might be that Gerald Biad visited the
site recently and memorniged cernin visible deails
Henwever, there are two prolilems with that idea. Fira
of all, Grerald cleariy has nol lud the financial means
tor make the long tip here and bock. OF greater
simmificance is the fact that the windmill which was
casually noticed on the horizon while under hypnosis
cannol be seen tud;l_‘\' while at the crash site. To know
that an old windmill is even in existence, one has w gel
purmission (o pass through a rancher’s combination-
locked gate and then drive toward his house on his
private drive hefore one can even catch a glimpse of
the old windmill, obscured burhind trees that have
grown up to conceal it over 43 years. And it's exactly
where 1L s _b.'upl_ll_u_».l_-d ta he on (Gerald’™s map dravwn in
Spﬁrl.gﬂl:id. Missouri,

While i the erash sitge vicinime, Gerald deserbed his
recolection to two local women of the motherds woum
an whe Taoked after him when he had been leeling il
from the chocolate soasold st lule store. They bath
recognized and idennficd tat woman and her store
with no difficub: A respected noortician that Stanton
Fricdman had menicwed privately just prior 1o his
first conuact with Geruld described a vsie by two mal-
mry men - o masty tempered, red-haived caprain and @
blach sergeant (hoth seen by Gemld w the crash s
artd mtdeer  unforgentable  due 10 their  abrohw
HIEFNARHISI

Cerald frad also described the archeolvgy profossor
“Prac™ hiskirk, asa biz man with 2 h.n.uu.i. gontle face
and rueldy complésion. Recently, Sunton Friedmwan re-
estublished contace with u souwrce (nante withheld) in
the field of archeoluvgy whonn he had dealt with vears
ago. Fhas source had known an archealosy teacher
the mame of Bukich o Albuguergue Wik
deseritred us u big, rather shy man with a round face
aned u "Lﬂ.r_h '-'-"[“H]-'-";‘-"‘ Sran’s same ~onive had boeen
ot the Plains of San Asuein himsell in Oowher ol
1945, lowking bor pnwh"t' digr <ites ~..m 1 i lecal cowboy
:L]me.\:heri Tirnn el howitle buudies
wan onned severnl months carfier. He had also,
reportedi, fin o o docwnen clerk ot Los Alamos
whn claimed to have seen a docoment on that crash
and these bodics. A local Postnistress and  several

whiy
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Ufological nistorian CURTIS PEEBLES of California writes:
vJerry Lucci makes a good point with his Question #2 in

'Smear', If I may suggest a possibility - Mae Brazel found % e-
bris abcut tw kg after Kenneth Arnold saw n 1ine :
point, nobody 'knew' wna ving ' were - U.3., or 3ovie -0

pons, sky animals, alien spaceships, ete. Thus, any odd debris W

seert as possibly coming from a crashed disk, It did not have %o look like
it came from an alien spaceship, it Jjust had to look strange.

"The ET hypothesis did not become widely known until later in 1847
and early 1948, thanks to Ray Palmer and 'Fate', and did not become domin-
ant until Keyhoe's l%iﬂ article in 'True'. BMuch later, when Roswell was re-
dizcovered, the events had to conform to the belief system which sprang up
in the meantime - disk-shaped alien spaceships, small bald aliens, and the
bver-present Government cover-up. When Mac Brazel stood in that field,look-
;ng at the fragments, he would ndt have known these things...."

And, CAPTAIN KEVIN RANDLE writes as follows:

"Dear Your Supremeness:
“SL&ntEﬁ'Hriegﬁan salid that we have said tha ggggl%_%ggggggn 1ikd
but that we never had any proof that he did, We hid pointed out that
derson put Winfred Buskirk at the crash site, tut Blral] :
there. One of them was lying, Anderson told me the eyes—loal#re aliens)
were milky blue but told Friedman they were black, John Carpenter claimed
Anderson said they were murky blue. Anderson told me the crash site was
northwest of Socorro and told Friedman it was southwest, near Horse Springs.
The diary he submitted falled the forensic tests, showing it was written
after 1970 (we believe it was written in 1990). Friedman and Berliner were
able to rationalize away these problems, and dozens of other major discrep-
ancies, TrFriedman is fond of saying that otheTs don't want 1o De Sothercd
oy the Tacts, as they have already made up their minds. Such is his mind
set on Anderson.

"Proof? Anderson claimed his phone call with me was 26 minutes long.
He provided a phone bill as corroboration of his statement., No one could
explain how this could be when my tape ran to more than 50 minutes, MNark
Rodeghier, attempting to be as fair as possible, said 1t was conceivable
there was a billing error. Southwestern Bell has now confirmed that their
records do not agree with Anderson's bill, The only explanation is  that
Anderson doctored the bill! This is the smoking gun. This is proof that
And has lied. Added to all the other discrepancies, the only conclu-
Sion that can o6 Hrawn is thal Anderson was mot involved, He invented the_

entire fgle ol a crashed saucer.....

ERIK ("GASHAWK") BECKJORD sends us the following sinister information:

"The 1992 MUFON convention will soon be upon us, and this brings to
mind that at last year's Con., crop cirecls lecturer Colin Andrews showed a
UFQ film made by owner Steve Alexander of the UK, of a UF0 in the wheat,
Famous Walt Andrus made videos of that lecture and sold them, only to learn
later that Andrews did not have the legal clearance to use the video, , nor
indrus to sell copies. Andrus wrote Alexander, asking his Iee to get per-
mission, ex post facto, but when Alexander replied, Andrus never sent in a
dime. Here field investigator trainee Goshawk then dared to write Mighty
Uncle Walt, asking for the small sum, as Alexander's U.S. rep., of $250, or
the membership fees of only TEN members, “to be sent to workingman Alexander,
So far, NO REPLY, NO CASH, to either Rep Goshawk or to poor Mr, Alexander
in England. The next step? High-powered copyright attorneys are now eye-
ing the rich coffers of wealthy MUFON...."

Baker urges democracy in Georgia s -4




CouARTERLY FUND REPORT / 1

he last half of 1991 was marked by unprecedented co-
operation between the Fund for UFO Research, the
Center for UFO Stwudies and the principal investigators into
the apparent crash of at least one UFQ in New Mexico in 1947,
The f:a":*"urz began in July during the Muwal UFO Network
E i Reprcsentauvss of
e investigators met
to d:swss the rf.'pnned 194 ot a UFO on The Plains
of San Agustin, | \wes\ of the well-documented crash |
site in Corona. Although there is disagreement about the
quality of the evidence for d crash, representatives
of the two organizations agreed to support the continuing
investigation.

On July 24, 1991, the only known living first-hand witness
wheo allegedly was involved in the events, Gurald Ande
was the subject of a polygraph examination conducted by a
certified polygraph examiner in Kansas City, MO, The pro-
ject was coordinated by nuclear physicist Stanton Friedman
and the costs were paid for by the Fund. The examiner con-
cluded thart there was no evidence of deception in Anderson’s |
account. This is the first tme any witness in the Raswell case |
has taken — and passed — a polygraph examination.

During the fall, representatives of the Fund and the Center
discussed the possibility of sponsoring « conference to pro-
vide for a full exchange of evidence concerning the Plains
of San Agustin account. At this writing, the conference is
scheduled to be held in mid-February, Attendance will be by '
invitation only and a report on the proceedings will be
available as soon as possible after the meeting.

Also during this period, the Fund’s Executive Committee
receivid six new grant proposals for further rch into UFQD
crash/retrieval cases, including the Roswell case, totalling
more than $30000. The Executive Commilice approved all
of them and forwarded those involving expenditures of more
than $1000 to the Mational Board for review, By the end of
December, most of them had been approved, subject to the |
availability of funds. An appeal was mailed to the Fund's donor
{ist and (0 CUFOS Associates requesting additional suppart
for the ongoing investigation. A second videotape of firsi-
hand witnesses to the retrieval of UFO wreckage and alien
bodies was offered tofcontributors of 530 or more. To date,

e fund has spc the Roswell Tase,
miking it the nmst ckpensive civilian UFQ casc investiga-
tion ever conducted. M, 4P- q 7 |

Copies of Anderson’s dispured
relephane hill,
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To most ufologisls) ere’s

no more impoitant ti=e frame than
July of 1947, Besides the known
Roswell story of that point in time,
the recent disclosures of a purported
witness named Gerald Anderzon have
fired up even more discussion about
UFO crashes those many decades
ago. —_——

Anderson swears to running across
a UFO crash site in the Plains of San
Agustin, where he and members of
his family saw the alien crew.

Perhaps predictably eron’s
credibility has been r:aﬁ'&iug'_""

Serous question. Ptrhaps gven more

¢ investigation into
Andemn's claims has recently
disiniegrated into what appears at
first o be “trivial pursuit,'” in this
case a dispute over the length of &
phone call Anderson made 10 re-
searcher Kevin Randle.

Randle insists thar the call, made
before the bulk of the investigation
began, ran over 30 minutes. (He has
a tape of the callas prootf.) Ander-
son and his supporters John
Carpenter and Stanton Friedman had
claimed the call ran Eﬁ?,mﬂ”&‘-‘s

The length of the call is a piece of
trivia, in and of itzelf, but a copy of
the actual phone bill supplied by
Anderson purporiedly dossn't maich
up with the microfiche phone records
of Southwestern Bell, the phone
company serving Anderson's area.
““This meant, quite clearly, that

Anderson had doctored the bill,"
m:%smmng
Time."”

It’s expected that Anderson’s pro-
ponents will try to supply some form
of explanation about the allegedly

“doctored”™ Bbill, 0 ﬁu VQL ?.
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News’n’Views

Fund for UFO Research Quarterly Report:
July-September, 1992

he major activity during this quarter was the Fund's
coordination of a publicity tour in Washington, B.C.,
on August 31 and September 1, which cemcidedwiil the
% ublication.of Gyash at Corana byStanton T. Friedm:m ant,
# Don Berliner. The g reparted oo i
UFO and alien bodies outside 1. New Mexico, in July
1947, and the alleged recgyc uf gcrait, ‘along with
ieng, on the Plain Agustin in western New
Mexigo. The event was sponsored by the book’s publisher,
Paragorrtouse.

A parltulp-u]g.}n the Washington media event WHE-’]Bﬁ’é
Marcel, Jr. M.D.Whese father was the Rogwalkbse intel-
ligence officer who recovered @ sizeable amount of the
debris from the crash site outside Corona, The highlight of
the media tour was a news conference at the National Press
Club, which resulted in articles in The Washington Times,
The Chicago Sun-Times, The Houston Post, The Denver
Post, and The Albuguerque Tribune. A local television
station also covered the news conference for its evening
news programand invited Friedman and Marcel to appear as
guesls on its morning news program the next day. In addi-
tion, Berliner and Friedman have conducted interviews with
more than 50 radio stations across the country. The event
was successful in drawing a considerable amount of atten-
tion to the Roswell crash case.

According to a poll distributed by the Fund and the
Center for UFQ Studies from June through September, an
overwhelming majority of those responding (85%) believe
at least one UFQ crashed in New Meaice in July 1947. A
majority responding (655 ) believe a crash occurred outside
Corona and that alien bodies were recovercd. Opinions
abo the reported UFQ crash on the Plains are fairly evenly
divided: 30% belicve there was a crash; 25% believe there
was no crash; and 307 aren’t sure. However, the question
about Gerald Anderson (who says he was present ar the
event), drew the fewest number of positive responses. Nine-
teen percent of those surveyed believe him; 38% don’t; and
40% are undecidad.

Because there are a number of potentially significamt
leads to pursue in the reported UFO crash on the Plains, the
Fund's Board of Directors in September approved a request
fur up to $2,000 for an on-site investigation o be conducted
by Berliner and Friedman later this year. Also during this
period, the fund was pleased to assist the newly-established
International UFOQ Museumand Research Center at Roswell,
New Mexivo, in its fundraising drive to acquire a photo
display from the Center for UFD Studies.

National Board Member Richard Haines, Ph.D., has

announced that the name of the Joint American-Soviet
Aenal Anomaly Federation has been changed to the Joint
USA-CIS (Commonwealth of Independent States) Aeral
Anomaly Federation, to reflect the changes which have
taken place in the former Soviet Union. During this period,
the Executive Committee approved a request from Dr.
Haines for £1.200 to purchase a fax machine for use in
Moscow by the UFO Center and to pay for Russian-to-
English translation of sclected reports and articles that
would be of value to English-speaking investigators.

Readers of the Mufon UFQ Journal are aware of the
scent project, spearheaded by Michael Chorost, to acquire
any analyze physical evidence associated with the current
‘e of crop circles in England. Chorost’s project was
pported in part by a $2.000 grant from the Fund. He has
promised 1o write a preliminary report on his investigation
for the Fund by the end of the year, and a final report will he
available carly next year. (MUFON contributed $2500 to
Project Argus.)

During this period, the Fund received a proposal from
UFO investigator Dan Wright for financial support to estab-
lish a database of UFO abduction reports. Wright has
recruited about 20 people 1o transcribe audiotapes of inter-
views and hypnosis sessions, The estimated costs would be
up to 54,135 for expendable materials during the first year
of the project, and between $6,950 to $16,300 in non-ex-
pendable materials (principally, the purchase of a computer
and the necessary softiware). The Fund is seeking sponsor-
ship for the project.

Jerome Clark, cditor of the International UF Q) Reporter
and 2 wember of the board of the Center for UFD Swdies,
was selected 1o receive the 1992 Isabel Davis Award. With
the recognition comes a check in the amount of 51,000, The
nominees were selected by the Fund’s Board of Directors
and voted upon by the Fund's donors, whose contributions
supported the cash award.

UFOs at the United Nations
by John F. Schuessler

L ate in 1978, prominent UFQ researchers approached
the United Nations with the suggestion to set yp some
type of intermational clearing house whereby investigators
and researchers would be able to coordinate scientific re-
search into unidentified flying objects on an international
level, and to inform the Secretary-General of the observa-
tions, research, and evaluation of such activities. The UN
General Assembly responded favorably by adepting Deci-
sion GA 33/426. Unfortunately, nothing was done to bring
the decision to fruition and it lies dormant to this very day.

Early in 1992 Mohammand Ahmad Ramadan, Presi-
dent of the United Nations Parapsychology Society, sug-
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MUFON DISCLAIMER:

Theme articles such as the above invariably involve a
survey of the existing UFO literature; unfortunately,
the latter varies considerably in terms of authenticity
and reliabilily, dependent upon the original investiga-
tor, country of origin, and his or her relevant sources,
all of which are obviously beyvond our control.
Consequently, MUFON cannot stand behind each and
every case as cited. Personal opinions expressed there-
in are solely those of the author and should not neces-
sarily be construed as those of the Mutual UFO
Network, its Board of Directors or the editors of the
Journal.
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GERALD ANDERSON: jﬂlS‘l‘URBlNG REVELATIONS

A series of hoaxes .-:a;!;(,wfr;;.'br on an “evewitness” crashed saucer account.
s

——— f-\.:-"-..-:

By John Carpenter

his Family stumbling across a crashed silver disc

and four alien bodies has been slowly eroding
away over the past year. Attempts to verily various as-
pects of his life keep falling short; other problems fail to
become resolved and only seem to breed others. While
other rescarchers have been more willing to quickly
trash this story and move on, the investigative team of
Stanton Friedman, Don Berliner and myself has be-
lieved in preserving a man’s integrity and his reputation
until there are more than just a few flies in the ointment.
It is far too easy to destroy a man’s reputation; we be-
lieve in giving the witness a fair hearing and opportu-
nity for elarification. However, recent events have now
cast erave doublts on Germald's story and his own truth-
fulness, with us. Despite these disturbing revelations.
several puzzles remain that keep us from dismissing all
of the information from this quiet man who continues to
lack any clear motive or need for publicity.

Before | empty my entire gray basket of doubts re-
garding this case, let e first describe the recent events
which occurred beginning in Springfield, Missouri on
September 19, 1992 at our own Midwest Conference on
UFQ Research. On that Saturday night Gerald Anderson

T he account of five-year-old Gerald Anderson and
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asked o meet with a small group of researchers (of my
choosing) that could witness several documents he
wanted to present. The group I assembled included Walt
Andrus, Donald Ware, Stanton Friedman, Harry Jordan,
Linda Moulton Howe, Duane Bedell and Vincent
Serencko—fve of whom had military backgrounds.
Gerald presented his military papers for our inspection
but had whited out his serial number. Also listed were
several of the sceret operations in the South Pacific that
he had been involved in as a member of the Navy Seals.
Everyone agreed the papers lovked o be genuine and
unremarkable. However, Gerald then apologized to Stan
and mysell for having constructed a fake phone bijl
statement toward the goal of "making Kevin Randle
look bad.” Originally, Randle had indicated that he and
Gerald had had a long friendly conversation on Fehruary
4, 1990. Gerald claimed it was much shorter and not all
that friendly.

Tronically, this month was the only phone bill some-
how missing from his hume records, so he requested a
copy from Southwestern Bell. Within a couple of weeks
he produced a xerox of a microfilm record, demonstrat-
ing a 26-minute phone call with Kevin Randle. It never
scemed like any big deal and rather a minor side issue at
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best. The phone bill appeared authentic and nobody in-
dicated any suspicion until Kevin Randle related that he
had a tape recording of this 50+ minute phone call.
Something was definitely amiss — but where?

Stanten tried to get a copy of this audiotape in July of
1991, but he was denied until he released certain infor-
mation that Randle and Don Schmint were wanting.
Many months later Linda Howe told me that Kevin
Randle had sent her a copy of that initial phone call but
that she had great difficulty hearing it due to its poo
quality. She sent me her only copy in its original pack-
aging just as she had received it from Randle. | finally
was able to leamn that Gerald had indeed had a friendly
54-minute phone call just as Randle had claimed. [ did
not tell Gerald I had this tape—which may have been a
good move—bhecause at this meeting on September 19,
he then produced a second “original™ phone bill — this
ong indicating a 28-minute phone call! I then announced
I had the tape that runs 54 minutes. Evervone seemed
puzzled.

On Monday Stan Friedman decided o ask Gerald 1o
go with him to our local office of Southwestern Bell —
but Gerald declined. Stan explained the situation to the
phone company and had no trouble obtaining a copy of
the original phone bill. The call was clearly listed as 54
minules!

While Stanton was in Springficld that weekend. he
had arranged to give a lecture ar Southwest Missouri
State University on Monday night. Gerald was there
and was confronted privately for a brief moment. When
Stan tried to talk in more depth later by phone. the
number had been changed to another unlisted number,
Stan presented his angry concerns next by letter to
Gerald, but was met in return with a scathingly nasty and
blaming response—which I interpreted as a desperite ef-
fort to tum the tables and make Stan the guilty party that
should feel ashamed. Gerald has not made any effort 1o
communicate with me by any means since that night of
September 19, 1992

e now knew four new things about Gerald
Anderson: (1) He was capable of constructing a
very clever fake phone bill, (2) He had admitted lyving to
us about that first phene bill, (3) He had just been caught
Iying to ull of the gathered researchers about this 28-
minute phone bill (which means he had just constructed
another phony!l), and (4) Gerald was now avoiding us—
his main supports and acting quite guilty in my opinion,
Having caught him in these lies and recognizing what
clever forgeries he could create immediately threw
tremendous doubt on every other document or cluim
1 he had made. And if faking a phone bill — hardly an es
sential part of this case — was that easily accomplished.
what ¢lse could this man be capable of faking?
Many readers shall recall that the forensic ink test on
the original diary. supposcdly mailed from his Aunt
Isabella and Cousin Vallejean in Colorado, failed be-
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If someone else had copied the diary
later in the 1970s, why do it laborlously
by hand when copylng machines were
avallable?

cause the ink blend could not have existed prior to the
early 1970s. The alleged author of that diary, Uncle
Ted, died in a car wreck in 1965, Gerald had claimed
that Ted had made many copies and mailed them to
relatives. This would truly make him a “chost writer” if
using ink from the 1970s. If someone else had copied
Ted’s diary later in the 19705, then why handwrite it
when copying machines were available?

I suggested that Gerald obtain handwriting samples
from his various relatives in order to sce who else may
have copied the diary. He never ubtained any. In fact, |
had much difficulty secretly obraining a handwriting
sample of Gerald's for nearly eight months because he
usually types or prints his correspondence. When 1 did
by chance get a good sample. I was startled to see some
striking similarities in the capitalized letters. 1 could
not make any definitive claim since | am not an expent
on handwriting analysis, but I did share this with several
other researchers who had mixed opinions reparding
my findings.

| clearly remember the anticipation in September of
1990 when we all waited to see if Aunt Isabella would
actually release the original diury pages for testing 10
Stanton. When we got word that he had received it |
noted Gerald's surprising lack of emotion and unex-
pected words of caution: “1 hope it's not one of the
coptes.” This was the first time he sugeested any hand-
written copies might exist,

few other oddities may be coming together here as

well. Aunt lsabelly allegedly lived in the
Albuyuergue area until our investigation hegan.
Reportedly. Gerald's two Roman Catholic cousins had
her secretly moved to avoid publicity and this “'de-
monic” suhject of UFOs. Coincidentally, the diary and
letter from cousin Vallejean were mailed from
Colorado—a favorite vacation area of Gerald’s—one
ter which he may have made a motoreycle vacation jaunt
just before our research expedition to Datil, New
Mexico. We can now see that the typestyle of Vallejean's
cover letter sent with the diary matches the type on the
forged phone bills. Of greater importance is the tone and
style of language in “her” letter. Having known Gerald
for nearly three years now, [ can say that the style and
phrasing of the content sounds very much like the man-
ner in which Gerald communicates.

We could also assumte that the xeroxed copy of his
overly-protected high school transcript may have been
doctored as well since nobody was allowed 1o obtain or
see un eriginal copy — just another xerox copy. Gerald's
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reluctance to provide this and his general avoidance of
going to the Chicago summit meeting was certainly not
reassuring. And then another strange event occurred.
Although Gerald had stated all along that he was acting
independently of his fanuily’s wishes, he convenisntly
“received” an unprecedentcd statement from the scat-
tered, hard-to-reach or hard-to-locate relatives of
Gierald's family, depicring an uncharzeleristic “unified
posiion” recommending his dropping of all contact and
involvement with UUFQ investigators — that only his
lawyers would now speak for hiwm,

" _his was simply unbelievable. I suspected a faked

1 document and found what would seem to be a tell-
tale flaw. All of the family signatures are dated on the
same day. December 24, 1991, which simply did not al-
low for any round cobin passage through the mail sys-
tem. When I confronted Gerald. he said that they had all
faxed it back and forth to each other across the country
— with him signing it last. This Jid not make much
sense either because it was highly unlikely that each rel-
ative had a fax machine in his home, and there was no
evidency on the document itself that it had aver been
faxed even once. And Gerald had signed it first. Perhaps
of greater significance is the fact that Gerald began
talking with us again within the next few weeks and
never méntioned this curious document or his family's
wishes ever again!

We were now able o suspect that he had taked the di-
_ary, the cover letter from Vallejean, the family document,
the two “original” phone bills. and most Iikely the high

schoo! Imtr-»trlgt {although five classimates do not récall
him being in Dr. Buskirk’s anthropology class). So.
what more did we need to claim “hoax”and shut down
he case? Nothing, eudly, but Gerald alsa seemed o
krtow too muech about 100 many other malters — more
thian the average hoaxer it would seem.

Most hoaxes contain a limited amount of detail.
many vague assumptions, and an caperness 1o he
known and accepted, Gerald never asked for or liked
publicity. and tueucd down sevacal opportunitics—
including S1000 from the Japanese TY documentary.
Gerald save us voluminous detail from the outset and
names of people to cheek with. He never hesitated in
undergoing three hypnosis sessions or tuking a lengthy
polyeraph examination in Kansas City from an inde-
pendent expert. With regurd o the hypnosis scssions
the goal had ner been 0 reat traumatic symptoms of
recover repressed material. He already had the story in
his mind consciously and was sent to me by Fricdimun
o possibly clicit more detail. Since a person can lie
under hypnosis, he would not have had much difficul-
tv simply adding u few more details while nice and
relaxed. (1 had indicared he only added 10-207% more
o what he had already told us consciously...) Mosl
researchers. journalists and others found Gerald (o be
uict, polite. warm and sincere gentleman -

“The field of ufology is the only one that
eats lis young.

— George Knapp
= — — ——
all the kind of attention-seeker one might expect. So
what was his vain or zoal?

Kevin Randle, Don Schmitt, Tom Carey and others
have detailed many other growing problems in this
case in regard 1o Dr. Buskirk, the archeologists, and
other aspects. Instead of restating here all of their
points, I suggest that one can read back issues of the
International UFQ Reporter as well as “The Plains of
San Agustin Controversy, July 1947, which presents
all the findings of that Chicago summit mecting held
in Febiruary of 1992,

Hnw conld Gerald have known about the nasty
tempered, red-haired captain and the black
sereeant that only Roswell mortician Glenn Deanis
had privately related 1o Stan Friedman just two weeks
prior to Stan’s first talk with Gerald? Even Mike
Swaords could not dismiss these details w his elegant
summation for those Chicago proceedings. How could
Gierald so accuratelv describe to local residents the old
woman Who used to run the little grocery in Horse
Springs in 19477

How could un elderly gentleman in Gerald's father’s
church in Albuguerque recall Gerald's father talking
about a crashed saucer with bodies? (Both Linda Howe
and Stan Friedman interviewed him independently and
widlP sed. ) How could Gerald draw specific fea-
tu viviesdeandeser erraraccuratety-wahile sit-
ting in Springficld, Missouri? Had Gerald's father actu-
ally encountered the saucer crash event and talked about |
it enough in front of Gerald? Did Gerald then fabricare |
documents to make the story more interesting? This /
just seems oo far-feiched. _/'/
‘hat 1t Gerald was ted real information from some
of his old military cunfiacty — MNavy Seals or other-
Wise! He did tell of an old huddy still with Naval
Intelligence whom he contacted at one point when he
wanted 1o find out more about *who Bob Oeschler re-
ally worked for.™ There is also a friend in New Mexico
(whom he called just two days before his first call with
Randle) whose phone number Gerald blacked out on his
phone hill: 1 don't want him bothered”

I am reminded of the Bob Lazar controversy regard-
ing the apparent sincerity of Lazar vs. the credibility of
the Area 31 story. Manv people have told me that they
helicve the Inmnmttm ‘1h|-.ull'. recoverad discs beips
“hack-engineerer ut that they doubt
that Largar hunsell wus 'tl.tl.l.o.lll_}md.uw dl.nc:ti.x in that
project, Could it be that Gerald was even Ga:numc dati \15-.

b crash on the Plains of San Agustin in order (0 Y &=
In thi¢ manner he could feel thathe e
wis being honest about much of the information and / e




Researchers Can't Agree On Case's Validity =3 U C U

CRASH AT SAN AGUSTIN s

Other crash retrieval investigations are taking their lumps from
the Roswell orthodoxy. Such is the case with the Plains of San
Agustin, an alleged crash site extensively investigated by Stan
Friedman but roundly dissed by most other researchers. Fried-
man makes a case for the authenticity of the case, even after prin-
cipal witness Gerald Anderson completely discredited himsel
and his testimony, i most pmpm{a-
tion. There was no excuse for that, Friedman says, but adds,
TTTere is also no excuse for the false attacks and twisted logic
which have so often been shown in the seemingly endless
attempts to get rid of the Plains site. If (Anderson) wasn't there,
he had surely been briefed by someone who had been. But even
without him, there is a very strong case to be made for the Plains
site and for massive misrepresentation, selective choice of data
and ad hominent attacks by Randle, Schmitt and Tom Carey.”
(For Carey’s latest, see recent issues of International UFO
Reporter, “The Search for the Roswell Archeologists.” The dis-
pute over the archeologists said to have been present near Coro-
na/Roswell in July of 1947, who have been referred to in some
witness testimony and actually located in some instances, has
not been included in this article.) “I am constantly asked for a
motivation for eliminating the Plains site,” Friedman comments.
“Perhaps it is the ‘not invented here’ syndrome. I do have to
point out that Randle has published 78 books of fiction and is
accustomed to creating imaginative scenarios. Many of the con-
stantly changing crashed saucer scenarios being put forth do
demonstrate great creativity. That doesn't make them true.”
Randle’s response? “All my fiction is clearly labeled as such,” he
says. “Too bad Friedman can't say the same.” Randle and
echutitt’s new scenario—new data on Roswell, including gddi-
tignal infornmation on the archeologists and what they saw, and
perhaps more definitive answers on the Plains site—is included
in their ngzp book. Without knowing exactly what their argu-
mient will be, Friedman herewith presents some supportive data
for the Plains crash, even while the dismissals go on. (Much
more data on Friedman’s position is available; this article has
been extensively edited for length.)
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Im case for the July,

1947, retrieval of a crashed
flving saucer in the remote
area of New Mexico called
the Plains of San (or St.)
Agustin had been made by
1985 in a series of papers by
myself and /or William
Moore and in the 1980 book
The Rosiwell Incident by
Moore and Charles Berlitz,
Evidence obtained since
then has strengthened the
case. This event was sepa-
rate from the crash about 75
iles porthwest of Rm-m'sﬂ:.
nearer to Corona.

There were no headlines
concerning the Plains crash
as there were for the Coro-
na crash. Because of the
publicity prior to the
weather balloon cover
story, far more people con-
cerned with Roswell have
been located than connect-
ed with the Plains event.

1978 introduction

[ first heard of the event
from Vern and Jean Maltais
after my lecture at Bemidji,
Minnesota State College in
1978, They told me of their
old friend Grady (Barney)
Barnett, a civil engineer
with the Soil Conservation
Service who had lived in
Socorro, New Mexico, who
said he saw an almos! intact
saucer with four small pog-
F‘_
les, an anthropology Zroup,
and threatening soldiegs.
Barnett apparently did not
give the Maltaises an exact

date or a specific location.
Since ]l was on tour, [



taises, Alice Knight and
Danley all said that the dis-
covery ook place in the
course of Bamett's work.
Danley came up with a date
of early July 1947, and the
location “in the Plains.” The
ress release about the
Eomn.& crash was issued in
Roswell about noon IH!E 8,

1947, telling of a crash eagli-
er in the previous week.

Was there a connection?

The problem was o deter-
mine the connection, if any,
between the two reported
crashes. They seem to have

gocurred at about the same
time, INVolving numerous
T

made it to the Plains? Had there
been a mid-air collision between
two vehicles? (More than 40 per-
cent of flying disc sightings
involved more than one object.) If
so, why were there no bodies at
Corona? Had the rmhl‘ar} hita
craft with a missile fired from
White Sands Missile Range located
between thetwo sites?

Part of the solution was ocbvious
once morlician Glenn Dennis told
me his story in Lincoln, NAL on
August 5, 1989, [ was in Roswell
for the filming of the "Unsolved
Mysteries” program, which T had
instigated. A few months ecarlier [
had located Dennis through two
other morlicians and an old
Roswell physician. It was obvious
that Dennis knew something. but

he wasn't about to

passed on their
story the next
day to Bill
Moore, then liv-
ing in Minneso-
ta. We had
already shared
the story of
Major Jesse
Marcel, intelli-
gence officer of
the 509th Com-
posite Bomb
Group based in
Rosweil, whom
I located carlier.
Crashat
Cerona (by my-
self and Don
Berliner, Para-
gon House,
1992) presents
our research
after that, along
with new lesti-
mony. Moore had located Alice
Knight, niece of Ruth (Barney's
wife) Barmett, who had heard the
story and Barney's SCS boss, Fleck
Danley, to whom Bamey had told
the story the day it occurred. Dan-
ley’s office was in Magdalena,
northwest of Socormo on the East-
am edge of the Plains. The Mal-

i)
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talk over the phone.
| sent him back-
ground information
and various papers
50 he would know |
was not a tabloid
journalist.

Bob Shirkey, the
Roswell resident
who had prepared
the B-29 that took
Jesse Marcel and
some of the wreck-
age to Ft. Worth,
drove mie Lo Lincoln
and alzo heard the
story. He had
known Dennis for
many vears, as had

Walter Haut. But

HOW IT MIG H'T HAVE BEEN—Artist Wes Crim created this drawing
of the San Agustin crash (from special coloring book put out by the
UTO Audio-Video Clearinghouse).

| relatively small pieces of very

strong and lightweight debris,

with no bodies or intact vehicles

recovered (at least according to ini-

tial testimony in the case of the

Corona debris field).

Had there been a mid-air explo-
kun with the debris coming down
‘hile the crew and the main ship

the three had never
talked of the crash.

Dennis' dccounts

Dennis told a storv about being
called by the Roswell Army Air
Base mortuary officer d_whn;__‘ about
the smallest sealed caskets avail-

| able and methods for treating bod-
! ies that had been-out in the desert

without affeching later analyses of
body fluid. He also told an account
of an army nurse’s participation in
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an autopsy pf three horribly
@s in 5mMme of

which were badly mangled. Both
accounts, especially the latter, sug-
gest that lien bodies had been

with larger pieces of
x-.-reck.agL apparently at sope small
istance fro 1 original debris
field. Dennis always stressed that
had no proo i storv. |

located a medical corpsman who
recalled the nurse and indepen-

whom more than 3,000 are engi-
neers or scientists. On the eastern
edge of the missile range is Lollo-
man Air Force Base, then called

Alamogordo Army Air Field, with

many engineers and scientists.

As one can see from a good map,
retrieval teams from the missile
range could go to the Plains and
then back to Alamogordo and /or
north to Sandia, Kirtland, or Los
Alamos with very high security.

There were no headlines for the Plains crash as there were for the

Corona craslt . .

. far more people concer dted with Roswell have been

contacted than connected with the Plains. .

dently described her the same way
Dennis had.

In February, 1990, after the rerun
of the “Unsolved Mysteries” pro-
gram, Dennis told me about a
nasty red haired officer, not from
e base, who threatened him at
the base hospital, and the black
sergeant with him who made a
comment about using Dennis as
dog food should he ever talk about
what he heard.

It is certain that there was no
mention to the Mallaises or Alice
Knight about g horrible stench or
mangled bodies. It is equally cer-
tain that the bodies from the Plains
would not have been brought to

Roswell. Roswell was a SAC base
without scientists. @

More mililary facilities

Closer to the Plains was the
4,000 square mile White Sands
Missile Range, Straight north of
Socomo is Albuquerque, with EKig-

land AFB and Sgndig Labs, one of
the only three American gyglear
wegpons labs. Another is Logs
Alamos National Laboratory, 60
miles north. Even today, Kirtland

is New Mexico's largest employer

with more than 2 loy
many of them engineers and scien-

tists. Sandia and Los Alamos each

has well over 8000 gmelox‘ . of

40 Vol 8, No. 2 1994

Prior to lecturing at White Sands, 1
was informed that security had
been extremely tight at'Sandia
with a triple fence, bwo of which
were usually electrified, and with
dogs between fences. This might
explain the peculiar combination
of a white officer and black
sergeant in the still segregated
area. Blacks were allowed lo work
with guard dogs.

Additional investigation added
more testimony about the Plains
incident. The Socorm Defensor-
Chieftain published my letter
seeking anyone who had known
Barney Barnell. Harold Baca, a for-
mer neighbor, told me of Bamett
telling him of a crashed saucer

vith bpdies in the Plains. [ finally
met William Leed, a retired Army
Colonel with whom [ had been in
touch by phone for vears. Leed
had called Bill Moore and me at a
radio show in Toronto. He had
been given Barnett’s name and
address by a superior officer
knowing of his great interest in
strange phenomena. ("Lle touched
one of those saucers.”) In the early
1960s, made a special trip
from Arizona to Socorro. Barnett
would only speak to him after see-
ing his military credentials. Barnett
said he had been talked to three .
times by the military and was
instructed never to talk about the

event. He was a World War | ¥eter-
an and a federal government
employee, so his silence was not

surprising,
Other lcads

Robert Drake is an anthropologist
whom [ located because his name
was noted in a scientific paper about
the Plains. In 1982, he spoke of being
told by a Plains ranch hand that a
saycer had cra-:l;ed nearby thats
mer and s were found. iilf@
field trip records showed that the
conversation took place in Septem-
ber, 1947. He had also told me years
ago of another anthropelogist,
Roscoe Wilmeth, whom he had met
in Mexico. During a cattle buying
trip, Roscoe had read in a Los Alam-
o3 document of a crashed saucer
and bodies in Magdalena, which
Was the £l head. He recalled a man
who was there at the ime-and who
spoke of checking on the story when
he was out that way in the Plains.

A young man at an Austin, Texas
MUFON meeting told of his grand-
mother having heard from a truck
driver about a crashed saucer and

slpang recovered in the
located his grandmother

(he was protecting her). This inves-
tigation combinues.

A college instructor told me of an
older man with whom he gradually
became quite friendly who had very
quietly spoken of being taken to a
remote location. He was allegedly
given a gun and told to shoot to kill
anybody who tried to get past him.
Behind him was g saucer stuck in
the ground with a gash on the side
m a sketch he provided.
My source asked his source a num-
ber of questions about the topogra-
phy and is certain that the site was
the one in the Plains. This witness is
unwilling to come forth, being both
patriotic and fearful of retribution.

MJ-12 and the Plains crash

Twvpical of the falze logic that has
been applied lo arguments against



the Plains crash is the notion that
since for a host of reasons I believe
that the Eisenhower Briefing about
Majestic 12 is genuine and it
doesn't mention the Plains, that
therefore there was no Plains
crash. Further, if there was a crash
there, the MJ-12 documents are
fraudulent. Since the briefing
explicitly states, “This decument
has been prepared as a preliminary
briefing only,” we cannot say that
absence of evidence is evidence for
absence. Surely the recovery of an
almost intact saucer and a live
alien would be much more classi-
ied than the debiris field noted in

S0 many newspapers. Ike wasn't
vet President on November 18,
1952, and did nof then have clear-
ances for everything. The briefing
in the Pentagon vault lasted only
43 minutes

The briefing states that a secret
operalion re the wreckage began
on July 7. Randle and Schmitt say
this is nonsense. As it happens, I
have been able to show that Gener-
al Nathan Twining canceled a
long-planned trip to Boeing in
Seallle to {ly lo Alamogordo Army
Air Field, not to Roswell (117 miles
away over a mountain pass) on
July 7. He stayed in New Mexico
all week, visited Kirtland, Sandia
and White Sands. He was com-
mander of the Air Materiel Com-
mand (AMC) at Wright Field.

AMC people at Alamogordo
actually staged a launch of a radar
reflector on a weather balloon for
the press on July 9 at 1 p.m. This
led to a front page, full width
headline in the Alamogordo News:
“Fanlasy of Flying Disc Explained
Here.” The wire sarvice story led
to a very precipitous drop in the
number of newspaper accounts of
flying discs. The Alamogordo
Newws later stated Twining had
made a routine inspection of the
base on July 11. There was a very
high level team with him. A July
17 letter from him to a Boeing man
in Wichita stated that the cancella-
tion of the Seattle trip was because

of “a very important and sudden
matter that developed here.” No
pictures were taken al the base;
the trip hadn’t been planned.
Clearly the “routine inspection”
line was a cover story. e

Stanton Frivdman 1= a miclear phisi-
cist who has been interested in flying |

saucers since 1958 and has presented
his lecture “Flying Saucers ARE
Real™ at more than 600 colleges and
over 100 professional groups in all 50
states. Interested parties may call
Friedman at 506-267-0232 or send
him an SASE for a free list of materi-
als aboul UFOs to P.O. Box 958,
Houlton, ME 04730-0958.

A favorite knee-jerk comment
aimed at anyone even lightly

prone to conspiratorial thinkin 1
' s reliEle o1 s T
veryone knows the governmen
can’t keep secrets!”

Well, the recent horrifying dis-
closures about America’s
nuclear tests during the Cold
|t War roundly put the lie to that:
Hlmclreds—pe:hap:; thous-
sands—of innocent people were
victimized l"r\r scientists and mili-
tary who th about the
effects of nuclear substances on

RADICAL ROSWELL THEORIES DEFY
ALIEN’ EXPLANATION

the human body. Shades of those
hideous Nazi experiments!
ough most reasonable
| | thinkers have dismissed the
FUGO hypothesis of writer John
Keel—that a clever World War II
Japanese bombing device, set
adrift on paper and metal bal-
loon contraptions called FUGOSs,
sufficiently explains the Roswell
debris (See UFQ, Vol. 6, No. 1,
p- 33}—other alternative expla-
nations to Roswell do take into
account all these pemicious, for-
merly secret 20th century tests.
And more such test secrets are
undoubtedly tucked away. What
if the Roswell crash was a failed
nuclear experiment— cither ours
or somebody else’s?

The site was nof found to be
radioactive, the answer comes
back.

Well then, perhaps it wasn't
nutclear, but if it was, thal aspect
ias been keplt secret. Maybe it
was still a test of some kind,
using shaved monkeys—or even
worse, captured Japanese pri
gpersfor instance—as experi- |
mental passengers on an ill-fated
flight. Ergo, "alien bodies."”

It's even possible that some
secret technological advances
had brought into existence a
remarkably thin but unbendable,
unbreakable metal substance
a ln the Roswell debris. The con-
cept of casting molten steel into
very thin sheets, after all, dates
back to the mid-nineteenth cen-
tury.

Roswell investigators think all
this sort of speculating is hilari-
ous.

But room for speculation
should always be kept open,
should it not?

“MNow I ask,” one conspiratori-
al thinker rightly asks, “Which
scenario is more plausible? A
visitor from ouler space? Or
experiments conducted by our
government?” %

Either explanation would sat-
isfactorily explain the gove

ment's jndefaﬁgahle Iﬂy—-
even after years. Bul, sad to

say, little rigorous investigation
has gone into checking out the
latter possibility.—V.C.
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New research & new wimesses resudn in new Roswell boc

Will it finally lay the contr@versy to rest?

By Kevin Randle and Donald Schmitt

Abour the UFO Crash ar Roswell, should be in

bookstores, Because of the vast amount of infor-
mation involved, and the number of investizators who
have looked into the case, there is a large area for po-
tenual controversy here, We hope any controversy will
be in the nature of legitimate disagreement and not po-
litically motivated. What follows is a brief, chapter hy
chapter summary of the book’s Contents.

The Introduction addresses the expected attack on
the: book to come from those who are only interested in
the conventional wisdom about the Roswell Incident.

Chapter 2, *0On the Impact Site,” is a comprehen-
sive ook at what the first people w encounter ggalivn

: jle. Itis
based on the Account 01 numerous witnesses, many of

whom are interviewed here for the first time, The uctug]
Emsg was witnessed by a man and his woman Iriend

(named in the bookl. who not only saw -
craft and bodieg afterwards.
In addition, a flaming craft was scen hy Catholic

nuns, William Woody. Corporal E.L. Pyles, and a group
of archagologists in the Roswell area (who are also
named 10 the Book). effectively eliminating the balloon
hypothesis. The documented evidence, including a diary
page. shows that the crash ook place | gyenine
of Julv 4. as corroborated by the eyewilnesses,
-ﬁmnilm}' retrieval began on the morning of July 3.
Major Edwin Easley was responsible for setting the
cordon around the impact site. He, as well as other mil-
itary officials. was also interviewed, providing fresh
insights into the crash.

Chapter 3, “Glenn Dennis and Ruben Anava’™ The
Roswell mortician, Glenn Dennis, received a number of
strange phone calls from the base asking about the

yreservation of bodies. Later, he spoke 10 a nurse he
@knuw who told him about the small alien cr s that

she'd hulF-L‘d :mmEs;'_ Dennis has both Tirst and second
and testimony. He saw wreckage at the base. saw
zuards on the ambulances containing dehris, and was
threatencd. more than once, by various military per-
sonnel.

Ruben Anava brought the then New Mexico lieu-
tenant governor. Joseph Montoya from the base to his
house. Montoya spoke of the horrible thing that he'd
seen out at the base. These were the bodics of small alien
creatures. Anaya’s story has been corroborated by fam-
ilv members, including his daughter and his brother.
Friends of the Anaya's have also commuborated this tale

B vy the time vou read this our new book, The Truth
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abour Montoyn, the small creatures that Montoya saw,
and veiled threats by the FBIL

PART 11: DEBRIS

Chapter 4, “Mac Bruze] and the Debris Field™: On the
mine of July 3, 1947 Brazel tound that one of his
pastures was Intered with metallic debris, It was strunge
stuft that he couldn’t identify,

ity. T1e took & sample of it into
Roswell and was later interviewed by the military. Held
at the base for & number of dayvs, Brazel would never tell
anyone what he learned.

Chapter 5. “Sherff Georee Wilcox™: Alerted o some-
thing strange. Wilcox responded. Although he handled
some of the debns, and according to his granddaughters,
had geen g gl igs. Wilcox wanted nothing to do
with the story after the military spoke to him. espe-
cially when, according to granddaughter Barbara
Dugger, military officers had threatened to kill all of
them, Her srandmother witnessed 1hes > made by
e military.

Chapter 6, “Major Jesse Marcel and the Debris
Field™: As the air intelligence officer of the 309th Bomb
Group stationed at Roswell Army Air Field, Marcel
was the man sent 1 inspect the debris field. Although all
he ever saw was metallic debris, he was convinced that
he'd handled pieces of a craft from another planet.
Without Marcel's testimony, there would have been no
Roswell case,

he Marcel scetion is based on the interviews con-

ducted by Robert Pratt in 1979, Tt provides addi-
tional details about what happened on July 6 and 7
when Marcel and Counter Intelligence agent Sheridan
Cavitt were shown the debris field by Brazel.

Chapter 7. *The Press Accounis™ Alerted o some-
thing strange by the information officer of the 50%th, the
newspapers and radios aronnd the country tried to learn
more. A press conferegnce held in General Roger
Ramey's office in Fort Worth, Texus. answered their
questions for the moment. Later. those answers began o
weaken.

Chapter 8, “The Story of the Centwry, July 8, 1947
On July 8, 1947 the United States Army announced
thar they had captured a flving sancer. For just over
three hours. the world waited until Brieadier General
Roger Ramey told waiting reporters that a mistake had
been made. Thromgh the use of wire service stories and
interviews with a number of reporters who are still
alive, a minute by minute account of those few hours has
been reconstructed.
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Chapter 9. "KGFL. Walt Whitmore and Frank Jovea™
While the world waited for more information. Army
officers in Roswell were trving desperately to shut oflf
the flow of data. Using inumidzton and lies, they were
able to stop the reports m unusual had hap-
pened. One of the areas auacked was radio station
KGFL, Frank Jovce, the reporter, was able to shed light
on this. Teletype messages are used to reconstruct the re-
ports. Juyce, the only person who interviewed Mac
Brazel both pefore he spoke 1o the Army and afier, pro-
vided a unigue insight into what happened during those
first fow duys.

PART IlI: AFTERMATH

Chapter 10, “The Wright Field Connection™; I1 there was
a crash of an alien spacecraft wt Roswell, then a com-
mittee to reverse-ecnpineer it would have been creared.
Althowgsh the name of that committee isn’t known, their
existence is. Through evewitness testimony. a portrait of
that committee is presented.

Brigadier General Arthur Exon. who it is now
claimed was only specutating. provided interesting in-
sight to the activities Lilhd military at Wright Field.
Exon, however, when fird speaking 1o us, was not spec-
ulating. but telling us what he had observed himself
while assigned at Wright Field. later at the Pentagon. and
then as the base commander at Wright-Patterson Alr
Force Base,

Chapter 11, “The Autopsy Report™: The ieg ro-
covered were. quite nawrally, studied by a vanety of ex-
perts. Access 10 the doctors who conducted the autopsies
has been limited, Ten Stringfield has provided soma
interesting dati and shared it And one doctor (named in
the book) provided information about her rescarch on the
spinal cord,

Chapter 12. “The Threats™: The Army and the gov-
ernment wanled notliinig »did about the crash near
Roswell, They moved quickly to suppress the informa-
tion. While the military men and women could be sworn
to seercey. the civilians were another matter. A number
of them. including Glenn Dennis, Frankie Rowe, Ruben
Anava, and the family of George Wilcox explained how

they had been threatened by officials of the sovern-
ment. Had this mm;&eﬂmamal bal-
loon. they might have requested those involved to re-
main silent. But the threats went beyond that. Glenn
Dennis “would be picking his bones out of the sand.”
Frankie Kowe was going to “be taken out into the
desert.” There was nothing subtle about the attempts to
silence the civilians. including several children.
Chapter 13, “Anatomy of mn The
Associated Press sent two representatives, Juson
Kellahin and Robin Adair. into the Roswell area. Their
stories have never been reviewed, Now, with their first
hand reports, and the documentation available, it is pos-
sible 1o learn exactly how human memory works, how
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two people can tell what they believe to be the truth, and
how all of that fits into a complex whole.

t is also interesting that Kellahin wells of seeing the bal-

loon on the Brazel ranch, and of Qhutuﬁﬂghg taken
Wege. with military officers standing around it. Ths
could be the information needed to crack Roswell case.

Chapter 14, “Twining. Project Moon Dust, and
Government Dgecit™: On September 23, 1947,
Licvienam Genzral MNathan ¥ Twining, the commmander
of the Air Materiel Command, announced that “The
phenomenon reported is something real and not vision-
ary or fictitious.” Twining was telling his subordinates
that flying saucers existed. Unforiunately, in the text
of that same letter, he claimed that there had been no
proaf “in the shape of ¢rash recovered exhibits.” Anex-
amination of that letter. of the attitudes of the time. and
the circumstances of the creation of the letter provide us
with a better understanding of both those statements.
The latter is coupled to a handwritten note by J, Edgar
Hoover which said. “...we must insist upon full access to
dises recovered.” That suggests that something real was
soing on, and a study of that tells us exactly whar was
happening.

Afier Twining's suggestion for a priority investigation
wis made, the government responded with Project
Moon Dust, Doonments obigined through the Freedom
of Information Act reveal that Moon Dust was 3 real
project that was charged with the retrieval of space de-
bris.

Documentation now available proves that there was
also ; roject that had nothing to do
with was not based at Wright-
Patterson Air Force Base.

Chapter 15, “Scarch for the An:huenlgﬁiiig": Burney
Buamett suggested that archaeologists had been on the
impact site with him. For the first time those people have
been located and their stories are incorporated into the
Roswell case. First hand testimony from one of the ar-
chaeologists brings this aspect of the Roswell case into
sharper foeus, No longer is 1t pecessary to speculale
about them because they have been identified,

The other aspect is that these people were Pw
Plains of San Agustin, but were pear Roswell, no maore

thir VolIve y miles from THETNATY base.

FPART IV: THE EXPLANATIONS

Chapter 16, “Alternative Explanation | — Japanese
Balloon Bombs™: One rescarcher has claimed that
Roswell can be explained by a Japanese firgo. or balloon
bomb, There is very zood evidence 1o refute that claim.
including the testimony of more than a dozen people in
Roswell who were in a position to know.

Chapter 17, "Alternative Explapation 2 — A V2
Rocket”; There are also those whe have claimed that
Roswell can be explained by the wreckage of a V-2,
Overlooking the fact that many of the men at Roswell
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had served in Europe and a few even had wreckage
from a V.2, there is a better case 10 be made. Evidence
collected from the White Sunds Missile Range as well as
various archives shows that a V-2, or any other rocket,
will ot account for the wreckage found.

Chapler 18, “Balloons, Bombs. and Experimental
Alrcraft™: All the other explanations for the wreckage
are explored. showing that there 15 not a shred of ¢vi-
dence that can explain the Roswell case in mundane
terms. A careflul examination of the facts reveals little
roint far any other explamation.

Chapter 19, "A Complete Examinatinn of the Facis™
Looking at the case from the point of view of a lawyer
huilding g closer arcument. shows no room for any ex-
planation other than extraterrestrial. By looking at a
small portion of the case, an alternative can be found,
But. when all the facts are hrought into play, the alter-
natives fall away. The names of many of the witnesses

Don Berliner
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This will put to rest many of those rumors.

there is only one MUFON organization in

PART VI: THE TIME LINE Germany, Literature recently released by a Mr. Koch
Chapter 21 is a chronological listing of the events lead- and Mr '}e;.,-p.{.pg ﬂd-.rem-z'mg'a “MUFON-Berdin™ was
trng up to acd following e Roswell Incident. YWe have mi:c[’cudiné_ even though they are members of MU-
also included a number of Appendices on (e MJ-12 FON-CES. A new UFQ institution was formed in
huax. the Witnesses {a comprehensive listing broken Germany with the acronym DEGUFQO. which in
down into first and second hand sources) and ather rel- cludes a subgroup, RUFON, in Hamburg, MUFON-
evant documents. CES is working cooperatively with these groups,
The Reference seclion contains a Glossary, Notes MUFON-CES conducted their annual meeting in
and Bibliography. In all. The Truth Abowr The L8O Feldkirch, Ausma, on Ociober 30). 1993, followed by
Crash ar Raswell nins to more than 350 pages. their first regional meeting on February 3. 1994, in
= Ottobrunn, near Munich, where 53 people were in al-
tendance.

Randle & Schmitt are also co-authors of UFO Crash ar Incidentally. Rolf-Dieter Klein conducted a com-
Roswell (Avon, 1991). The Truth About the UFO Crash at puter analysis of the Armary UFO photographs from
Roswell (519.95 plus 52 s&h) should now be available Puerto Rico. which show a disk with a jet fighter
from M. Evans. 216 E. 49th St., New York. NY, 10017, qli‘-ﬂfh_'}' (promoted by Jorge alemim to be a fake. Mr,

Martin has been 0 informed.
e T IR On February 26th, ten distinguished MUFON-
CES members subs¢ribed to the MUFON U0
Jowrnal for 1994, This short article is an update on
the activities of MUFON-CES as faxed from Mr.

i:' von Ludwiger. It does not address any UTO photo-
MUFON graph or abduction cases presently in progress. nor

any recenl TV programs and appearances.
—Walt Andrus

PAGE 10 MUMBER 311 MARCH 1904



MUFON UFO JOURNAL S

some crop circles reflect a musical, or diatonic scale. 1
must confess that such musicality is beyond me. and that
I"'ve et to read an account, by HawKins or anyone else,
which convess the slightest idea of what this is supposed
to mean or not mean. It it’s tied up with ratios, then are
those ratios suppascdly present in all crop circles? If not,
then how dowe know that they aren’t sionply an artifact
of a particular circular or two with an arbitrarily ar-
vived at digmetes that iy, « prodect of candomness?
Right now, it's the sort of “factoid™ that a lot of people
are feasting on without really having digested its caloric
content. [ admit it"s intricuing, but do2s it mean we're
suppaosed to find similar diatonic scales in UFO diame

ters. muitlared amimal uteruses or in the heights of re-
ported alien grays. reptilian, insectoid or otherwise?
Interestingly, like Mack. Hawkins has also been associ-
ated with Harvard University; but, so. too, has Timothy
Lenry,

Close Extrarervestrind Envcouniers (“Positive
Experiences with Mysterious Visitors"') is another one of
those books which I haven't had time 10 fully digest. It"s
authored by Richard Bovlan. Ph. D with help from
Lee K. Bovian (Wild Flower Press, 202 pages, 512957,
and appewrs to tall inte the Leo Sprnklefloha Mack
camp inasmuch as it reports fnendly alien encounters or
abductions. 1here are numerous statistical “pie-charts™
reproduced here which need o be consolidared and
compared with their counterpans elsewhere before com-
ing to any final conclusions. Avain, as far a5 my own
personal discomfon is concerned, the intemal invesii-
gation of such cases seems tw rely almost wholly on tes-
timony recovered under hypuosis,

Karla Turner. Ph. D.. author of lite the Fringe. has
out a seeond book, Taken: Inside the Alien-Humean
Abduction Agenda (paper. 314.95), with a Foreward by
Linda Howe, which I have not vet scen. Also unseen at
this time is The Living Galayy by Adolph Obach of
saskatoon, Canada

Alsa heasd of but unread at press Ume is Warch the
Skies! by Curtis Peebles, due oyt soon from the
Smithsonian Institvion Press.

And 10 ot my own horn: the April, 1994 issue of
Ol magazine carrics the first excerpt of my continu-
ing six-purt series about UFOs,

1
The Truth About the UFO Crash at Roswell 51 rumored archacologists.

by Kevin D. Randle and Donald R. m

M. Evans & Co.. NY. 1994, hb,
pages of illustrations. 51945,

51 pages. plus 16

e all know that the Roswell Incident has long
lees, which is why, nearly 47 years after the fact.
s wtill around. ative and kicking. In fact. this is the sec-
ond book on the subjcet by the same investigative team
(Randle is o Cuptain in the Air Foree Reserves, Schmin
director of special investigativns fur CUFOS), there is a

APRIL 1994

NUMBER 312

Showtime movic based on gime scheduled for release
later this summer, and of course there is the ongoing in-
vestigation called for fu New Mexico congressman
Steven Schiff. o be conducted by the Government

Accounting Office/
Now. it has E#‘e;f;tr. or at least more, legs. Among

the many new clalfs reported by Mssrs, Schmitt and
Randle are o new date and location, along with gew
geewitnesses discavecnd in e woodwork, including a
least two accounts of an apparently livine, breathing
and walking alien retrieved from the crash site, when

tour olfigr of us otficrwortaly companons allezedly

The new date 15 shortly before midnight on Friday,
Julv dth, 1947, the location less than 40 miles north of
the front gate of Roswell Army Air Field. Previous re-
searchers had put the second site. where the bodies
were allegedly found, within a few miles of the large de-
bris field discovered on the Mac Brazel runch, the one
that resulted in the original press release written by Lt
Walter Haut. which tirst brought Roswell to the world's
attention. (O in some cases. almost a hundred miles
away, on the Plains of San Acuslin. i proposition which
the wuthors convincingly de Mg stll, & map. however
crude. would have been helpful.)

Brazel finds the scattered debris on the morming of
Julv 3, according to the sccepted scenario, goes into
Roswell the following afiernoon (Sunday), is accompa-
nied ek to the ranch that night by Mujor Jesse Marcel
and Caprain Sheridan Cavit, the base’s counterintelli-
gence officer. and at noon Tuesday, Julv 8. Haut's press
release goes out, Three to four hours later, in Fort Worth,
Texas, the cover-up orchestration begins. Roswell. the
Air Foree contends, was nothing more than o misiden-
tified weather balloon.

There is much else new here. too, which explains
why the authors felt compelled o do another book on
the subject following their earlier UFC Crash ar Roswell
CAsan, 1991 And. in faet, there 18 wo mach ne'aa -.nf-ar-

mation to ¢over in a single review.

m'ﬁ'_:"'nleu!iﬂrmd. there is a Lt Governor of ?H'n:w
Mexico, Juseph Montova, testimony from two AP re-
poriers sent 0 Roswell. an alleged contemporary log

s e, book and diary page which confirnt a UFD) sivlitine on

ilv 4 (neither 15 reproduced, however), and the idenfily

Untortunawly, there are also enough internal incon-
sisteneies and ¢ ictions in much of thishew male-
nal w Keep legitimate ermics and dedicated skeptics
harping for years. Some of the internal inconsisteneies
are addressed by the authors, others aren 1. Xo Koswell
researcher that 1 know of, [or example. has ever con-
vincingly answered the first and most obvious Roswell
coptradiction - why the debris mentioned in Hawt's
original press release and the wreckage described in
Marcel's account, only recovered 30 vears later, are ut
such odds with ong another?
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In Haut's account. presumably written after Marcel
and Cavitt have rewrned to base and been debriefed.
the flyipe dise is described as relauvelyv intacy and of
such small size that the rancher (Brazel) reportedly
hauled it into a shed for safekeeping. Yet one of the fun-
damental arzuments for the extraordinary nature of the
debris field on the Brazel ranch has always been the fact
that it was supposedly 50 exteniive us to automatically
rule cut a weather halloon and most other mundune ex-
planations. But, even now, g sizantic debris field with
spuees in the ground visible Trom the air clashes with
the descriptions of the second site as offered by the au-
thors. In fact, there is even an illustration. drawn from al-
leeed eyewitness accounts by Schmitt. which shows a
relatively intagt, crescent-shaped object with a small
gush or 1ear in one side. Are we lo assume that all of the
Brusel dehiis allegedly came from the missing section of
an ohject which is nowhere descnibed as more than 30
feet long or in diameter? That it only fell in one rela-
tively concentrated area miles from where the ohjeet it-
self came down with five aliens aboard. and wasn't
subsequently scattered all across the inlervening coun-
tryside? Such a scenario mighr be possible — 1 just
don’t have a clear picture as o fow.

Randle and Schmitt also uncover much new test-
mony about what went gn at the second site after the
military arrived. According to one source, securnty was
s0 tight that the MPs puarding the perimeter had to do so
with their backs wrned to the crash, and were routinely
rotated every few hours so that no one got “a good long
look™ at what was zoaing on. This is not unimaginable, of
course, as a secunty precaution it simply clashes with
lapses of security reported elsewhere. According to
Truih, fur example. members of the Roswell fire and po-
lice department. even Chaves County Shentt Wilcox,
had heen out to the second crash site, which makes little
sense in light nfmasure:; imposed on
the militany’s own troops. Who would have called them
to the scene, and more importantly. why? According
oy Randle amd Schimitt, one of the archazology students
alenied Wilcox, but the area should have been sealed off
by the military long before any additiona] civilians were
allowed into the area.

pparently, that same day. _S::Eurd_u}'. July 5, the_four
il bodies and one living alien are reportediy
transferred to the base hospital? the Iatter is allegedly
able to walk into the building under its own power, and
is seen doing s0 by a civilian painer on the base. Why
the latter would have been working on a weekend. let
along over the long natonal holiday of the Fourth, of
which much is made elsewhere, isn't directlv addressed.
One might be foreiven e wondering, though, given the
gravity of the situation — flving savcer and alicn bodies
en ronte! — why such incidental civilians weren’t
cleared off the base prior to the arrival of alien corpses.
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Some of those discrepancles are major, some
minor. Some, no doubt, can be attributed to
memories now more than 45 years old. They
just can’t all be right or accurate.

At one point. the aliens are described as “goggble.”
vel another drawing E;- Schmitt, based again on new
eyewitness testimony. shows the aliens looking more hu-
manlike (and taller) than ever. In one account. at least
two of the bodies are described as horribly maneled: in
another, they're all described as rglativelv Intacl. In one
account, the autopsics take place at the hospital (as one
would expect): in another, the bodics ane seen laid out on
“mess tables,” surrounded by doctors, in an airplane
hanuar before being transferred to the hospital. Does it
make sense that ambulances containing bdies and at
least goodiesag alien would go first to a hangar, unload
their carae for cxanmation, reload their cargo and then
conunue on to the hospital?

One nurse. said 1o have participated in the autop-
sles, is shipped out within a day or two. but no one else
zeems o have myvsterivysly disappearcd that we know
of. In one instance. we are told that the alien bodies are
contained in a single. closcly-guarded crate inside the
hangar prior to bzing flown out aboard a B-29: in an-
other. we're told that the bodies went out in two Crites
and two planes as a guard against losing the evidence in
a crash. Where waus the second crate?

Some of these giﬁcree.lncies are [ajor. some minor.
Some. ne doubt. ean be attributed to memories now
more than 435 years old. They just can’t all be right or ac-
curate, And the authors admit as much in their chapter
devoted to the accounts of the two AP reporters they
were diligently able to trace and interview for the first
time. Jason Kellahin and Robin Adusir. Their stories
roughly hang together. but vary as to specilic lime, s¢-
quence and certain other details.

[ don't mean in any way o disparage the immense
amount of time and energy that Randle and Schmitt
have put into their investigation of the Roswell Incident
(the book is well recommended for reading ). only to
point out that all of the answers haven't as yet been
uncovered, as 1 think they would be the first o agree.
Nor do 1 mean to cast doubt on their newly discovered
witnesses.,

The wankle in the new Roswell scenano that bothers
me most. though. is this one. Acconding o Randle and
Schmitt, Blanchard. Wilcox and numerous other known
and unnown participants were all at or near the “second”
crash site, with bodies. on the day before Brazel drove
Thio Roswell on sunday and reported what he had found.
(Conspicuvus by their absence, however, are Marcell and
Caviu. both intellizence oflicers. who are Later sent out
to investigate Brazel's “second rate” site.) Why, then.

since base commander Blanchard presamably already

knew about the crashed savcer and recovered alicn bod-
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ies, would he even remotely cor
press release three days later aboulre now insigmificant
Bruazel debris field? Surely he would already have been
in contact with his superiors in Washington and the se-
curity lid clamped down hours, if not an entire day. be-
fore Brazel ever drove into town? Arzuably. higher-ups
might already have been in town and running things.

Muoreover, the Brazel debris ficld involved but a
handful of witnesses, and would have been relatively
easy 10 whitewash or cover over at the outset had anyone
desired to do so. But the second site, which Randle and
Schmitt now say is the first site, allegedly involved lit-
erally hyndreds of civilian gud military witnesses. The
more the merrer. perhaps. but also the much harder to
corral and control. If Blanchard truly knew and kept mum
about Saturday’s events, what earthly urge would have
compelled him to publicize the Brazel incident? It sim-
ply doesn't make sense.

art of the “appeal” of Haut's original press release

has alwavs been its partial understandability as an
all-toa-human snafu which had o be hastily covered
over with a weather balloon storv. But the revised
Roswell scenario makes no sense whatsoever, if an
alien craft and bodies were already in Army Air Force
hands. It changes Blanchard's once forgivable zaffe
from a mere overeacer slip of the tongue Into & monu-
mental foul-up of potential career-suicide proportions, an
act of such sheer stupidity. if not acwal insurbordination,
as to be almost unimazinahle. Yet, as is known,
Blanchard went on to a distinguished service career and
was even in line for the job of Air Force Chief of Staff
hefore he died from 4 heart switack. Haut and Marcel,
meunwhile. retired from the service within a year and
three years, respectively, which In no way means o
cast aspersions on the character of cither.

But to reiterate: what Randle and Schmitt appear to be
implying here is that the cover-up was already well un-
derway as early as the afternoon of Sawrday, July Sth.
Troops had cordoned off the area, the hodies were al-
ready on basc, numerous evewitnesses already threat-
ened, and at least one tilgﬁi Witlt exiralerTestrial amacts

onpoard was being readied for cross-country transport,
with # second soun to follow, all in apparent secrecy. In
other words. the military authorities were already well in
the know. That Blanchard. on his own initiative and
under such circumstances, would now authorize a press
release the following Tuesday — almost three full days
later — reparding the Brazel debris field literally stag-
gers the imagination, It is so improbable a develop-
ment as to be almost inconceivable by definition.

So where does this leave us dedicated Roswell watch-
ers? Pantly in anticipation that the ongoing GAO in-
vestigation will finally tie up the many loose ends and
inconsistencies of the case once and for all. Ultimately,
however it may also leave room for yet another book on
the Roswell Tncident.
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May 1994

Eright Planets (Evening Sy

Venus (magnitude -39} shines conspicucusly m the WNW a
disk, not setting until well after twilight ends. This brightest
of all planets lies near the thin lunar crescent on the 12th.
Jupiter (-2.3), still retrograding in Libra toward Virgo, is low
in the SE ut dusk and advances wespward across the suathern
sky during the might The giant lics near the gibbous Moon on
the might of May 22-23, "
Bright Planets (Morning Sky)p -

Mars (1.2), in Pisees, 1s hard to see as itis low in the E ar
duwn.

Jupiter sets in the W abour 4:45 AM davlight time in mid-
month.

Sawm (1.1} in Aguarius, riscs in the E abour 2030 AM in
mid-May and remains low in the ESE at dawn.

Annular Solar Eclipse:

COn Tuesday. May 10, the new moon crosses in front of the
Sun but is too Far away (near apogee) to complewly hide
the bright solar disc, Thus. a ning or annudus of sunlight en-
circles the black sithovene of the Moon. In the U5, the 145-
mile-wide (varies somewhat) path of annularty sweeps from
SW 10 NE across parts of 13 states — Arzona, Now Mesico,
Texas, Oklahoma, Kansas. Missoun, Hlinois, Indiana, Ohio.
Pennsylvania. New Yorh, Massachusetts, Vermonr, New
Hampshire, and Maine. The annular or ring phase of the
eclipse cxcesds 6 minates along the center line of the path
trom Oklahoma e Muine. The Moon covers about %1% of the
Sun's diameter and obscures abou 89% of the Sun’s ureu
throughout the annulurity path in the ULS, The rest of the
country expenences a partial eclipse in varving degrees de-
pending upon the distance from the central umbral path. This
15 the last annuiar or total eclipse visible from the U.S. until
2012,

Whether ong is in the annular zone or outside of it the
eclipsed Sun must ot be viewed directly with the naked
eye. Unlike the total phase of the toral eclipse, this particular
event at maximom stitl leaves 115 of the Sun’s brilliant
photosphere exposed. Permanent eve damage can result from
even short exposures to the Sun’s radianon,

Moon MPhases:
Last quarter—May 2

D

New momn—May 10

First quaner—May 18

LD

Full moon—Mayv 24
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sponding to personal attacks. This sort of infizhting

is not good for the field. It provides the skeptics
with the ammunition they need to work against us. [
have. more than once, tried to convince Stan Friedman
that the enemy is the Air Force. In 1992, 1 suggested to
Dick Hall that T would make no comments about
Friedman. if he would do the same. In November 1994,
I again tried to convince him that we needed 1o stop
sniping. He has refused o quit. His latest attack is filled
with half-truths and misrepresentations and has crossed
the line. [ will now respond to those attacks..

First, T will respond point by point to Figure 2 in
Friedman’s paper. Roswell Revisired. as published in
the MUFON 1995 International UFQ Symposium
Proceedings, T will present the evidence and suggest
sources so that my version can be verified. T will then ne-
spond to some of the points raised in his paper, showing
the arcas and providing the sources of documentation to
prove that he has misrepresented his position.
Friedman’s claims are in italics. my responses in regular
Ivpe.

l n the past, 1 have been advised to refrain from re-

1. L. Henning said he took an anthiro course with
Gerald Anderson & De Buskirk, (LLH. and 5 others in
the clusy had no recall of GA after seeing his vearbook
picture! No such claim was made. )

In truth, using a class list, T spoke to five ¢lass mem-
bers. | asked each if they remembered the anthropology
course and Dr. Buskirk. When T asked Henning if he re-
membered a student named Anderson, he said, “Jerry
Anderson?” While it is true that he didn’t recognize
Anderson’s yearbook picture, it is interesting that of all
the names he could have asked about. he said “Jermy."”

Of course. all this is irrelevant. Dr. Buskirk. the high
school anthropology instructor, wrote in a letter,
“Anderson was in my anthropology class the st se-
mester, then, according 1o his transcript (emphasis
added), wok a French Class.”

The statements of the others in the class became
unimportant after Dr. BusKirk reviewed the transcript.
Another official at the Albuquerque High School sup-
plied similar information but asked that his name not be
used hecause Anderson had threatened legal action if
anyone revealed what was on his transeript. Anderson
could resolve this if he would allow the principal at
Albuguerque High School to review the record and re-
lease a statement about what lass Anderson ook during
the first semester., Anderson has refused to do this.
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though he did produce a copy of his transeript that ap-
peared o have been altered. No false claim here.

Befare it comes up, Friedman has confirmed to others
that Winfred Buskirk is, in fact, the anthropologist
Anderson described. When Friedman saw the photo-
graph of Buskirk compared to the “1dentkit™ skewch of
Buskirk created by Anderson, Fricdmuan admitted it was
the same man. In a letter dated June 20, 1991 to George
Eberhart, Friedman wrote, “(it) is probably rnight that
Winfred Buskirk is the mun in the Identikit sketch . . .
who would therefore be lying about where he was in
July 1947, Coincidence!??” Note that Friedman is quick
to label D Buskirk a liar beeause his testimony does not
corroborate that of Anderson.

2. B. Barnett lied 1o his wife Ruth about not being ai
the Ceorena site,

I confess that I'm not sure what he means by this. [t
seems 1o be in response to a theory developed to explain
the diary kept by Ruth. According to the diary, Barncy
was in no position to have seen a crashed saucer, any-
where, if the dates are as originally reported. It we ac-
cept the July 2 date of the crash as reported in The
Roswell Incident, Bamett is not involved. On July 3. he's
in the office. If we accept the July 4 date. meaning he
was on the scene on July 5, he's in Socorro working on
the house.

If we try to figure it as July 8, the date the military ap-
parently began operations on the Brazel ranch. Bamett is
in Pic Town. However, according to the theories, the
craft on the Plains hus already been recovered, so there
was nothing for him to see.

Now, the only possible eonclusion to he drawn is
that I don’t know how Bamett fits into the story, Clearly
he knew that archacologists were involved because,
with the help of Tom Carey, I found the archasologists.
They weren't on the PSA, but they do exist. It is inter-
esting that Barnett knew about them. But ryving 1o ex-
plain the Barnett story by using all the data is not a
false claim, It is trying to understand the situation #nd
that is something that we all do.

3. BB was old 1o disinform the world abour the
Plains of San A.

As we discussed the role of Bamnen ar the Chicago
meeting in 1992, T suggested this as a possibility o ex-
plain the Ruth Bamett diary. Clearly, this isn't satis-
tactory. It was speculation and was not suggested outside
the meeting. For Friedman to continue to harp on this is
ridiculous.
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4. Barnev Barnett told evervone the erash was in the
Plains.

Again, I confess I'm not sure what the point is here.
Isn't Bamelt the source of the information about a crash
on the Plains? If he is not, then where else did he suggest
the crash took place? And, if he was telling some people
that a crash occurred in another location, doesn't that
render all the discussion of an event on the PSA irrele-
vant?

5. Barney's Soil Conservation District included the
Corona site.

I believe what was said was that Barnett did get over
into Lincoln County, as confirmed by Bamnett's boss, J.F.
“Fleck” Danley. Ve Maltais told me that Bamey some-
times got down to Carrizza in Lincoln County, This in-
formation in no way translates into a statement that
Barnen’s Soil Conversation District included the Carona
site, There is no false claim here,

6. Three Anthropologises (Dick, Hibben, etc.) were on
the PSA in early July 1947, and said there was no crash
there, (None were there!)

In my search for the archaeologists, I found a number
of them who were on the PSA. Herbert Dick arrived in
the middle of July, but said that he heard nothing from
anyone who lived there that any event had taken place.
If we believe the Gerald Anderson diary, the recovery
operation was still going o e as July 22. I true,
then Dick was on the PSA in time to see some of the op-
eration. He said he saw nothing.

With Tom Carey's help, I identified a number of
other anthropologists on the PSA in the right time frame,
including, Dan McKnight, Wesley Hurt, Albert Dittert
and Ed Danson. They heard nothing about this event.
This is in stark contrast to Mac Brazel’s neighbors who
heard something about his involvement with the military
and his find. There is no false claim here.

7. Robert Drake claimed thar, in 947, he talked 1o car
companions about crashed disc and bodies noted by
ranch cowboy,

Which is exactly what he did do. He told this to Tom
Carey during Carey's first interview with him. Later,
when the others in the car were located and interviewed,
with each denying the conversation took place, Drake
changed his story. I'm not the source on this. Tom
Carey's interview with Drake is. Those interested in
verification should write to Tom Carey. However, |
made no false claim. 1 merely reported all the relevant
facts.

8. Don Berliner was on the helicopter with Gerald A
in the Plains.

This is the impression [ had after Berliner took me to
the site identified by Gerald Andérson. Berliner told
me what was happening on the helicopter, It was a nat-
ural conclusion to draw based on what I had been told.
That Berliner was not on the helicopter and | was mis-
taken about it is completely irrelevant. Friedman is
ETasping at straws.
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9. Gerald Anderson made up new info while on the
Plains.

If Anderson is lying about seeing the crashed saucer,
then everything he said was made up. The location of the
invention of his tales is irrelevant.

10. 5TF rold Gerald Anderson about redheaded offi-
cer and black sergeant BEFORE Gerald told STF of
them.

Before Friedman ever interviewed Anderson, he sent
him a package of material about crashed saucers and
UFOs. 1 know from other such packages, that Friedman
often includes the latest information in those packages.
This is very poor investigative technique, It contaminates
a witness befure he or she is interviewed so any infor-
mation gathered is suspect. Friedman DID send a pack-
age to Anderson, because, during Friedman's first in-
terview with Anderson, Friedman asks if he has re-
ceived the material. Anderson said that he had, but
hasn't read it yet. Given gll the ot i y
Andergon, why should we believe this to be the truth?
Cfea.riy. this could be the source of the amazing coinci-
dence between Anderson's redhaired officer and the
one described by Glenn Dennis. And, of course, no in-
dication of a false claim by me.

11. W Buskirk’s book proved he wasn't in PSA in
early July 1947,

I suggest the caption on the pictures in the book do
corroborate Buskirk's statements. However, this is ir-
relevant. Buskirk wrote that he was in Arizona from
June through September 1947 and was too busy eaming
his Ph. D. to be in New Mexico. In a letter, of which
Friedman has a copy, Buskirk wrote, “The ceremonial
pictures in The Western Apache and the fairgrounds
pictures were all taken around July 3rd-6th or Tth. I
was certainly too busy on the reservation to be engaged
in any archasological side-shows." In other words, the
man himself has said that he wasn't on the Plains. The
point by Friedman is irrelevant, but it was not a false
claam by me.

12. A nun’s log establishes a new rime and site for
UFO crash.

I don't believe that is an accurate representation of my
position. The nun’s log, a written record, establishes a
time and date for an event that seems to correspond to
the crash. It suggests a location to the north of Roswell.
There is nothing false in my reporting of the informa-
tion, though Friedman and others seem hothered by this
record.

13. I. Ragsdale's testimony establishes N. of Roswell
crash site,

Jim Ragsdale's testimony corroborates a crash sile
north of Roswell, based on the original, uncontami-
nated testimony by him. That he later changed his story
under financial inducement by Roswell businessmen
does not negate what he said originally as recorded on
audio tape. No false statement by me was made.
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14. Sgr. Pyles testimony establishes new site or tine
far crash.

Again, 4 complete misrepresentation of my position.
Given the data received from Pyles, it fends to commobo-
rate the information supplied by others. Pyles remem-
bered it as early July 1947, and said that he didn’t be-
lieve the balloon explanalion when he read it in the
newspaper. Fricdman has misrepresemed moy position 1o
create a fictional false claim.

13. K. Kaufmann's testimony abour crash is fully
trustworthy.

I believe this does accurately reflect my position.
Friedman rejects it for reasons that are less than credible.
At one point he demanded of me, “Why is he ralking 1o
vou?" Since Friedman didn’t find the witness, he can't
be credible. All the information about Kaufmann's lack
of credibility comes from those who have their own
agendas. As an aside, Friedman suggests that Kaufmann
has supplied no documentation to prove he is who he
says he is. This is not true. I have seen the documenta-
tion. However, there is a picture of Kaufmann receiving
a medal in the S0%h Yearbook. 1 have seen nothing to
sugzest that we should reject Kaulmann's 1estimony
other than Friedman's desire to do so.

16, festimony from anonvmous caller is fullv trusi-
werrthy

This doesn’t even closely reflect my position.
However, it must he stated again, though Friedman
knows it, that T know who the caller 1s. And, his infor-
mation agrees, generally, with other eyewitness testi
mony | have gathered. What I don’t understand is why
Friedman re¢jects this testimony, but accepts Drake's,
which came from an anonymous cowboy. No une knows
who that cowboy is, but Friedman is quick to use it to
support his PSA crash. I talked to my source. Dr. George
Agogino corroborated the existence of the man.
Fricdman didn’t talk to his and doesn’t know who il is,
Why ths incredible doable standard in accepiing 1esu-
mony? And, shouldn’t we all rate the testimony based on
how it wias obtained and how it fits into the whole pic-
ture? We do not accept or reject any testimony until it is
placed in the proper context and reviewed in relation to
all ather estimony.

17. Thar 8. 1. Friedman knew all abour an RS alien
fissue sample.

This mukes no sense to me. There wWas a rumor cir-
culating that I had a sample of alicn tissve. I never said
anything of the kind. This is another false statement by
Friedman.

18 STF claimed Rgugle and Schmitt were govery

NI agenls.

Apparently he hasn't recently read one version of
the Teview he wroe of UFO Crash ar Roxwell, In fagt, in
a letter dated July 27, 1991 from Jerry Clark to
Friedman. Clark writes. “"You suggest that both Randle
and Schmitt are government agents *desperately trying
to attract attention away from the Plains where one of
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the aliens was alive." True, in the next paragraph you
provisionally (as in 1 think™) withdraw this outrageous
charge. but only after mising it. and planting the idea in
... the minds of credulous and paranoid UFQ buffs.”
This demonstrates that Friedman has, in fact. raised this
allegation.

19 STE becanse of archive research, knew enangh ro
fake the MJ3-12 document.

That is exacily whal Friedman suggested in an anticle
he wrote, saying, “The simple fact of the matter is that
Moore, Shandern, and I had already picked up on all the
names on the list prior to the receipt of the filn (except
for Dr, Donald Menzel) as a result of the many days
spent in historical archival research begun a decade
ago.”

He constantly mentions atl the archival work that he
has done in the past. That certainly provides the basis for
a suggestion that he had the knowledge. This statement
has been made in light of his claim that only spmeone on
the inside could have faked the document. I was sug-
gesting that the informnation was available to those who
have done the proper research, which is what Friedman
claims he, Moore ind Shanders have done, However, he
knows full well that I never suggested. and in fact, have
never helieved, he faked the documents. Tn a lecture in
Lincoln, Nebraska, with Friedman sitting in the audi-
ence, I said that T didn’t believe he had faked those
documents. He thanked me for the comment.

20. W. Moore knew enough to fake the MJ-12 docu-
ment.

Again, that is what Friedman has said himself.

21. Thev had fonnd Glenn Dennis’ nurse.

Actually, what was said, by Don Schmitt, was that he
might have found her in Minnesota, Schmitt called the
home of a couple, asked for the nurse by name and was
told that she was out shopping. He then asked if she had
ever been an Army nurse was told that. yes, that seemed
ight. When he called back, he was 10ld there was no one
there by the purse’s name. This is not 4 false claim. but
the relating of another bizarre event surrounding the
Roswell case,

22. They had talked 1o six people who had seen alien
bodies.

Another claim [ don’t understand. I made that state-
ment, and it was true at the time. Since then. 1 have
talked to others. A number of them, Edwin Easley. W.
Curry Holden, Frank Kaufmann, Albent Lovejoy Doran,
Thomas Gonzales, Jim Ragsdale and the anonymous
archaeologist, have told me they saw bodies. That seems
to add up to more than six, | have also talked to others,
whose names I don’t plan to release, who have told me
about the bodies. Where is the false claim?

23. The US Governmem hid records of all Roswell
FIUFYES,

When we began the search, we could find no records
for any of the nurses. This even disturbed Colone] Ford
in the Pentagon who helped us track some of the nurses.
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Her first attempts to locate records failed. Now. myste-
riously, those records have surfaced. We have found
one living nurse who remembers nothing of Glenn
Dennis’ nurse. This 1s not, however, a false claim.

24, The maortuary officer af Roswell was an MD,

This falls under the category of so what? It was a sim-
ple mistake. It 1s not unlike Friedman’s consistent mis-
spelling of Agustin until I pointed it out to him, or his in-
sistence on referring to Army Air Fields as Army Air
Bases. It is a bit of trivia that is irrelevant.

However, this one is also very misleading. Don
Schmitt had arranged an interview with Bill Rickeu. It
was recorded using my video camera. Friedman at-
tended that interview. On the tape, you can hear Rickett
mention the mortuary officer. Friedman then asks if
Rickett knew who it was. Rickett said, “He'd be a doc-
tor” So. Friedman was at the interview where that small,
unimportant piece of information appeared. I had no
reason 1o believe that Rickett was mistaken about it,
However, it shows that this was not a false claim, but a
simple mistake, based on the opinion of a man who
was in Roswell in 1947,

23, General Arthar Exvom had first hand invelvement
in Roswell crash retrieval, and first hand knowledge
af MJ-12.

Once again. this is a misrepresentation. which
Fricdman knows. Exon said that he had flown over the
two sites near Roswell and saw them for himself. That
sounds like first hand knowledge of the Roswell crush to
e, A, for those reading the information [ attributed 10
Exon. 1t 15 clear that he is relating his experiences as a
colonel in the Pentagon. He provides solid information
about the oversight committee and if that information is
accurate, then MI-12, as outlined in the Eisenhower
Brefing document, never existed. That is why Friedman
15 working so hard to suggest that the Exon testimony is
in dispute. It is not. All quotes are on tape and Friedman
knows it. In a October 31, 1991 letter to me, he said, "I
will continue to say you misquoted Exon since that is
what he told me. After all the misrepresentations about
what Anderson said both in your transcript and in your
article, even misquoting your own transcription, as
pointed out by John Carpenter, why should [ believe
anvthing vou say you have on tape. ™

I notice that Friedman has not mentioned the many
lies told by Anderson. Carpenter has admitted that
Anderson was not telling the truth, so all the points of
dispute have now been settled. We are left with
Friedman’s comments about Exon, and those have all
been resolved. In fact, I supplied Friedman with a copy
of Exon’s letter to me saving that all the quotes are ac-
curate. Friedman refuses to understand the truth of the
situation,

26, Provost Marshall (1 wish people would learn that
marshal in this case has one "L” ) Easley spoke in derail
abont the crash site and alien bodies, especially on his
dearh bed.
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I have made no such claim. Easley told me a great
deal about the events in 1947 and told me the craft was
extraterrestrial in origin, I have said that, on his
deathbed. he mentioned “the creatures.” Again, this is
not a false claim I made.

27. K. Pflack told people Roswell was explained as a
fving wing.

This is exactly what Pflock told Jack Rodden and Dr.
Mark Rodeghier. This was confirmed by Terrv Endres
and Pat Packard. Endres and Packard reported as much
in their newsletter, A. 5. K. UFQ Report (Vol. 2, No. 1)
after I told them to call both Rodden and Rodeghier to
learn the truth. They write, “Terry Endres, in an effort to
triple-check this point, contacted Jack Rodden, 4 pro-
fessional photographer with firsthand knowledge of the
Roswell debris. Mr. Rodden recalled having lunch with
Mr. Pilock. some time before the latter began focusing
solely on the Project Mogul thesis, and discussing details
concerning the Roswell crash. At this meeting, accord-
ing to Mr. Rodden, Mr. Pflock offered, as a “distinet pos-
sibility,” that the Roswell wreckage could be atributed o
a crashed Flying Wing . . . Pat Packard contacted Dr.
Mark Rodeghier of CUFOS who related the following
information: During a telephone conversation with Dr.
Rodeghicr, Karl Pflock unequivocally endorsed the
Roswell wreckage/crashed Flying Wing scenario.” This
is not a false claim, but an accurate one.

28. William Moore and I hadn 't noticed that MJ-12
Briefing was by a military man for a military man.

Actually, what T said was that they overlook the fact
and don"t understand the significance of it. not that they
didn’t notice it. It means that since neither had ever
served in the military. they were not aware of the various
protocols in operation. It meant, simply, that Rear
Admiral Roscoe Hillenkoetter would have made sure
that his rank was correct on the document before it was
seen by Eisenhower. That is a far ¢ry from the claim
Fricdman makes,

29. The date formar for the MJ-12 Briefing was
wrong.

Which it is. If that was the only problem with the doc-
ument, it probably could be overlooked as a simple ty-
pographical error. However, coupled with all the other
mistakes, it suggests that the document is fraugulent.
This is not a false claim.

JU0. The exccutive onder # fur Truman-Forrestal memo
WIS H'HH’IH.

Which it is, according to various govemmental agen-
cies. No other Truman executive order with a similar
numiber has been found,

31. The absence of mention of the PSA crash in MJ-
12 proves there was no such crash, if MJ-12 is legini-
mate.

Talk about grasping at straws. Friedman had chal-
lenged me to provide documentation that there was no
crash on the Plains. Since no one routinely reports
“There were no flying saucer crashes here, today.” it was
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a ridiculous challenge. As a joke, | sent him a copy of
the MJ-12 paper because it contains no mention of the
PSA. If we have a high level briefing for the president
(or president-elect if you want to get technical). it stands
to reason that all information relevant to the topic would
be included. The lack of a mention of the PSA in MJ-12
is interesting, if not significant. This whole episode
proves that Philip Klass is right. Wi have no sense of hu-
Iur.

32, If there was a PSA crash, then the MJ-12 docu-
menls qare hogus.

I don’t believe | ever made such a statement, but see
31 above anyway.

33. The use of Admiral for Hillenkpetter in the MJ-12
list instead of Rear Admiral invalidares the MJ-12
Briefing.

If Hillenkoetter was the briefing officer, T find it sig-
nificant that his rank is wrong. This is one of those sub-
tle bits of information that is lost on those who have not
served in the military service. Hillenkoetter would have
corrected his rank before the document was submitted 10
Cisenhower. Couple this to the many other subtle mis-
takes and this takes on significance. Tt is not a false
claim.

34. The 1980 Encyvclopedia of UFOs discussed
Roswell.

I did not say that the Encyvclopedia of UFQs dis-
cussed Roswell. 1 said that | wrote the segment that
dealt with UFFO crashes and that many such stories had
been offered. Each time they surfaced. they were found
10 be wanting. Fricdman's suggestion is @ misrepresen-
tation of what I said.

As an aside, he seems to believe there was no men-
tion of Roswell anywhere until after the publication of
The Raoswell Incident. This is, of course. wrong. Frunk
Edwards, in Flving Saucers—Serious Business, reported
that “a rancher near Roswell, New Mexico.. . . phoned
the Sherifl that a blazing disc-shaped object had passed
over his house at low altitude and had crashed into a hull-
side within view of the house.” He relutes that the sher-
iff called the military, who cordoned the area. The case
was later explained when they released “a photograph of
a service man holding up a box kite with an aluminum
disc about the size of a large pie pan dangling from the
bottom. This, the official report explained, was a device
bome aloft on a Kite and used o test radar gear . .."

Clearly this report has many errors in it, bul it is, vs-
sentially, the Roswell case hecause it mentions Roswell,
Ted Bloecher, among others, also reparted on the
Roswell case (though he labeled it a hoax) in his book
about the 1947 wave. Roswell was discussed long before
Friedman entered the picture.

33. Newsweek and Time articles in 1950 pointed 1o
Roswell.

Again this is a distortion of the point. Those articles
mentioned crashed saucers and dead aliens in New
Mexico. If you are un the inside, and you know that a
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craft has crashed in New Mexico, killing the crew, any
such sugzestion is going 0 worry you because it sug-
gests that information is leaking even if that information
is not totally accurate. That is the point. not that these
were, in fact, references to the Scully story.

36. fames Forrestal had been Secrerary of War:

Here is a simple mistake 1 made because I didn't un
derstand the structure of the president’s cabinet in 1947
as the situation was changing. I believed, incorrectly, that
all the military services were grouped under the
Department of War, and that the change was a simple
cosmetic one. Further research, however. showed that
the Army had & cabinet post known as Secretary of
war. The Navy had a cabinet post known as Secretary of
the Navy. These two cabinet posts were combined into
the Secretary of Defense in 1947, It was not a just a
name change as I had thought, but a redefining of the
civilian military structure. This is a trivial point and
simply not very important.

Contrast this with Friedman’s claim that Bill Brazel
said a black sergeant accompanied Captain Armstrong to
the ranch. Fricdman used, with neither eredit nor attri-
bution, the interview that Don Schmitt and T conducted
with Bill Brazel in February 1989. In the course of that
interview, Brazel told us that Armstrong was accompa-
nied by a serzeant, a real nice fellow. In his book. Crash
at Corona, Friedman used that quote, but inserted the
word black in front of the word sergeant. There was no
justification for that change, except to bring it into line
with the tall 1ale told by Gerald Anderson. Brazel him-
sell 1old me on December 5. 1992 that none of the men
in the contingent were black. Yes, T have the interview
on tape for review by disinteresied third parties. | made
a simple historical error, easily corrected and of no im-
portance in and of itself. Friedman altered the record to
reflect his view of the situation, inseriing a descriptive
word that was inaccurate and misleading. Which is the
greater mistake?

37, The Julv 7 date in MA-12 &5 wrong (Twining went
o NM )

The July 7 date is wrong. Twining didn’t go to New
Mexico. he was already there, attending a command
bomber pilot’s school. Friedman has continued (o per-
petuate the myth that Twining canceled a long scheduled
trip to Boeing to make this “sudden™ trip to New
Mexico, The record, however, is quite clear. Orders for
Twining to attend the school were issued in June. When
the events in Roswell took place, Twining was already in
New Mexico. The Alamogorde News even reponts that
Twining made a routine inspection of the base in
Alamogordo, an article that Fricdman ignores. (Please
understand that [ know that Friedman is awarc of this ar-
ticle. He believes it to be part of the cover story. 1 believe
it to be wholly irmelevant to the discussion.)

38. Randle and Schmirt had talked 1o more than 00,
yiesses. In fact, many knew absolwrely nothing so are
NOT witnesses.
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ave now interviewed more than 500 people who
have some knowledee of the events, either as partici-
pants, or who heard stories and rumors from family
members, friends, and neighbors. In the list of wit-
nesses, | have not counted those who knew absolutely
nothing about the case because they knew absolutely
nothing about the case, T have many letters and tapes of
“busted” leads.

M]-12Z AND GENERAL EXON

Friedman’s paper is filled with many allegations, He
makes many claims, does not produce any evidence to
support the cluims, and reports things he knows to be un-
true. For example, he writes, “There were misrepresen-
tations of the testimony of General Exon, ete. etc.”

In [act. all the quotes atiributed 10 Exon in the books
and articles are accurate, Because Iriedman began mak-
ing this claim soon after the publication of L7FO Crash at
Roswell, 1 called General Exon and asked him specili-
callv 1o what he objected. He sugezesied that 1 had mus-
represented his flight over New Mexico after the events
ook place. I checked the quote against the tape. fonnd it
to be completely accurate. and then sent a copy of the
tape and the book to the general. Un November 24,
1991 he wrote back, saving, “The quotes were okay . "
In other words, nothing has been misrepresented.

Exon did sayv. of those quotes. that the emphasis was
mine and that 1 gave his words more “eredence and im-
pression of personal and direct knowledge than my
recordings would indication (sic) on their own.” The
point, however, is that the quotes are accurate and we are
now arguing about the interpretation of those quotes.

Friedman does. however, have his own agenda here,
If General Exon is right about the compasition of the
oversight committee Exon labeled “The Unholy
Thirteen.” then it is one more voice sugeesting MI-12 is
bogus. Instead of dealing with the testimony, Friedman
chooses to attack the messenger. If he can convince
ithers that 1 have no credibility, then MJ-12 micht be
saved. This tactic does nothing to validate MJ-12. it
merely muddies the waters around it.

In his Final Repart an Operation Majestic 12
Friedman claims that no negative information about the
documents has been found. However, he conveniently
wverlooks the repor he received from a questioned doc-
uments” expert in New York City. For example, ques
tioned document expert PT, on review of the Truman
memao, determined it (o be faked. He called Fricdman
because “he had (earlier) sent me all this (MJ-12) ma-
terial... 1 felt I owed it to him to tell him that he should
just wash his hands of this.” Here was a man who is a
professional document analyst. who is a member of the
American Society of Questioned Document Examiners,
who has reviewed the MI-12 papers, and concluded
that, at the least, one of them is a fake. In his report on
AMI-12 Friedmian makes no mention of these negative re-
sulls,
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ROSWELL: THE SHOWTIME MOVIE

Let's look at his criticisms of the Showtime movie,
Roswell. He complains about being “airbrushed” out
of the film, but doesn’t explain whar his contribution 1o
the film was. He had no role in it. This sounds like
Marlon Brundo demunding a fee for Superman I al-
though he had no role in it.

But he criticizes the movie because of what he con-
siders to be inaccuracies. complaining that the film
company won't repair the mistakes. For erying out loud,
this was a movie. not a documentary, The story was
writlen o supply a vital and interesting frame for the
film. Of course there were changes made for the sake of
the story. Friedman fails to complain that Glenn Dennis
wisn'| mentioned in the film. Maybe he was told that
Dennis refused to sign a release, so he wasn'tused as a
character.

WHO “AIRBRUSHED” WHO?

If he feels left out of the film (though he has no one to
blame but himself becavse he was in communication
with the Executive Producer from the very beginning) he
should look at his own work. In Crash at Corona he
quotes from @ number of interviews conducted with
witnesses. He leaves the impression that either he or Don
Berliner had conducted those interviews at some point.
In fact. many of them were conducted by Don Schmitt
and me. but Friedman conveniently forgets thar fact.
Instead, he writes, “In an interview conducted in March
1991 . . .” Robert Slusher, for example, told me that he
had never spoken to Friedman or Berliner, yet in reading
the book, vou would certainly get the impression they
had interviewed him. There are a number of such in-
stances in his hook,

If he feels left out of the acknowledegments for The
Truth about the UFO Crash ar Roswell, maybe he can
explain his contribution to that work. He provided noth-
ing, and in fact, threw up as many road blocks as he
could. Prior to publication of the first book. he wrote to
the editor suggesting 1 was guilty of copyright infringe-
ment, fights of fancy and taking other researchers’
work and using it as my own. All this before he had
even seen the book. I suggested that Fricdman had been
part of a group that tried to block the publication, which
he denied. Dick Hall investigated. I supplied the docu-
mentation and Friedman failed to answer the questions,
Besides all that, the list of acknowledgments is not a
proper area for criticism. And, although he provides
acknowlegements for many of the witnesses that Don
Schmit and T discovered during our work, he fails to
mention us. Even though he quotes from our tapes, he
fails to mention that it was our tapes he used. Tt seems
that Fricdman belicves that we owe him something, but
he owes us nothing, though he is more than willing to
use our work.
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A BIBLIOGRAPHICAL JOKE

One other point should be made. Friedman implies that
he is left out of the bibliography so that others won't
read the opposing viewpoint. This simply isn't true. If it
was, there would be no references to any of his work
anywhere in the book. I could “write” around the prob-
lem. I left Friedman's many self-published papers out of
the bibliographies because it always bothers him so
much. This way, I don’t have to count the entries. I just
wait until the book is published. Friedman then counts
the entries so that he can tell us how many there are
without any reference to him. I have left him out to an-
noy him. He is so annoyed he feels he must always
mention it.

He also implies that there is no mention of Karl
Pflock’'s Roswell in Perspective in the bibliographies
because I don’t want others to read his paper. Actually,
it is a matter of timing. Clearly his paper couldn't be
mentioned in the hardback, The Truth about the UFO
Crash at Roswell, because Pflock’s report hadn't yet
been published when the book was published, There is
no mention in the paperback because it wasn't used in
that book either. Besides, the timing was such that [
couldn’t slide anything in. I wanted to respond to the Air
Force report in the paperback, actually wrote and faxed
several pages to the publisher, but they didn't make it
into the book.

Finally, Pflock's report is not mentioned in A History
of UFO Crashes because the manuscript was handed in
on May 1, 1994, about two months before [ saw Pllock's
report. Again, since it wasn't a factor in the book, there
was no reason to include it. Friedman is drawing faulty
canclusions here for the sake of criticism. They are nei-
ther fair nor valid.

WHAT'S IN A FOOTNOTE?

Let’s deal with the nonsense about footnotes. Fricdman
continues to complain that the footnotes refer to personal
interviews so no one can check on them. This is a rdicu-
lous eriticism since the purpose of a foolnote is to ex-
plain where the data originated. My footnotes do that,
providing the reader with a source that can be verified.
Most of the footnotes refer to interviews that were
recorded on tape, and most of those tapes are housed in
the Center for UFO Studies. Verification of the data is
possible. Compare this to Friedman’s wark which rarely
contains foolnotes.

GERALD ANDERSON, AGAIN

I could continue with other examples. Friedman con-
tinues to endorse Anderson, although Anderson lied
about more than his phone bill. Anderson was not a
Navy SEAL as he claims. He did take anthropology
from Dr. Buskirk, which he denies. And he forged more
than one document about that. But nearly everyone in
the field has heard all these arpuments before. Each of us
has to look at the evidence and decide who is telling the
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truth and who isn't. The biggest clue is who presents
documentation and argues the facts, and who attacks the
messenger,

It is time that we all take a hard look at the field. Too
much time is wasting on the infighting. I have tried o
avoid that, But this time Fricdman has gone too far, He
suggested to others that his Symposium paper would
deal with "Deceit in Ufology.” I hope he looked in the
Mrmor,
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UN NUEVO TESTIGO DEL

L/

ESTRELLAMIENTO DE SAN AGUSTIN
® Por Mike O Brien, News-Leader, Springfield, Missouri

ara ait mido de cince aios de Indiandpolis, las

montafias, las pequeiios meseras y las vislas

Hanuras de matorrales que rodean Albuquergue
eran como de otro mundo.

"Yo estaba maravillado” recuerdu Gerald
Anderson de su Hegada a Nuevo México con su fami-
lia en julio de 1947, "Me sentia en bt frontera salvaje,
Habia indios reales v vivos por alli”.  Pero en so
segundo dia en el sudoeste fue cuando se enconird con
crigturas que realmente eran de otro mundo.

Habia cuatre, dos muerlos. uno agonizanie ¥
otro aparentemente sin heridas. Las cnaturas tenfan
algo mids de un meirp de altura con unas cabezas des-
proporcionadamente grandes para su estatura de
acuerdo & las medidas humanas, y ajos en forma de
almendra v negros como el carbén. Estaban acurmucs-
dos a la sombra de un disco plateado de algo menos
i 20 metros de didmetro, un "platillo volante™ que se
habia estrellado contrs una colina en las estribaciones
de lo que los residentes Haman Llanos de San Agustin.

Anderson. un ex-jefe de polivia de Rockaway
Beach v avudante del sheriff del condado de Taney v
que ahora trabaja como oficial de sepuridad en
Springficld, Missoun. estd seguro de lo que ocumid
aquel caluroso dia de verano hace tantos afios.

"Yo los vii Hasta llegué a tocar a una de las
crigturas. También puse mi mano en su nave. Y no
estaba solo porque mi padre, mi tio, mi hermano y mi
primo todos vieron lo mismo. E igual le paso a mucha
oira gente. Pero no quieren hablar”. Anderson se ha
decidido a hablar despuds de 43 afios de silencio.

Entre los gue lo estin escochando estdn alguo-
nos de fos mids famoesos ovnifogos. Nadie niega que
algo ocurrié en julio de 1947 en Nuevo México. cunu
de la tecnologia nuclear v de cohetes norteamericana.
Pero las autoridades militares insisten en atribuir las
nidicias sobre exirafos aparatos en el cielo y estrella-
mientos de los mismos a un globo atmostérico extra-
viado, y a otras causas parurales.

Sin embargo duranic 1odos estos afios los
rumores no han cesado y ha habido articulos y revis-
tas y hasta peliculas que han divulgado la noticia de
yue habiamos sido visitados por criaturas de otros pla-
netas; una expedicidn intergaldcticy que wvo un fin
trigico en el desicrto y que luego fue wialmente encu-
biera por cientos circulos muy influyentes en el
Gobierno de la nacidn.

Andersom dice que no habia caido en la cuenta de

18 P-f?-. V W, Ng 3,

Gerald F. Anderson.
Foto cortesia de Springfield Mews-Leader

toda la expectaciion y controversio que aguel episodio huti
suscitado hasta que una tarde del pasado enerv (1991)
cuando estaba “zapeando” en s televisor se encontrd con
ol popular programa "Miserzoy sing resedver

“Yo no estaba buscando  ninglin misterio; va
tengn bastantes misterios en mi vida v oe negesito
mis”, bromea Anderson, un hombre fornido, de casi
dos metros de estatura, de pelo rojizo v risa facil.
"Sigo oyvendo y bingo!; estaban contando algo que vo
habia vivido y todo lo contaban mal”. En un impul-
50 repenting se levantd y llamé al reléfono que estaba
apareciendo en aquel momento en pantalla. "Oiga. ya
que la gente estd todavia interesada en aquel suceso,
cuéneenselo 1al como fue. Porque la formu gue wenfa
aguel aparato era completamente diferente de la que
estin presentando”, les diji. "Esa gente no sabe de
qué estd hablandn™.

- ".Y cémo lo sabe usted?", le preguntd la per-
sona que estaba al aparatlo,

- "Lo sé porque 1o vi. Yo estaba alli™,

- N0 me digal ;Espere un momento, que
alguicn le va a hablar!..."

A los pocos dins el eléfono de Anderson redi-
bia llamadas de todo el pais. Una de ellas fue la de
Stanton Friedman. un fisice nuclear v ovoilogo famo-
50, que s¢ extrand de las coincidencias que habiy entre
los recuerdos de Anderson v lo que £l habia descu-
bierto cn sus investigaciones paru un libro en el que
estaba trabajando.

Friedman, que vive en Canadd, llamé a lohn
Carpenter, un hipndlogo de Springficld gue trabaja
para la MUFON, v le pidid que entrevistase a fondo
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a Anderson vy que < era posible lo sometiese a hipno-
sis, Los resultados entusiasmaron a Friedman quien al
oir las grabaciones de la hipnosis exclamo:
“iExcelente material!”. Enseguida se reéunid con
ambos en Nuavo México para dar con el lugar exacto
del estrellamiento.

Anderson dice que era la primera vez que vol-
via a Muevo México en 25 anos. Alquilaron un heli-
cipteno v se dirgieron hacia un drea a unos T Km
al sudoeste de Albuguerque donde Anderson se fijd en
las laderas de una colina en la que habia alzunos
nudosos pinos pifonerss diseminados entre pefdascos
del tamano de un Volkswagen, gque recuerda haber
visto en el verano de 1947,

NUEVO DOMICILIO

a familia de Anderson llegd a Albuguergue

procedente de Indiana en julio de 1947, Al

principio: se¢ instalaron en casa de un Lo de
Gerald, Guy Anderson. Glen, el padre de Gerald, iba
4 empezar a trabajar como jefe de mdquinas en un
supersecreto complejo militar para la fabricacidn de
armas nucleares situado en o base de Sandin, o las
afueras de la ciudad. Al dia siguiente otro tio llamado
Ted, entusiasmd al hermano mayor de Gerald, que se
habia licenciado de la manna v oeroun enlusiasta
coleccionador de minerales, pura que fuesen al desier-
1o donde habia toda clase de piedras a disposicidn del
que las quisiese Hevar,

"Ted le dijo a mi hermano: Yo <& ddnde hay
cantidad de dgaras’. De modo que al dia siguiente mi
tios Ted, mi primo Yictor que tenia ocha afios, mi her-
mano Glen. mi padre ¥ vo nos montamos en un
Flvmouth de 1940 v vinimos hacia esta drea donde se
suponia que habia dgatas. Seguimos dos mitas con
muchos baches v dimos por fin en el borde de una
hondonada. Aparcamos ¥ COMENzamos a caminar por
el lecho de on arrove seco que iba hacia un lemeno
llano.

EXTRANO DESCUBRIMIENTO

| llegar a una curva nos vimos de repente
frente a un disco plateado que estaba cmpao-
trado contra la ladera de la colina. Alguien
oritd: | Extd estrelludo; aloo se estrelld agui' 'Y ense-
suida une dijo JEs una nuve espacial!”™. Tondos nos
acercamos enseguida. Habia tres criaturas, tres cuer-
pos umbados en el suelo debajo de aquella cosaen la
sombria, Dis no se movian y ¢l tercero tenia proble-
mas para respirar como cuando uno tiene alguna cos-
tilla rota. Cerca de &l habla owo sentado en el suelo
que no estaba herido v que parecta que habia estado
prestando ayuda a los otros".

Anderson cuenta con viveza la reaccion del
cuarto cuando todos se acercaron: "Se eché para atrds
como con miedo de gue fudsemos a atacarlo”, v
Anderson imitindolo se cubre la cara cruzando los
brazos, Los adulios wrataron insistentemente de comu-
nicarse con agquella eriatura aterrorizada, cuenta
Anderson. pero no hubo respuesta a los saludos que le
dirigieron en inglés v en espafial,

Pocos minutos después de que Hegasen los
Anderson. aparecieron por alli seis personas -cinco
alumnos v su profesor- gue estaban estudiando unas
excavaciones arqueoldgicas a unas pocas millas de
distancia; la noche anterior habian visto caer del cielo
algo que creveron gue era un meteoro y decidieron
cabalgar para investigar qué habia sido aquello.
Anderson dice que ¢l D Burskirk, el profesor, inten-
I3 en varias ocasiones conseguir una respuesia de
aquella crnatura, pero todo fue en vano.

Pard enlonces ert va mediodia y el sol calenta-
ba con toda su fuerza y "créame -dice Anderson- para
un muchachito de Indiana aquel calor era excesiva’,
Limi hors antes se habiy tomado una bebida con sabor
a chocolate ¥ como se le estaba revolviendo de mala
manera en el estomago optd por cobijarse a la sombra
de aquella nave espacial. Hacfa un calor insopomable,
per alrededor del aparato, coando uno se acercaba o
&L, hacia frio. Cvando se tocaba el metal parecia que
acababa de salir de la nevera.

ALGO NO ANDA BIEN

nderson tocd a una de las criaturas que estaba

inmdvil en el suelo ¥ notd que también estaba

fria. Por su mente infantil pasé la idea de que
aguellas eriaturas erin muiecos. Pero coando sintic la
piel tan fria "me di cuenta de que alli habia algo raro™.
Anderson dice que ¢l corrid hasia la cima de un mon
ticulo cercano, Entances por la cresta de agquella hon-
donada llegd una camioneta con un individuo -los
investigadores creen gue se trataba de un ingzeniero
civil Hamado Bamey Bamelt- que se unid a los corio-
sos. "Recoerdo gue se me parceia a Harry Troman, En
1947 todos los muchachos sabiamos cémo era la cara
de Truman®, dice Anderson.

Despuds de unes minutos Anderson se Hend
otra vez de valor ¥ se acercé a la extrafia nave. pero
entonces sintid alzo mas atemorizador que la superfi-
cie fria del metal o la piel del cabliver: la eriatura que
estaba de pie "sc volvid hacia mi ¥ me mird de fren-
te v me parecid que se me metia dentro de la cabe-
za como si ella fuese la gque pensaba por mi y sus
pensamicntos estuviesen dentro de mi eaheza'.

Anderson recuerda una sensacion mental
coma si estuviese cayendo v derrumbiindose, "'Senti
el miedo de aquel ser ¥ su depresiins senti sn sole-
dad. Yo vivi el estrellamiento v el terror que €l paso
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entonces. Su mirada me dijo todo eso de una mane-
ra instantanea, nos dice mientras hace chasquear
sus dedos. Segin Anderson. enseguida comenzaron A
suceder cosas. Apareci de repente un grupo de solda-
dos armados y la criatura, que se habia calmado tras su
miedo inicial, se volvid loca cuando los vio.

"Cuando ahora pienso en el micdo de aguel ser
me asalta un sentimicnto terrible”. "Sélo Dios sabe
cudn lejos estaba de su hogar v &l sabia que nunca vol-
verid a ver a sus seres gueridos. Estaba completamén-
le solo en un planeta hostil v los que le habian demaos-
trado cierta simpatia v comprension cstaban sicndo
alejados por los militares a punta de pistola. Como
muchache que era sabia muy bien lo que era tener
miedo en la oscundad v el sentimiento que me venia
de é] era asi pero multiplicado un millén de veces. Era
termible; era aterrador”.

Anderson dice que perdid de vista a la criatu-
ra cuando los soldados invadieron aquello. Los civi-
les fueron hruscamente apartados del aparato.
Anderson recuerda gritos y amenazas. Su tio Ted le
dio un pufietazo a uno de los soldados. "La cosa se
pusa muy tensa y peligrosa porque los soldados nos
celiaron de alli sin contemplaciones. Lo menos que
se puede decir es que se portaron como unos salva-
jest.

Anderson tiene un recuerdo especialmente
malo de un dspero capitdn pelirrojo ¥ de un sargento
negro, "Le dijeron a mi padre v a mi tio, que también
trabajaba en la base de Sandia, que si alguna vez
hablaban de aguello -que ellos decian gue era un
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avién secreto- a nosotros nos separarian de ellos y
nunea mis nos volverian a ver”. A Anderson ésto le
parece una tremenda ofensa. "pero aquella gente
tenia metralletas ¥ uno no tenia mis remedio gue oir
lo gque nos decian”.

Hay otra cosa que hoy en dia Anderson la
recuerda con extrafieza: Los soldados no parecian
estar asombrados de aguel ruro aparato v de las cria-
turas. No se quedaron como tontos v embobados ante
aquella tal comao le hahia pasado a ¢l "Mingiin sol-
dado dijo: “jRayos, jqué cosa tan raral’. Farecia que
sabian qué era aquello”.

"Y pronto nos dimos cuenta de que el gjército
sabia muy bien qué hacer con aguel hallazgo. Cuando
estibamos en 1o alto de la colina vimos a todo un bata-
116n de militares, una verdadera fuerea de invasidn.
Habian llegado camiones y hasta aviones que aterri-
rzaban en la carretera que hablan blogueado.
Instalaron enseguida una estacidn de radio ¥ hahia
ambulancias v mids soldados con anmas”.

En los dias siguientes én todo Nuevo Mexico
se hablo de luces raras en el cielo, extrafios ecos &n
el radar y cosas desconocidas en el desierto. E1 7 de
julio los periodicos hablaron de restos de un aparato
no identificado encontrade cerca de la ciudad de
Roswell, a alzo mds de 200 Km al este de la hondo-
nada donde los Anderson se habian encontrado con
el platillo. Y aunque varios testigos aseguraban que
aguello no se parecia a nada conocido, los oficiales
militares dijeron que las piezas metdlicas provenian
de un globo de sondeo meteoroligico.



DOS DISCOS

warenta v ires anos después, Anderson se son-

rie haciendo una mueca ante la afirmacion de

los militares. "Mucha gente se pregunti que si
era solamente un globo sonda, Jpor qué tuvieron gue
poner guardias para custodiarlo v por qué o cargaron
en un avion B-2Y v lo llevaron a la base aérea de
Wright-Fatterson en Ohio?".

Anderson eree que Tos restos encontrados cerca
de Roswell, v el platillo de Los Llanos  de San
Agustin estaban relacionados. Habfa una rajadura en
el costadi del disco gue vimos como si hubigse cho-
cado contra algo. Es como si otro disco igual hubjess
chocado contra é1 porque la forma de la abertura ema
coma la del contorne del diseo. Creo que aguel disco
chowd en el aire con otro igual. Uno de ellos explord
y cavd en piezas cerca de Roswell mientras que el
otro aterrizd donde lo encontramos”.

Confiscada wala la evidencia v defendiendo fir-
mements los militares la tesis del globo sonda. todo el
suceso fue cayendo en el olvido ¥ Gerald dice gque lo
sepulté en ¢l fondo de su memoria a medida que fue
creciendo. Posteriormente s6lo se lo contd a su mujer
cuagndo va llevaban casados varios anos.

Anderson se alistg en la Marina a finales de
1950 v sirvio durante doce afios en diferentes lugares
del mundo. Vivid algunos afios en Colorado trabujan-
do como enfermero v estudiando para sacar un titulo
en microbiologra. En 1979 <e trasladd a Missoun con
el fin de educar mejor a su hija apartindola del
ambiente “drogade’ -coma él dice- de Denver
Ademds de estos puestos como defensor de la lew,
Anderson ha wrabajado para dos empresas de camio-
nes en Missoun como conductor ¢ instructor.

Ha estado también active en la lglesia
Episcopal. Recientemente fue elezido para la junta

parroguial en Springfizld y estd estudiando para orde-
narse de didcono. Como westimonio de su fe lleva al
cuello una cadena con un crucifijo de oro,

NO HAY CONFLICTO

ungue se da cuenta de que lo que €l dice

puede acarrear dudas a algunos de los creyen-

tes cristianos, Anderson no ve conflicto algu-
no entre lo gque £l vio y lo gue €l cree en su corazdn:
"Cuando uno habla del concepro de Dios tiene que
hablar en un contexto universal: una divinidad que ha
ereado todo ¢l universo. Y g por qué tenemos que pén-
sar que este grano de arena que somos en el espacio
infinito va a ser el dnico lugar donde Divs haya crea-
do vida?", Da hecho Anderson dice que no estaria en
modo alguno sorprendido de que en el lugar de donde
aquellas criaturas provenfan, tuviesen también una
idea muy firme acercade un Ser Supremo. "Parque mi
contacto con ellas mosteé un alto grado de civili-
zacidn, amabilidad, compasién y de todo aguello gue
nosotros consideramas como virtudes o ddeales”.

De las cinco personas que estuvieron presentes
aguel dia de 1947 solo €1 vive. La edad. las enferme-
dades v los accidentes fueron acabando con las vidas
de los atros en afos recientes. Pero Gerald dice que no
siilo ¢l y su familia estuvieron presentes sino que
hubo muchos otros 12s5tigos ¥ que esperi que su testi-
monio, aungue rardio, anime 2 otros 3 dar la cara v a
negar las informaciones oficiales,

"Me gustaria que el Gobierno dijese oficialmen-
le: "Moo estumos solos en el Universo, Hagamos realidad
el ‘Star Trek'. Salgamos de nuesiro planeta v explore-
mos ¢l Cosmos. Puede que esta sea nuesin dnica salva-
cidn, porgue con lo gue le estamos haciendo a nuestra
Tierra no vamos a llegar mucho mds alld del afo 20007,

STANTON FRIEDMAN CORROBORA A

ANDERSON
Por Mike O Brien

tanton Freidman es un fisico nuclear, extraordina-
rio investigador del fenedmeno ovid, colabusador
iz 1a MUFON en Cidnada.

Oué es lo que diferencia a Gerald Anderson de
miles de otros noreamericanos que dicen haber visto
ovnis o inclusa de sguellos que aseguran haber sido rap-
tatdos por sus tripulantes? (Por qué las declaraciones de
Gerald Anderson esidn desatando un extmraordinario
interes incluso entre ovnilogos que se han distinguido
por suescepticismn? Por los pequeiios detalles que dice
¥ por como los dice.

Stanwmn Friedman describe a Anderson como
"potencialmente el testizo mds importante” de uno de
los dos estrellamientos que tuvieron lugar en Nuevo
México 4 medindos del verano de 1947,

Fricdman es cooutor, tras varios afos de arduo
trabajo. de un libro sobre 23te misterioso tema, Tras
entrevistar a Anderson la primera vez, quedd impresio-
nado al oirle dar detalles de cosas que los avtores del
libro habian conseguido saber después de muchao traba-
jo. "Era imposible gue €l supiese ciertis cosas @ no ser
que hubicse estado alli”, dice Friedman. Por gjemplo,
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5610 unos dizs antes de hablar con Anderson, Friedman
habia logrado que un vigjo agente de funeraria le conta-
se lo que le habia sucedido con un desagradable capitin
pelirrojo del ejércilo que estaba al frente de un equipo
que habin recogido los restos de un estrellamiento de
una acronave, manténido muy en secreto. Anderson
también hablé de un capitin pelirojo de muy mal
genio, Fredman dice que las descripciones del capitin
dadas por los dos coinciden aunque nunca se han visto,
En los dibujos del estrellamiento hechos hajo hip-
nosis por Anderson, apancee en la distancia un solitario
merline de viento. Cuando Frisdman fue con Anderson al
lugar de los hechos para sefalar el lugar exacto, no apa-
recid el tal molino en ¢l horzonte... hasta que por purd
casualidad alguien lo vio detrds de unos drboles que
habian crecido en los 43 afos que habian transcurrido.
"Sentf escalofrios cuande o vimos™, dice John
Carpenter que hablo con Anderson largo v tendido duran-
te cuatro meses v fue con €l al lugar de los hechos en
octubre, "Cuando Gerald te cuenta su historia, no es una
simple historia lo que te cuenta: te estd contando su vida
entremezclada con sus senimisnios ¥ Sus creencias; le
estd poniendo delante todo su ser. Cuando alguien estd
inventando un cuento o una mentin, [@ presenta Cosas gue
despienien tu cunosidad. Pero eso no sucede con Gerald.
Fl te 1o cuenta todo, mucho mds derallado de lo que 16 ¢
lo puedas preguntar. 5i no estuviese contando la verdad,
serfa muy ficil encontrar que mintid. Confia tanto en lo
que estii diciendo que se expone mucho mds de lo que lo
haria alguien gue estuviese contando una mentini.
Carpenter se [fa mucho de Io que Anderson dijo
bajo hipnosis. A pesar de las muchas trampas gue le

pusieron pari descubrir si mentia, no cometié ninguno
de los errores que suelen cometer los que inventan his-
torias "recordando’’ cosas quo no eskin en SU mMemorna,
Por eso dice Carpenter gue "fue muy significativo lo que
Anderson no dijo”. Ademils “cuando estd bajo hipnosis
describiendo lo que entonces vio, desapurece ¢l vocabu-
lario propio de los adulios v utiliza ténmines infantiles”

Carpenter también descubrié un "genuino asom-
bro” cuando Anderson ova lo que le habian desenterra-
do de su subconsciente bajo hipnosis. "Los gestos de su
cara no tenfan precio cuando supo los detalles gue el
mismo habia dicho y que llevaban afios enterrados en su
memona’.

Irénicamente Friedman, refiriéndose o la encues-
ta cle Gallup segin la cual el 60% de los norteamen-
canos que tienen grados académivos creen en la exis-
tencia de los ovnis, se pregunta cimo es posible que el
Gobiemo persista en lo que él llama el "Waterzate
Casmico” es decir, en la negacion de lo sucedido en
Nuevo México en 1947, Algunos creen que la causa es
porgue i estas alluras serfa demasiado embarazoso tener
gue admitir que algunas de las tecnologias mis avanza-
das que poseemos son en realidad plagios de naves
extraterrestres. E insiste ¢n gue €l no estd interesado en
descubnr pasados errores sino en apuntar hacia un futu-
o mds progresista, "Creo que deberiamos tener una
orientacion "rerrdquea” mis gue nucionalista”, La forma
mis inteligente de encarar esta situacion es reconocer
que otras formas de vida nos estdn visitando. 51 lo hace-
mos asi, entonces nos veremos ohligados s mirar a nues-
tro mundo de una mancra diferente, como formando
parte de un sociedad galdctica”,

REVIVIENDO EL 5 DE JULIO DE 1947
Por John Carpenter MSW/ACSW

"Estaban alli adelante y todos empezaron a gritar...
alli estd aguella casa... es camn un aeraplatio estre-
Hado o algo asi... hay muchas cosas rasgadas, ah,
camun... ah... pldstico y madera y material parecido...
Yo tenfa miedo.. Dijo que hahia varins muertos
alli..no me parecen reales... Hay muchas luces...
diferentes... dentro del hueco en la cosa esa, y estin
parpadeando... hay todo tipo de chismes alli.. ¥
Glen agarra a Vicior por una pierna y tira de él y le
dice que no se meta porgue podia hacer gue lodo
aguello explotara y matara a todo el mundo... Aquel
mudeco o aguelln cosa rara, el gue estid cerca de mi,
me acercn ¥ lo toca ¥ estd frio... Tiene unos ojos muy
grandes... y una cabeza grande... na tiene lahios...
cuatro dedos muy largos.. son comp nifios pegues
fios... de mi edad".
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stas pulabras son una seleccidn de lo que dijo

bajo hipnosis el 4 de septiembre di: 1990 un

hombre de 49 anos Hamadoe Gerald Anderson
cuanda revivid algo sucedido el 5 de julio de 1947,
Entonces Gerald tenia cinco aflos v nueve meses,
Poca gente es capaz de recordar lo que hizo un dia
determinado después de tantos afos, pero o poca
gente le sucederd lo que a Gerald aquel dia, que lo
dejé marcado a €l y a su familia para ¢l resto de sus
vidas.

Mo es raro para los profesionales de la salud
mental encontrarse con personas que habiendo sido
traumatizadas en la infanciy puedan recordar deta-
lles de aquellos momentos. En el caso de Gerald,
comao fue una experiencia que vivié con otros miem-
bros de la familia, la discusion de lo sucedido a lo
largo de toda su juventud, ayudd a conservar el
recucrdo de muchos deralles, Por ejemplo el nombre
de Armstrong (el capitin cascarrabias de pelo rojo)
fue mis ficil de recordar por ser el mismo que el de
Jack Armstrong (el "all-American boy™). Gerald se
sunrie cuando describe como sus amiguitos del
barrio se¢ amedrentaban ceando ¢l y su hermano los
amenazaban con "sus pequeios amigos de Marte”,
porque habian oido a los adultos e¢n casa hablar
seriamente sobre el incidente,

De adulto Gerald se habia encontrado con
gue su relato de lo gue habia sucedido ¢l 5 de julio
cra tomado a broma. Se dio cuenta de que cra
mucho mejor sepultario en ¢l fondo de su memoria,
Aun después de haber telefoneado de una manera
impulsiva cuando oyé el programa Misterios sin
resolver para corregir los errores del presentador,
tenfa muchos reparos en hablarle a los investigado-
res -incluso a Stanton Friedman- hasta que no estu-
ve seguro de sn oseriedad y  profesionalidad,
Recientemente no quiso asistir al programa nacional
Hard Copv. A Gerald no le gusta el sensacionalis-
mo: 50 experiencia os parte de su vida v lo que €l
guiere es respeto ¢ interés sincero ¥ no lucimiento
peraonal.,

Cuando nos reunimos para las regresiones,
Gerald tenia dudas sobre la propia hipnosis. dudan
do que pudiese sacarle algo adicional que €l no
recordase va conscientemente. No silo se quedd
admirado cuando pude recordar detalles que habia
olvidado por completo sino gue se mosiraba muoy
agradecido vy aliviado porque por fin alguien lo
habia tomado en serio v ne se habia reido de &L
{Fsto me recordaba el alivio emocional que los
abducidos por extraterrestres sienten cuando relatan
a personas  gue los escuchan con respelo v serie-
dud, encuentros muy privados v emociones secre-
tas ).

Yo le grabé una hora de recuerdos conscien-
tes para tener una idea clara de las lagunas v dudas
gue pudiesen existin. Asi podria ademids comparar la

deseripeicn y el vocabulario desde una perspectiva
de adulto y desde el punto de vista de un nifio cuan-
do estuviese bajo hipnosis, Comuo nino cnscguida
recordd la desagradable sensacion de sentirse mal
después de haber tomado una bebida con sabor a
chocolate v los grandes saltos que daba el covhe
por los baches mientras avanzaban por ¢l desierto.
Hasta comenzd a sudar cuando revivid la experien-
cia del intenso calor, Mis esfuerzos por dirigir sus
respuestas o por que cumbiuse las suyvas fucron ind-
tiles. También fallaron mis esfuerzos para que me
contestase a los "porgués” gue yo le hacia. [l no tra-
taba de explicar nada. m1 de especular o "llenar los
vacios".

Afloraron muchos detalles cuando le avuda-
mos a revivir todo lo que podia ver, aoir, oler, ©
tocar. Esta wictica ha sido siempre muy dtil para
estimular ¢l recuerdo. Muchos de nosotros cuando
nos despertamos  guardamos el sentimiento del
suefio aungue no lo podumos recordar conscienle-
mente; sin emburgo durante el dia puede haber
algo que nos dé una pista que haga que recordemos
el suefio conscientemente. Esta es la clase de esti-
mulacién que puede ocurrir durante el trance hip-
nake,

También es importanie ener en cuenty cdmo
puede uno recordar detalles con términos infantiles:
(1) "una cola de cabullo moviéndose al viento™ = un
haz de cables finos; (2) "unas pinturas con tza rosa”
= simbolos jeroglificos; (3) “el tio Ted grtindole a
Victor que si se rompia un tobille ¢ no lo iba a lle-
var de vuelta a casa” = Victor gueriendo romper una
ligera traviesa dindole patadas, ete. Noté también
que su respirar se hacia mds vivo vy ripido cuando
recordaba a las criaturas.

Probablemente los mis Hamativos de todos
los detalles son los gue se refieren a las criaturas por
las palabras que emplea v los sentimientos que le
causan qué tanto s parecen # los que en miltiples
ocasiones he vide de los abducidos. (Me dijo que no
habia leido ningtin libro sobre abducidos). De nueve
fallaron mis intentos por equivocarlo. Me gustaron
especialmente sus esfuersos infantiles por explicar
uma experiencia de telepatia: " Cuando uno se acer-
caba a ellos parecia que ellos estaban dentro de
tu cabeza o algo asi. Parecia que uno no podia
pensar: comn si algo estuviese en tu cabeza pen-
sando por ti; como si uno estuviese mirandome
fljamente".

Inmediatamente despuds de las dos horas de
sexsion hipnotica, hice que Gerald me pintase varios
dibujos. incluido un mapa del terreno con todos los
detalles que ¢1 hahia ido mencionando. Por la colo
cacion especifica de los detalles se me hace dificil
imaginar que alguien sea capaz de dibujar un mapa
que luego se ajuste por casualidad a Ta realidad del
terrene. Y nuestro viaje para averiguar el lugar

Fead
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exdctoy probd gque el mapa era correcto pues los
detalles coincidian, Gerald podeia haber visitado
recientemente ¢l lugar ¥ memorizar muchos de los
detalles. pero hav dos inconvenientes para admitir
esta idea. La posicion econdmica de Gerald no le
permite un viaje tan largo de ida v vuelta. Ademas,
es de gran importancia el hecho de gque un moli-
no de viento gue €l bajo hipnosis vio en el hori-
zonte, hoy no se pucde ver desde el lugar del
estrellamiento. Para saber que existe un molino
de viento alli, uno tiene que obtener el permiso
de un ranchero y pasar por una puerla cerrada
con candado e ir en coche por un camino priva-
do hacia su casa. Pero desde el lugar del inci-
dente nn se puede ver el moline porgue en estos
43 anos los arboles han crecido mucho ¥ lo ocul-
tan. Gerald lo dibujé en Springfield, Missouri,
en su ubicacidn exacta,

Mientras estdbamos cerca del lugar del esire-
lamiento Gerald les describid a dos sefioras cdmo
era la mujer que lo atendié cuando &l se sentia mal
por la bebida de chocolate que habia tomado, com-
prada en una pequefa tienda por alli. Las dos recor-
daron enseguida y reconocieron quién era la mujer
aludida por Gerald y la tiendita gue tenia,

También describid Gerald al profesor de
arqueologia "Doc” Buskirk como un hombre gran-
de con una cara redonda v simpdtica y de una fuer-
te complexidn. Recientemente Stanton Fricdman
hizo contacto con alguien {cuye nombre omitimos)
en el campo de la arqueoclogia con el que habia tra-
hajado hacia anos. Este individuo conocié a un pro-
fesor de arqueologia llamado Buskirk de
Albuguergque que era corpulente y méds bien timido
con una cara redonda v de fuerte complexian. Este
mismo individuo habia estado en Los Llanos de
San Agustin en vctubre de 1947 buscando lugares
para hacer excavaciones ¥ un ranchero de la zona le

NOTA

(1) Posteriormente Geruld Anderson ha admitido que
fulsificd un decumento referente al caso del estrella-
miente de Los Llanes de San Agustin.. Esto ha monva-
do que Stanton Fricdman v Don Berliner, autores de
Crasht at Corona reevalugsen su posicidn en cuanto al
testimonio de Anderson presentado en el libro.

habia hablado de un platillo volante con varios tri-
pulantes que se habia estrellado por alli hacia
varios meses. Y le dijo también que en Los Alamos
s¢ habia encontrado con un oficinista que le contd
que habia visto un documento que trataba de aquel
estrellamiento v de los cuerpos que habian encon-
trado. Por otro lado, una jefa de correos de por allf
v varios rancheros se acordaban del incidente en
Los Llanos de San Agustin. Ademds de éstas han
aparecido otras pistas.

Una corrcboracidn del testimonio de Gerald
es una carta enviada por una prima suya, monja cats-
lica residente en Colorado, a Stanton Friedman. La
carta dice: "Mi familia se ha visto afectada durante
muchos afos por este incidente y ya hace tiempo que
esto deberia haberse olvidado. No sé c6mo a Gerald
s¢ le ha ocurrido volver a hablar de ¢so... Mi padre
(el tio Ted) estuvo obsesionado por aquel hecho
horroroso que no era de este mundo... ¥ tenia varios
escritos avisanido para que no se acercasen... a los
restos del estrellamiento ... por alli cerca de las cue-
vas...”

Stanton logrd localizar a una hermanastra de
Gerald a quien €] le habia contadw el incidente, pero
de la que habia perdido el rastro hacia 33 afios. Ella
s¢ acordaba del hecho pero de una manera general
con pocos detalles. Yo he observado de cerca a
Gerald v conversado con €l y siempre que cuenta la
historia no cambia los detalles ni los exagera. No
hace disquisiciones sobre ello ni trata de contestar
préguntas para las que no tiene respucsta. Estd muy
interesado en recibir nuevas informaciones de otra
gente y agradece mucho la ayuda que ha recibido de
su iglesia, amigos v compafieros de trabajo que lo
conocen bien, Seguramente que los escépricos le lan-
zardn dardos, pero los que conpcemos de cerca a
Gerald sabemos de su sinceridad, inteligencia y can-
dor (1)

"Lamentamos -dice Herliner - tener que anunciar esto
para 1o consideramos absolutamente necesario para
povder seguir siendo responsables del resto de la infor-
macifin que presentamos ¢n el libro v de la subsiguiente
investizacidn acerca del hecho mis importante del mile-
mn”. (ML del AL




